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رهبر معظم انقلاب اسلامی در محفل انس با قرآن 

عمل به قرآن تنها راه غلبه بر شیاطین و کفار است 

غلامرضا سلیمانی: گسترش شبکه فروش 
نوعی فرهنگ سازی است

 لاریجانی: اکثریت نمایندگان مجلس
 مخالف افزایش قیمت بنزین هستند

شریعتمداری:  در شرکت محورسازان ایران خودرو:  

 تلاش براي داخلي سازي قطعات پیشرفته 
خودرو به ثمر خواهد نشست 

سیدجواد سلیمانی: کارگران ارزشمندترین 
سرمایه سایپا هستند

عظیمیان : فولاد مبارکه با پرداخت ۱5۰۰ 
میلیارد تومان مالیات ردیف اول در بین 

شرکت های تولیدی است

علی آبادی خودکفایی کامل ایران در 
طراحی و ساخت نیروگاه

امروز وظیفه حوزه های 
 علمیه سنگین تر از 
گذشته است
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با تصمیم شورای عالی امنیت ملی، دکتر روحانی ریاست 
جمهور به سران 5 کشور باقی مانده برجام، در صورت عدم 
اجرای تعهداتشان مهلت 60 روزه داد، »که نه اورانیوم غنی 
شده را می فروشــیم نه آب سنگین مان را« و در صورت به 

نتیجه نرسیدن، اقدامات بعدی صورت خواهد گرفت.
راه پیمایی مردم انقلابی ایران در سراســر کشــور در 
حمایت از تصمیمات شــورای امنیت ملی که موضع گیری 
نظام جمهوری اســلامی در برابر غرب و آمریکا نشان از 
اقتدار نظام جمهوری اسلامی است و انسجام ملی در جهت 
حفاظت از منافع ملی یک وظیفه شــرعی، قانونی، ایرانی 

غیرتمند است. 
ادامه دارد 

 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
جمعی از طلاب سراسر کشور:

 نه اورانیوم غنی شده را می فروشیم
نه آب سنگین مان را

ایران در مقابله با تحریم ها 

تولید جهانی خودرو در سال ۲۰۱۸، ۶ 
درصد کاهش یافت. آمار انجمن جهانی 
تولیدکنندگان وسایل نقلیه موتوری نشان 

می دهد که ایران هم
۱۲ درصد کاهش تیراژ داشته است. از 
طرف دیگر بر اساس آمارهای وزارت 
صمت، دو خودروساز بزرگ کشور سال 
گذشته ۳۸.۵ درصد کاهش تولید داشتند. 
آنها همچنین ۲۰ هزار میلیارد تومان زیان 
انباشته و ۱۵ هزار میلیارد تومان بدهی به 
قطعه سازان دارند. از طرف دیگر قیمت ها 
در بازار خودرو از اواسط سال ۹۷ تا کنون 
رشد زیادی داشته و روز گذشته، قیمت 
پراید دوباره به ۵۰ میلیون تومان رسید. 
از  روایت  گزنده،  و  صریح  اعداد  این 
خودروسازی  صنعت  پرچالش  ماجرای 
دارند. اوضاع این صنعت به جایی رسیده 
از قیمت  و  است که هم مصرف کننده 
کیفیت شاکی است و هم چرخاندن چرخ 
تولید برای تولیدکننده، دشوار شده است. 
حالا وزارت صنعت برای سامان دادن به این 
اوضاع دو راهکار »فروش اموال مازاد« و 
»بومی سازی قطعات« را در دستور کار 
گذاشته است. رضا رحمانی، وزیر صنعت، 
گفت:  پیش  روز  چند  تجارت  و  معدن 
مانند  امور  برخی  باید  »خودروسازان 
قطعه سازی را واگذار کنند، همچنین آنها 
حداکثر تا آخر شهریورماه ضمن واگذاری 
اموال غیرتولیدی خود باید شرکت های 
وابسته را هم حداکثر تا پایان سال واگذار 
کنند.« »ایران« برای بررسی این سیاست ها، 
صنعت  کارشناس  دو  با  گفت وگو  پای 

خودرو و قطعه سازی نشسته است.
خودروسازان برای رفع گرفتاری های 

مالی بانک تأسیس کردند
 ۶۰ دهه  در  رشتی  میرخانی  داوود 
مدیرعامل ایران خودرو بود و قرارداد 
پژو را بست. او تحولات صنعت خودرو را با 
ریزبینی دنبال می کند و دقیق ترین نظرات 
دارد.  این صنعت  چالش های  درباره  را 
میرخانی رشتی معتقد است که دخالت های 
دستوری کار را به جایی رسانده است که 
حالا هم خودروساز و هم تولید کننده ضرر 
می کنند و خودروسازان اگر سالی هزار 

میلیارد تومان هم سود کنند، ۲۰ سال برای 
نیاز  انباشته شان زمان  زیان های  جبران 

دارند.
مازاد  »اموال  از  منظور  اساس  از 
خودروسازان« چیست؟ و آیا فروش 

آنها مؤثر خواهد بود؟
ممکن است خودروسازها اموالی داشته 
سودآور  برایشان  دیگر  حالا  که  باشند 
نباشد، مازاد باشد. مثلاً ایران خودرو سهام 
پارسیان را دارد که سودآور بوده و هست. 
این سود وارد حساب های خودروسازان 
می شود و از زیان آنها می کاهد. اما از 
زیادی  فشار  مجلس  نمایندگان  طرف 
وجود دارد که آن را بفروشند. البته آنها دو 
سال است که برخلاف میل شان می خواهند 
این سهام را بفروشند. سه بار هم به بورس 
اعلام کرده اند ولی به خاطر مسائلی مانند 
اهلیت خریدار، قیمت کارشناسی و... موفق 
نشده اند. بجز این سهام، خودروسازان 
شرکت هایی هم دارند که زیانده هستند 
ولی خریدار خوبی برای آنها پیدا نمی شود. 
که  باشد  داشته  اهلیت  که  خریداری 
کارخانه را بدرستی بچرخاند و سودآورش 
ماشین  کند.  سرمایه گذاری  یعنی  کند. 
آلات و تجهیزات کهنه و قدیمی و نا کارآمد 
را عوض کند و محصول کیفی و رقابتی 
تولید کند. ضمن اینکه قیمت درستی هم 
بدهد تا بعداً گرفتاری های حقوقی ایجاد 
نشود. مثل همین الآن که درباره سازمان 
خصوصی سازی تحقیق و تفحص می کنند، 
بعداً برای خودروسازان هم همین بساط 
راه خواهد افتاد. رقبای خریدار پاپوش 
می دوزند و تهمت و افترا می زنند؛ چند 
اتفاق   … و  آبروریزی  و  دادگاه  سال 
می افتد. به هر حال اوضاع به شکلی است 
که هر کاری کنی، عده ای هستند که انتقاد 
دارند. از این بابت مدیران مسئول نگرانند.
چنین سیاستی پیش از این در دستور 

کار قرار نگرفته بود؟
مسأله فروش اموال مازاد خودروسازان 
جدید نیست. از سال ۹۰ که تحریم ها شروع 
شد این موضوع، در دستور کار بود. تمام 
وزرای صنعت، به جای اینکه عامل ضرر و 
زیان خودروسازان را که نتیجه سرکوب 

مالی، یعنی تحمیل قیمت های دستوری بود  
اموال  که  می گفتند  کنند،  وفصل  حل 
اقدام  مازادتان را بفروشید و آنها هم 
خریدار  فعلی  شرایط  در  ولی  کردند. 
آینده  که  تحریم  شرایط  در  نیست. 
نیست،  معلوم  خریدار  برای  اقتصادی 
خریداری پیدا نمی شود. اصل این حرف که 
خودروسازان باید اموال مازاد را بفروشند، 
خوب است. ولی آیا امکان اجرا شدنش هم 
هست؟ ممکن است خودروسازان مجبور 
شوند که اموالشان را به ضرر بفروشند. در 
این شرایط باید تضمینی باشد که اگر به 
ضرر فروختند، بعداً کسی پیدا نشود که 

بگوید تخلف و... شده است!
اموال مازاد خودروسازان فقط سهام 
یک بانک و شرکت های زیانده است؟ 
حوزه  وارد  بانک ها،  مانند  آنها 
مثل  غیرمربوطی  فعالیت های 

ساختمان سازی نشده اند؟
و  بازار مستغلات  وارد  خیر، هیچ کدام 
و...  سودآوری  برای  ساختمان سازی 
نشده اند. ممکن است زمین و ساختمانی از 
قدیم داشته باشند که با اصلاح ساختار ها 
الآن دیگر نیاز نداشته باشند و بتوانند آنها 
را بفروشند. البته تا جایی که اطلاع دارم، هر 
دو شرکت در سال های گذشته مقدار 

زیادی از اموال این چنینی را فروخته اند.
از اساس چرا خودروساز باید بانک 
بزند و یا ساختمان بسازد؟ علت ورود 

به این کارها چیست؟
۲۰ سال پیش ایران خودرو با وام بانکی 
بالا،  بسیار  بهره  با  و  مدت  کوتاه 
سرمایه گذاری هنگفتی برای تولید سمند 
با  مالی شد.  و دچار مشکل  بود  کرده 
نمایندگان  و  سازان  قطعه  مشارکت 
پول  هم  روی  فروش،  از  بعد  خدمات 
گذاشتند و بانکی تأسیس کردند تا بتوانند 
گرفتاری های مالی خود را برطرف کنند. 
در آن زمان هم عملیات بانکی سودآور 
بود و هیچ ایراد قانونی هم نداشت. خیلی 
از خودروسازان بزرگ دنیا، مؤسسات 
این  طریق  از  دارند.  اعتباری  و  مالی 
بتوانند  تا  می کنند  لیزینگ  مؤسسات، 
محصولاتشان را بطور اقساطی بفروشند.

مسأله دیگری که وزارت صنعت به 
آن تأکید کرده، بومی سازی قطعات 
است. به نظر شما این سیاست در 

شرایط فعلی مؤثر خواهد بود؟
تا  می خواهند  خدا  از  خودروسازان 
باشد  حاضر  و  شود  پیدا  قطعه سازی 
را  قطعه ای  و  کند  سرمایه گذاری 
داخلی سازی کند. قطعه سازان زیادی 
برای قطعاتی که ساختن شان آسان تر 

است و سرمایه گذاری کمتری می خواهد، 
این کار را کرده اند. ولی داوطلب ساخت 
که  بالا،  فناوری  با  پیچیده  قطعات 
سرمایه گذاری خیلی زیادی لازم دارد، کم 
گیر می آید. برای بومی سازی این نوع 
قطعات، تیراژ تولید باید بالای ۵۰۰ هزار تا 
یک میلیون باشد تا هزینه تولید قطعه 
مقرون به صرفه اقتصادی باشد و گران تر 
از قطعات وارداتی نشود. البته الآن قائم 
مقام سازمان گسترش اعلام کرده حتی 
قیمت  از  بالاتر  شده  تمام  قیمت  اگر 
وارداتی هم باشد، باز هم باید بومی سازی 
وزیر  باید  سیاستگذار،  مقام  در  کنیم. 
صنعت این سخن را رسماً اعلام کند تا فردا 
با نهادهای ناظر بازار مانند شورای رقابت 
و سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان مشکل پیدا نکنیم. بعد از ۱۰ 
سال سرکوب مالی و ضرر و زیان ۲۰ هزار 
میلیارد تومانی دو خودروساز و بدهی ۱۵ 
میلیاردی به قطعه سازان، خودروسازان 
را  سازان  قطعه  بدهی  باید  چطور 
بپردازند و یا در این حوزه سرمایه گذاری 
کنند؟ در حال حاضر که خودروسازان 
هنوز نتوانسته اند بدهی ۱۵هزار میلیارد 
تومانی قطعه سازان را بپردازند. قطعه 
سازان چگونه برای ساختن قطعات  تک 
سرمایه گذاری کنند؟ دولت هم که وام 
ارزی۷۰۰ میلیون یورویی را برای آنها 
تصویب کرده بود در گیر و دار مقررات 

بانک مرکزی متوقف شده است.
با تمام این تفاصیل، پیش بینی شما از 
روند بازار خودرو در سال 98 چیست؟
با اعمال ناقص دستورالعمل جدید فروش 
در حاشیه بازار و فروش نقدی و فوری، 
در حال حاضر قیمت ها در بازار کاذب پایین 
آمده. اما هنوز دلالان فعال هستند. چون 
هنوز بین قیمت کارخانه و بازار تفاوت ۵ تا 
حالی که  در  دارد.  وجود  میلیونی   ۱۵
دستورالعمل می گوید ۵ درصد زیر قیمت 
بازار! یعنی اگر اسم بنویسی ظرف یک  ماه 
۱۵ – ۱۰ میلیون تومان به جیب می زنی! 
کجای دنیا چنین است؟ اخیراً اعلام شده که 
نرخ دلار از ۸ هزار تومان به ۱۳ هزار 
با یک  باز  یعنی  افزایش می یابد.  تومان 

شوک قیمتی دیگر روبه رو خواهیم شد. 
برعکس  و  می رود  بالا  مرتباً  قیمت ها 
قدرت خرید مردم مرتباً پایین می آید. 
من برخلاف برنامه تولید دو خوروساز 
بزرگ، حدس می زنم که امسال میزان 
تقاضای مؤثر، از ۷۵۰ هزار دستگاه فراتر 

نرود.
۱۰ سال است که ایران خودرو و سایپا 
رقابت  شورای  بدفهمی های  گرفتار 
شده اند. به علت سرکوب مالی شورای 
رقابت در ۵ سال گذشته، مجوز فقط ۱۶ 
درصد افزایش قیمت داده است. در حالی 
که قیمت همه چیز چندین برابر شده 
است. الآن زیان انباشته ایران خودرو و 
سایپا به ۲۰ هزار میلیارد تومان می رسد. 
اگر قیمت ها واقعی بود و اختلاف قیمتی 
بین کارخانه و بازار ایجاد نمی شد، دلال ها 
نمی توانستند پا بگیرند. اگر پول هایی که 
در ۱۰ سال گذشته به جیب دلال ها رفت، 
به جیب تولیدکننده برود، هم مالیات 
سرمایه گذاری  امکان  هم  و  می دهند 
دارند. الآن بدهی خودروسازان به قطعه 
سازان ۲۰ هزار میلیارد تومان است و ۲۰ 
انباشته  زیان  تومان هم  میلیارد  هزار 
دارند. در این شرایط، این زیان را چطور 
باید جبران کنند؟ اگر به فرض محال هر 
دو گروه خودروساز، سال آینده هزار 
میلیارد تومان هم سود ببرند، ۲۰ سال 
زیان های  بتوانند  که  می کشد  طول 

گذشته شان را جبران کنند.
9۰ درصد قطعات را می توان در 

داخل تولید کرد
تا تک  ارز ۷  قیمت  بود که  »روزگاری 
تومانی بود و بعد به 4۰ تا تک تومانی رسید. 
در آن زمان هم ما فکر می کردیم که همه 
زندگی و صنعت ما از بین رفت. مدتی 
شد.«  متعادل  چیز  همه  و  گذشت 
انجمن  رئیس  نجفی منش،  محمدرضا 
صنایع همگن قطعه سازی چنین نگاهی به 
مشکلات کنونی دارد. او بیش از 4۰ سال 
است که در صنعت قطعه سازی فعالیت 
می کند و معتقد است که امکان تولید ۹۰ 
درصد از قطعات در داخل کشور وجود 

دارد.

بررسی کارشناسانه دو سیاست پیش روی خودروسازان

»فروش اموال مازاد« و »بومی سازی قطعات« صنعت خودرو را نجات می دهد؟
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در محفل انس با قرآن  خبرخبر
 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 

جمعی از طلاب سراسر کشور:
با افزایش معرفت جامعه

گفتمان های انقلابی را تقویت کنید
امروز  عصر  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  ای  خامنه  الله  آیت  حضرت 
)چهارشنبه( در دیدار حدود دو هزار نفر از طلاب سراسر کشور، فضلا، 
اساتید و مدیران حوزه های علمیه، وظیفه حوزه ها و علمای دین را 
بیان معارف اسلام و تلاش برای تحقق آنها در جامعه خواندند و تأکید 
کردند: علما در مقام ورثه انبیا باید برای عملی شدن توحید و اقامه قسط، 

مجاهدت کنند.
رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار با اشاره به نیاز امروز انسانها به معارف 
برجسته دینی و همچنین اقبال دنیای اسلام و حتی جوامع خارج از 
دنیای اسلام به این معارف، وظیفه حوزه های علمیه را نسبت به گذشته 
سنگین تر دانستند و گفتند: در داخل کشور توجهی که امروز نسبت به 
مسائل دینی و روحانیت وجود دارد، با گذشته و قبل از انقلاب اسلامی، 

قابل مقایسه نیست.
ایشان افزودند: این تصور که مردم در نقاط مختلف دنیا نسبت به معارف 
دینی رویگردان شده اند، تصور غلطی است بلکه اقبال به این معارف بیشتر 

شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای تشییع بسیار با شکوه طلبه همدانی را که 
مظلومانه به شهادت رسید، نمونه ای عینی از احترام و اقبال مردم به دین 
و روحانیت برشمردند و خاطرنشان کردند: نمونه هایی همچون این تشییع 
و یا حضور گسترده مردم بویژه جوانان در نمازهای جماعت و نشستن در 
جلسات و پای منابر، جزو واقعیات ایران اسلامی و نشان دهنده تدین مردم 
و اعتماد آنها به روحانیت است و برخی تبلیغات و سیاه نمایی ها درباره 
ایمان و دینداری مردم و یا رویگردانی آنها از روحانیت، خلاف واقع و  بدون 

تحقیق و معیار علمی است.
ایشان حوزه های علمیه را مرکز آموزش اسلام و تعمیق آن در جامعه 
دانستند و گفتند: شناساندن معارف دینی به مردم بخشی از وظایف حوزه 
های علمیه است و بخش دیگر این وظیفه، محقق کردن معارف دینی در 

متن زندگی مردم است.
رهبر انقلاب اسلامی با استناد به آیات متعدد قرآن مجید درباره مجاهده 
و مقاتله انبیاء الهی تأکید کردند: وظیفه پیامبر فقط بیان معارف اسلام 
نیست، به همین علت نبی مکرم اسلام برای عملی شدن توحید و اقامه 
قسط، مجاهدت و مبارزه می کند تا اسلام در معنای جامع و کامل آن 

محقق شود.
ایشان خاطرنشان کردند: علما نیز به عنوان ورثه انبیا موظفند برای تحقق 
امام  اسلام در محیط زندگی مردم تلاش کنند که اوج این تلاش را 

رضوان الله تعالی علیه در مقام یک حکیم واقعی انجام داد.
حضرت آیت الله خامنه ای با انتقاد از برخی که می گویند همراهی 
حوزه با امام برای تشکیل نظام اسلامی خارج از وظایف حوزه بوده است، 
گفتند: کاری که حوزه و بزرگان حوزه در زمان مبارزات منتهی به تشکیل 
جمهوری اسلامی انجام دادند، دقیقاً جزو وظایف ذاتی و هویتی حوزه بود.
ایشان در تبیین وظایف کنونی حوزه ها افزودند: بعد از تشکیل نظام 
اسلامی باید دولت اسلامی به معنای واقعی کلمه، سپس جامعه اسلامی، 
و بعد از آن تمدن حقیقی اسلامی به وجود آید که حوزه ها در این روند 
مسئولیتهای سنگینی دارند که باید با فکر و تعمق، این وظایف را درک و 

برای ادای آنها برنامه ریزی و تلاش کرد.
رهبر انقلاب اسلامی با تحسین بیان، لحن و ادبیات مناسب طلاب به 
آنها توصیه کردند: حرفهای خوبی را که امروز درباره »سبک زندگی«، 
»حکمرانی اسلامی«، »استقرار توحید در جامعه«، »مبارزه با طواغیت« و 
مسئله مهم »عدالت« بیان کردید، به میان مردم سراسر کشور ببرید و با 

افزایش معرفت جامعه، گفتمان های انقلابی را تقویت کنید.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین »چیستی و هویت حوزه« افزودند: 
حوزه مرکزی است که عالم دینی پرورش می دهد تا او با تسلط بر معارف 
اسلامی برای تحقق اسلام وارد میدان عمل شود، بنابراین همه برنامه ریزی 
ها و کارهای حوزه باید در چارچوب این هویت و شاکله اصلی انجام شود.

حضرت آیت الله خامنه ای جهت دادن به نحوه استفاده از علوم طبیعی در 
جامعه را از دیگر وظایف حوزه ها خواندند و در بیان چند نکته به طلاب 

تأکید کردند: فقه و درس خواندن را کاملاً جدی بگیرید.
ایشان اجتهاد را روش نظام مند درک و استنباط معارف از منابع نقلی 
و عقلی خواندند و افزودند: عالم دین باید بداند معارف و حقایق دینی را 

چگونه از منابع به دست آورد.
رهبر انقلاب اسلامی پرورش قوه اجتهاد را نیازمند کار و تمرین فراوان 
دانستند و خاطرنشان کردند: اگر این مِتُد درست آموخته شود آن وقت 

ارزشهای اخلاقی نیز درست استنباط می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای اختلاف نظر در حوزه ها در »مسائل عملی، 
جهت گیری های فکری و مسائل سیاسی« را بدون اشکال برشمردند اما 
تأکید کردند: مهم این است که این اختلافات مدیریت شود تا به درگیری 
و تشنج منجر نشود، همانگونه که بزرگان فقه، فلسفه و عرفان در حوزه 
ها در طول تاریخ با وجود اختلافات، همواره برای خدا به معنای واقعی 

کلمه اتحاد داشتند.
ایشان همچنین طلاب جوان را به ادب و اطاعت از بزرگان حوزه ها و 
مراجع تقلید توصیه مؤکد کردند و افزودند: بزرگان حوزه نیز در مقابل 

طلاب جوان، حلم و تحمل داشته باشند.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مطالبی 
که برخی برادران و خواهران طلبه بیان کردند، گفتند: این مطالب که 
با تعابیر خوب و به صورت کارشناسی بیان شد، حاکی از عمق فکری 
و سطح بالای اندیشه و فهم، و حرکت و پیشرفت حوزه است که واقعاً 

تحسین برانگیز است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر لزوم مطالعه »منشور روحانیتِ« 
امام خمینی)ره( از جانب طلاب، به پیشنهاد یکی از طلاب برای راه اندازی 
مرکز نوآوری حوزه اشاره کردند و افزودند: استفاده از ظرفیت ها و خلاقیت 
های طلاب جوان و تأسیس یک بانک اطلاعاتی از این ظرفیتها پیشنهادی 

بسیار خوب است.
ایشان با استقبال از تخصص گرایی در رشته های مختلف حوزه های 
علمیه بویژه فقه، خاطرنشان کردند: فقه استخوان بندی و ستون فقرات 
زندگی اجتماعی و سیاسی است و تخصص گرایی در این زمینه نتایج 

خوبی خواهد داشت اما باید مراقب برخی عیوب تخصص گرایی نیز بود.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مطالب یک از طلاب خواهر درخصوص 
جایگاه اجتماعی خانم های طلبه، افزودند: حضور چند ده هزار طلبه فاضل 
خواهر در خانواده ها و در میان زنان جامعه، بسیار مغتنم است، ضمن 

آنکه باید از ظرفیت این طلاب در مراکز رسمی و فرهنگی استفاده شود.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین حجت الاسلام والمسلمین اعرافی 
مدیر حوزه های علمیه را ظرفیت بسیار مغتنمی برشمردند و با اشاره به 
سخنان ایشان درخصوص تدوین برنامه جامع برای حوزه علمیه، گفتند: 

باید تمرکز اصلی بر اجرایی و عملی شدن این برنامه، قرار گیرد.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین 
اعرافی مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور در گزارشی با اشاره به 
تحصیل ۱۵۰ هزار طلبه در حوزه های علمیه گفت: شورای عالی و 
همه مراکز حوزه مصمم هستند در پرتو اندیشه های امام راحل و 
رهبر انقلاب، هدایت های مراجع عظام تقلید و بهره گیری از همه 
اندیشه های طلاب، فضلا و اساتید مسیر بالندگی و اعتلای حوزه ها 

را هموار سازند برنامه ریزی کنند.
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هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس جمهور کشورمان با اعلام برنامه دولت و برنامه های جمهوری 
اسلامی ایران برای مقابله با تحریم های یکجانبه آمریکا در چارچوب 
برجام گفت: اقدام ایران توقف دو اقدام است و به یک معنا دو فروش را 
انجام نمی دهیم؛ نه اورانیوم غنی شده را می فروشیم، نه آب سنگین مان 
را. حجت الاسلام روحانی رئیس جمهور دیروز چهارشنبه 18 اردیبهشت 
در جلسه هیئت وزیران طی سخنانی با  اشاره به تصمیم ایران مبنی بر 
توقف برخی تعهدات خود ذیل برجام گفت: طبق تصمیم شورای عالی 
امنیت ملی، امروز از طرف من 5 نامه به سران 5 کشور باقی مانده در برجام 
ارسال شد. وی ادامه داد: در این نامه ها ما به طرف هایمان اعلام کردیم 
که یک سال به توصیه های شما ما صبر کردیم و این صبر ما یک قدرت 
بزرگ ملی و روحی در تاریخ است، همان طور که مقاومت ما تاریخی است 
و همان گونه که دیپلماسی ما تاریخی است، صبر ما هم استراتژیک است، 
ما یک سال حوصله کردیم و صبر کردیم و به تمام تعهدات خود پایبند 
بودیم. رئیس جمهور در ادامه گفت: امروز ما نمی  خواهیم از برجام خارج 
شویم؛ همه مردم ما و جهان بدانند که امروز پایان برجام نیست بلکه امروز 
روز گام جدید در برجام و طبق برجام و در چارچوب برجام است. وی 
ادامه داد: برجام در بندهای 24 و 26 و 36 به ما حق داده است که اگر 
طرف مقابل ما تعهد خود را نقض کند ما آن را در کمیسیون مشترک 
مطرح کنیم و یک زمانبندی پیش بینی کرده ایم که از آن هم ما عبور 
کردیم. روحانی گفت: هم در سطح معاونین و هم در سطح وزرا آن 
کمیسیون مشترک تشکیل شد و متأسفانه با وجود آنکه اروپاییان و 
دوستانمان بارها و بارها تأکید کردند که ما خروج آمریکا را به نحوی 
جبران می کنیم و به تعهدات خود عمل می کنیم اما در مقام عمل شاهد 
آن نبودیم. وی ادامه داد: ما به سران 5 کشور اعلام کردیم که از دو اقدامی 
که تاکنون انجام می دادیم صرفنظر خواهیم کرد؛ این دو اقدام در واقع 
به یک بیان ساده دو فروش بوده است یعنی ما هر وقت مواد غنی شده مان 
به 300 کیلوگرم می رسید ما اضافه بر آن را به کشوری می فروختیم و در 
عوض آن کیک زرد می گرفتیم. گام بعدی برداشتن سطح غنی سازی و 
نوسازی راکتور اراک رئیس جمهور گفت: امروز این فروش متوقف 
می شود؛ فروش دوم فروش آب سنگین است که هر وقت از 130 تن 
تجاوز می کرد ما آن مقدار اضافی را به کشوری می فروختیم؛ امروز این 
فروش را هم متوقف می کنیم، پس کل اقدام امروز جمهوری اسلامی 
ایران توقف دو اقدام است و به یک معنا دو فروش را انجام نمی دهیم؛ نه 
اورانیوم غنی شده را از امروز می فروشیم، نه آب سنگین مان را. وی اضافه 
کرد: البته این اعلام ما برای 60 روز است؛ به طرف مقابل اعلام کردیم 
که ظرف 60 روز اگر آنها یعنی 5 کشور پای میز مذاکره آمدند و با آنها 
صحبت کردیم و به نتیجه رسیدیم و منافع اصلی مان به ویژه نفت و بانک 
به عنوان دو مورد از منابع مهم اگر به آنها دست یافتیم به نقطه اول 
برمی گردیم. روحانی گفت: یعنی این اقدام امروز تا یک ماه، 35 روز و 60 
روز دیگر که جلو می رویم، اگر آنها جبران کردند ما به شرایط دیروز 
بازمی گردیم یعنی شرایط 17 اردیبهشت سال 1397، ولی اگر در پایان 
60 روز ما به نتیجه نرسیدیم، دو اقدام دیگر را آغاز خواهیم کرد و آن دو 
اقدام این است که ما در برجام توافق مان بر این بود که غنی سازی را در 
سطح 67/3 نگه داریم؛ از این اقدام خودداری می کنیم یعنی دیگر 
سطحی برای ما مطرح نیست و دوم اینکه رآکتور آب سنگین اراک که 
بنا بود با مشارکت کشورهای 5+1 در برجام نوسازی شود و در مسیر 
نهایی شدن بود بعد از 60 روز نسبت به اراک هم تصمیم خواهیم گرفت 
که برنامه قبل از توافق برجام مان را ادامه دهیم. وی با  اشاره به اینکه در 
مرحله دوم هم مجدداً 60 روز فرصت داده می شود، اظهار داشت: اگر به 

نتیجه نرسیدیم اقدام بعدی موردنظر ما است.
اقدام قاطع ایران در صورت برگرداندن پرونده

 به شورای امنیت
رئیس جمهور گفت: البته در این پیامی که به 5 کشور دادیم به 
صراحت گفته ایم که اگر بخواهند از این اقدام ما بهانه جویی کنند 
و پرونده ایران را به شورای امنیت برگردانند با یک اقدام بسیار 
قاطعی روبه رو خواهند شد و این اقدام قاطع را هم من در این نامه 

برای این 5 کشور توضیح دادم. 

روحانی در جلسه هیئت دولت:

غرب نمی تواند زیر سایه برجام باشد 
اما همه هزینه آن با ما باشد

سر به سر دوشیزگان بوستان، چون نوعروسان
داشته فرصت غنیمت در غیاب بوستان بان

کرده خلوت با جوانهاي  سحابي  در گُلستان
رفته در یک پیرهن با یکدگر چون جان و جانان

من گزارش را نمي دانم دگر آنجا چسان شد!

لیک دانم این قَدَر، گل چون عروسان بارور گشت
نسترن آبستن آمد، سنبل تر پُرثمر گشت

آن عقیمي  را که در دِي  بخت رفت، اقبال برگشت
این زمان طِفلش یکي  دوشیزه و، آن دیگر پسر گشت

موسم عیشش بیامد، سوگواریش کران شد

عمل به قرآن تنها راه غلبه بر شیاطین و کفار است 
بسم الله الرّحمن الرّحیم )۱(

و الحمدلله ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا و 
نبیّنا ابی القاسم المصطفی محمّد و علی آله الاطیبین الاطهرین 

المنتجبین سیّما بقیّةالله فی الارضین.
خیلی خوش آمدید! خیلی بهره بردیم، استفاده کردیم از 
تلاوتهای خوب و از برنامه هایی  که اجرا کردند. بحمدالله 
سال به سال، روز به روز ملتّ ما، جوانهای ما، قرآن خوان های ما 
رشد میکنند، پیش میروند و این، مایه ی سپاس دائمی ما باید 
باشد؛ الحمد لّله خیلی خوب بود. و خدا را شاکریم که یک بار 
دیگر توفیق داد، عمر داد، فرصت داد که این مجلس را، این 
جلسه را، این جمع را زیارت کنیم. خداوند ان شاءالله همه ی 

شما را با قرآن محشور کند.
 قرآن یک اثر هنری بی نظیر است، یعنی یک جنبه ی از 
عظمت قرآن و اهمّیّت قرآن عبارت است از زیبایی هنری قرآن؛ 
اتفّاقاً آن چیزی که در درجه ی اوّل دلها را مثل مغناطیس به 
سمت اسلام جذب کرد، همین جنبه ی هنری قرآن بود. عربها، 
هم موسیقی الفاظ را میفهمیدند، هم با زبان ادب آشنا بودند 
-در آن محیط عربی این جوری بود- ناگهان دیدند یک 
پدیده ای وسط آمد که شبیه آن را نشنیده اند؛ نه شعر است، نه 
نثر است امّا یک پدیده ی هنری فوق العاده است. این همان 
چیزی است که امیرالمؤمنین )علیه السّلام( میفرماید: ظاهِرُهُ 
انَیقٌ وَ باطِنُهُ عَمیق؛)۲( »انَیق« یعنی آن زیبایی شگفت آور، 
آن زیبایی ای که وقتی انسان در مقابل آن قرار میگیرد، به 
حیرت می افتد؛ زیبایی در قرآن این جوری است. البتّه ما 
فارس زبانها یعنی غیر عرب زبان ها و خیلی از عرب زبان ها این 
توفیق را ندارند که این زیبایی را درک کنند؛ ]ولی[ با انُس زیاد 
با قرآن میشود درک کرد. وقتی انسان با قرآن انُس بگیرد، زیاد 
تلاوت کند، زیاد بشنود، آن وقت میفهمد که غیر از جنبه ی 
معنوی، این زبان، این جملات، چقدر شیوا است، چقدر زیبا 

است.
 خب، این اثر هنری را باید هنری اجرا کرد. یک وقت 

هست که من و شما در منزل برای خودمان 
قرآن میخوانیم، خب هر جور خواندیم مانعی 
ندارد؛ با صوت بخوانیم، بی صوت بخوانیم 
-البتّه ظاهراً آنجا هم وارد شده است که صدای 
قرآن از خانه ها بیرون بیاید؛ آن برای جنبه ی 
فضاسازی قرآنی در کلّ جامعه است که یک 
فضاسازی  قرآنی ای بشود، از خانه ها صدای 
تنها  انسان  بیاید، لکن وقتی  بیرون  قرآن 
میخواند، برای خودش میخواند، فرقی نمیکند 

که یواش بخواند، بلند بخواند، آهسته بخواند، با صوت بخواند- 
امّا وقتی شما مخاطبی دارید، مثلاً ]قرائت[ مجلسی میخوانید، 
اینجا میخواهید مخاطب را تحت تأثیر قرار بدهید؛ اینجا باید 
هنر بیاید وسط میدان، اینجا است که هنر بایستی نقش ایفا 
کند؛ مخاطب را با هنر میشود تحت تأثیر قرار داد. این تلاوتهایی 
که ما می شنویم و گوش میکنیم و تشویق میکنیم و تأیید 
میکنیم، معنایش این است؛ یعنی شما این اثر فاخر بی نظیر 
هنری را به شکل هنرمندانه اجرا میکنید، به شکل هنرمندانه 
میخوانید؛ آن وقت نتیجه این میشود که اثرش میشود چند 
برابر؛ البتّه به شرط اینکه این جنبه ی تلاوت هنری درست 
انجام بگیرد، با دقّت انجام بگیرد. مثلاً فرض بفرمایید بنده بارها 
به دوستان سفارش میکنم که قرآن را تلاوت از نوع تفهیم 
معانی ]بخوانید[؛ جوری بخوانید که میخواهید معانی را تفهیم 
کنید. ما این را در شعرخوانی فارسی خودمان مشاهده میکنیم؛ 
مدّاح می آید می ایستد، با صدای خوش شعر میخواند؛ دو جور 

میتواند بخواند:
هان ای دل عبرت بین از دیده نظر کن هان

ایوان مدائن را آئینه ی عبرت دان)۳(
میشود این جوری بخواند، میشود هم بگوید:
هان ای دل عبرت بین! از دیده نظر کن هان!

ایوان مدائن را، آئینه ی عبرت دان
این دو جور خواندن مثل هم است؟ این دو جور خواندن 
مثل هم نیست. دوّمی این جوری است که شما روی جملات، 
روی کلمات، تکیه ی مناسب میکنید. این کاری است که مثلًا 
فرض کنید شیخ عبدالفتّاح شعشاعی میکند، مصطفی اسماعیل 
میکند؛ این کار آنها است؛ یعنی در میان خواننده های قدیمیِ 
مصری هم، همه این جور نیستند، همه این کار را بلد نیستند یا 
توجّه ندارند، امّا بعضی هایشان میفهمند که چه کار دارند میکنند؛ 
وقتی که قرآن را میخواند، آنجایی که باید تکیه بکند، تکیه میکند؛ 
جوری حرف میزند که گویا شما مخاطب کلام خدا قرار میگیرید، 
دل شما جذب میشود. این معنا بایستی در تلاوتهای ما -و 
بخصوص شماها که الحمدلّله خوش صدا هستید؛ میبینم دیگر، 
الحمدلّله همه ی شما خوش صدا هستید و صداهایتان و نفََسهایتان 
خوب است و مثلًا از جهات گوناگون بلدید- در قرآن خواندن ما 

در محافل و مجالس وجود داشته باشد.
 البتّه آن جنبه ی دوّم هم -وَ باطِنُهُ عَمیق- با همین کار 
هنری ارتباط دارد، ارتباط پیدا میکند؛ یعنی این شیوه ی 

خواندن میتواند تا حدود زیادی ما را به آن 
باطن رهنمون بشود؛ امّا بایستی توجّه به 
باطن قرآن پیدا کرد. منظورم از »باطن 
قرآن« آن بطونی نیست که فقط اهل الذّکر، 
ائمّه ی هدی )علیهم السّلام( از آن آگاهند؛ 
آن کار ما نیست -آن را بایستی برویم یاد 
بگیریم از روایات، از بیانات ائمّه )علیهم 
السّلام( و بفهمیم- مراد همین عبارت ظاهر 

است. ]مثلًا[ قرآن میگوید: وَ العاقبَِةُ للِمُتَّقین؛)۴( خب عاقبت 
-پایان کار- یعنی چه؟ پایان کار متعلقّ است به متّقین؛ هم 
پایان کار دنیا متعلقّ به متقّین است، هم پایان کار آخرت متعلقّ 
به متّقین است، هم مبارزات اگر بخواهد پیروز بشود متعلّق به 
متّقین است، هم در میدان جنگ اگر بخواهید بر دشمن پیروز 
بشوید باید متّقی باشید. ببینید! ]اگر[ دقّت بکنید، ]می بینید[ 
عاقبت مال متّقین است؛ این را یک خرده عمق پیدا کنیم، دقّت 
پیدا کنیم، از جمله نگذریم. ]یا مثلًا:[ وَ لنََبلُوَنَّکُم بشَِیءٍ مِنَ 
رِ   الخَوفِ وَالجوعِ وَ نقَصٍ مِنَ الامَوالِ وَ الانَفُسِ وَ الثَّمَرتِ وَ بشَِّ
بِرین؛)۵( این خوف چیست؟ جوع   چیست؟ انسان بایستی  الصُّ
تأمّل کند بر روی این کلمات، بر روی این مفاهیم؛ معنای این، 

همان تدبرّ در قرآن است؛ تدبرّ در قرآن، اینها است.
 باَطِنُهُ عَمیق؛ این عمق را هر کسی به اندازه ی توانایی 
خودش، به اندازه ی آگاهی های خودش، مطالعات خودش، فهم 
و هوش خودش، میتواند پیش برود؛ همه به یک اندازه پیش 
نمیروند. ما هم میتوانیم بالاخره یک دست و پایی بزنیم؛ این 
دست و پا را بزنیم یعنی دقّت بکنیم که از قرآن معارف بفهمیم. 
اینکه گفته میشود »از قرآن درس زندگی بیاموزیم«، معنایش 
این نیست که مثلًا فرض کنید که بایستی ما قوانین و مقرّرات 
راهنمایی و رانندگی را هم در قرآن پیدا کنیم؛ نه، قرآن ذهن 
ما را به معارف عالی مزینّ میکند. وقتی ذهن انسان با معارف 
عالی بالا رفت، همه ی اسرار عالم را میتواند بفهمد؛ حکمت 

می آموزد:
آن که در او جوهر دانایی است

بر همه کاریش توانایی 
است)6(

وقتی شما فهمیدید که معارفِ 
قرآنی اینها است و اینها مثلًا در ذهن 
جامعه، در ذهن مجموعه ی مجتمعِ 
در این کشور یا لااقل مجموعه ی 
قرآنی ما تثبیت شد، آن وقت بابهای 
معارف گوناگون بشری به روی انسان 

باز میشود.
 به نظر من یکی از کارهایی که خیلی مهم است، عبارت 
است از اینکه ما دوره های قرآن را، جلسات قرآن را زیاد کنیم. 
البتّه توجّه قرآنی در گذشته قابل مقایسه ی با امروز نیست؛ 
نمیشود گفت یک صدم، ]بلکه[ یک هزارم هم نبود؛ آن زمانی 
که ماها در عرصه بودیم و میدیدیم، واقعاً یک هزارمِ حالا هم 
نبود؛ امّا بعضی از عادتهای خوب وجود داشت که حالاها به 
خاطر تلویزیون قرآن و رادیوی تلاوت و مانند اینها که داریم 
-که خیلی هم خوب است- این چیزها یک خرده ای عقب 

افتاده که بایستی جبران بشود.
یکی همین دوره های خانگیِ قرآن بود، یکی همین قرآن 
]خواندن[ در مساجد یا در حسینیّه ها بود. مساجد را پایگاه 
قرآن قرار بدهید. دو جور هم میشود جلسه ی قرآنی تشکیل 

داد: یکی همین که دُور هم جمع بشوند و 
یک استادی بنشیند آنجا، بخوانند، قرآنِ 
افراد را تصحیح کند، نکات را بگوید، 
تذکّرات را بگوید؛ این یک جور است. یک 
جور هم این است که جمع  بشوند، یک 
نفر برود روی منبر، بنا کند قرآن خواندن، 
و نیم ساعت، یک ساعت قرآن بخواند 
-مثل منبری ای که منبر میرود و شما 

می نشینید پای منبرش، قرآن خوان، تالی قرآن، تلاوت گر برود 
روی منبر بنشیند و شروع کند به قرآن خواندن- شما هم 
بنشینید گوش کنید، ]قرآن را[ باز کنید، از روی قرآن نگاه کنید 
که این کار البتّه یواش یواش معمول شده. من وقتی میبینم در 
تلویزیون این کاری که در ماه رمضان ها در مشهد و قم و در 
خیلی از شهرهای دیگر راه افتاده است که جمع میشوند داخل 
صحن و یک جزء از قرآن را میخوانند، همه گوش میکنند، واقعاً 
لذّت میبرم -که از قم هم این کار شروع شد، دیگران هم یاد 
گرفتند- خیلی کار خوبی است. این بایستی در مساجد مختلف 
در طول سال -نه فقط در ماه رمضان- تکرار بشود. مساجد 
گوناگون پایگاه های قرآن باشند؛ اعلان کنند مثلًا فرض کنید 
که شب پنج شنبه، شب جمعه، شب شنبه  -یک شبی در هفته؛ 
اگر هر شب نمیشود- یک نفر خواننده ی قرآن بیاید آنجا 
بنشیند، شما هم بروید آنجا بنشینید و قرآن را باز کنید، او 
بخواند و شما نگاه کنید؛ و به ترجمه هم مراجعه کنید؛ 
ترجمه های  خوب. زمان ما، آن وقتهایی که بنده در مشهد 
تفسیر میگفتم -دَه ها سال پیش- یکی 
دو ترجمه ی قرآن بود، آن هم ناقص؛ 
الان بحمدالله ترجمه های بسیار خوب، 
متعدّد وجود دارد در دسترس مردم، 
این ترجمه ها را بگیرند نگاه کنند؛ این 

یک کار.
 یک کار دیگر، جلسات تفسیر 
است؛ تفسیر هم بسیار بسیار مهم است. 
کسانی که میتوانند، کسانی که بلدند، 
عمدتاً آقایان روحانیّون محترم، فضلای محترم، کسانی که با 
قرآن انُس دارند، مطالعه کنند، فکر کنند، مباحث تفسیری را 
بیان کنند، سطح معارف جامعه را بالا بیاورند. بالاخره اینکه 
فرمود: انَِّ هذَا القُرءانَ یهَدی للَِّتی هِیَ اقَوَم؛)۷( این قرآن »اقوَم« 
را -»اقَوَم« یعنی استوارتر، بهتر، قوی تر، باقوام تر- به شما نشان 
میدهد، شما را به سمت »اقوَم« راهنمایی ]میکند[؛ »اقوَم« در 
چه چیزی؟ »اقوَم« در زندگی دنیایتان، »اقوَم« در کسب 
عزّتتان، »اقوَم« در ایجاد حکومتتان و »اقوَم« در زندگی حقیقی 
-لهَِیَ  است  حقیقی  حیات  آن  که  اخروی تان  حیات  و 
الحَیَوان-)۸( معارف قرآنی وقتی همه گیر بشود، این جوری 

میشود. البتّه امروز ما بحمدالله خیلی پیشرفت کرده ایم؛ امّا کم 
است؛ نسبت به آنچه باید باشد کم است، با اینکه نسبت به 
گذشته بسیار زیاد است؛ لکن بیشتر از این ]باید باشد.[ باید 
جوری بشود که جامعه ی ما، مرد و زن ما، جوانهای ما با معارف 
قرآنی انُس بگیرند؛ اصلاً معارف قرآنی حاکم بر ذهنها باشد. اگر 
این شد، قدرت استدلال به وجود می آید، قوّت دفاع به وجود 

می آید، ایمانها کامل میشود، حرکتها ]به نتیجه میرسد[.
 در مورد جلسات قرآنی هم ]نکته ای عرض بکنم:[ حالا 
البتّه شما »الله الله« میگویید و خواننده را تشویق هم میکنید 
و بعضی ها هم یک خرده بالاتر، از روی نوارهای عربها که می آید 
و آنها یک هیاهوهایی انجام میدهند -که طبیعت آنها است، 
این جور نیست که این جزو لوازم قرآن باشد- ]یاد گرفته اند و[ 
سعی میکنند همانها را عیناً تقلید کنند که این لزومی ندارد. 
تشویق هم خوب است، اشکالی ندارد، منتها من میبینم گاهی 
اوقات بعضی از این خواننده های خارجی که اینجا می آیند 
میخوانند -مال کشورهای عربی که بعضی شان هم انصافاً 
خوبند، همه شان یک جور نیستند- این حضّاری که در جلسه 
نشسته اند، کأنهّ موظّفند بعد از هر آیه ای یا نصف آیه ای که او 
میخواند، با صدای بلند تشویق کنند؛ چه لزومی دارد؟ یک عیب 
بزرگش این است که او میفهمد شما درست نمیفهمید تلاوت 
را؛)۹( چون او بد میخواند، شما میگویید »الله الله«، او میفهمد 
که شما ملتفت نیستید؛ نه، شما سعی کنید آنجایی که خوب 
میخواند ]تشویق کنید[. البتّه بچّه های خودمان را هر چه 
تشویق کنید اشکالی ندارد،)۱۰( من با اینها مخالف نیستم امّا 
وقتی که آن قاری بیرونی اینجا می آید و میخواند، این جور 
نباشد که ]مستمع[ موظّف باشد که همین طور هر جور ]خواند 
تشویق کند[؛ بخصوص گاهی اوقات با همان آهنگی که او 
میخواند »الله الله« میگویند؛ اینها لزومی ندارد؛ لکن خب 
جلسه ی گرم قرآنی، بسیار چیز خوبی است که در جامعه ]رواج 
پیدا کند[. پس بنابراین آنچه عرض میکنم این است که قاریِ 
خواننده ی قرآن وقتی که مخاطبی دارد، به آن نکته ی جمله 
توجّه کند و روی آن تکیه کند، برای اینکه این تفهیم مفاهیم 

قرآنی آسان تر و بهتر بشود برای مخاطب.
 عزیزان من! ما احتیاج داریم به قرآن؛ این قرآن نیاز امروز 
ما است؛ نه فقط ما ملتّ ایران، جامعه ی 
اسلامی بلکه جامعه ی بشری، امروز واقعاً به 
قرآن نیاز دارند. قرآن است که با استکبار 
مخالفت میکند، قرآن است که با ظلم 
صریحاً مخالفت میکند، قرآن است که با کفر 
بالله صریحاً مقابله میکند، قرآن است که با 
طغیان و طاغوت با قدرت مقابله میکند: 
َّذینَ ءامَنوا یقُاتلِونَ فی سَبیلِ اللهِ وَالَّذینَ  الَ
یطن؛)۱۱( این  ا اوَلیِاءَّْ الشَّ کَفَروا یقُاتلِونَ فی سَبیلِ الطّاغوتِ فَقاتلِوِّ
لحن قرآن چه قوی است! اینها همین گرفتاری های امروز بشر 
است. اینهایی که می بینید عربده میکشند در موضع ریاست 
جمهوری فلان کشور یا پادشاهی فلان کشور علیه ملتّها، علیه 
مردم، علیه صلح، علیه آرامش، علیه ثبات حکومتها و کشورها، 
همانهایی هستند که قرآن بر سر آنها داد کشیده؛ این را باید مردم 
بفهمند. اینکه قرآن به ما ]میگوید[: وَلا ترَکَنوا الِیَ الَّذینَ ظَلمَوا 
کُمُ النّار؛)۱۲( اعتماد نکنید به ظالمین، این همین گرفتاری  فَتَمَسَّ
امروز مردم دنیا است. اعتماد میکنند، پدرشان درمی آید. دیدید 
در بعضی از این کشورهای عربی یک حرکت خوبی انجام گرفت، 
یک مبارزه ی خوبی به وجود آمد، یک غوغایی به پا شد، یک 
بیداری ای به وجود آمد، منتها مثل شعله ای که بیایند روی آن 
خاکستر بریزند و خاک بریزند، خاموش شد؛ چرا؟ چون »لا ترَکَنوا 
الِیَ الَّذینَ ظَلمَوا« را عمل نکردند. رکون)۱۳( کردند به آمریکا، 
به رژیم صهیونیستی؛ نفهمیدند چه کار باید بکنند، ]لذا[ این 

جوری میشود.
 اگر چنانچه خدای متعال به یک ملتّی کمکی کرد و آن ملّت 
قدر آن کمک را ندانستند، کتکش را میخورند، سیلی اش را 
میخورند؛ باید قدر بدانند. ملتّ ما بحمدالله از روز اوّل قدر دانست. 
این حرکت عظیم ملّت ما، این بقای انقلاب، این ایستادگی این 
ملّت و عزّت روزافزون این ملّت، این پیشرفت فوق العاده ی این 
کشور به خاطر همین است که این ملّت به برکت وجود امام بزرگوار 
به این چند جمله ی از آیات قرآن عمل کرد؛ او به ما یاد داد. خود او 
دلش پرُ بود از ایمان به الله، سرشار و لبریز بود از ایمان به خدا و 
معارف قرآنی؛ به ما یاد داد که چه کار بکنیم و حرکت کردیم؛ و 
بحمدالله ]ملتّ[ ایستاد. امروز هم راه همین است؛ امروز هم جز 
ایستادگی در مقابل شیاطین و طواغیت و کفّار راهی برای این کشور 
وجود ندارد و ان شاءالله که خدای متعال هم توفیقات خود و 

کمکهای خود را به این ملتّ خواهد داد.
پروردگارا! ما را از اهل قرآن قرار بده. پروردگارا! ما را با 
قرآن زنده بدار؛ با قرآن بمیران؛ با قرآن محشور کن. پروردگارا! 
به حقّ محمّد و آل محمّد امام بزرگوار ما را با اولیائت محشور 
کن؛ شهدای گران قدر ما را با شهدای کربلا محشور کن. 
پروردگارا! جوانهای ما را به راه راست هدایت کن؛ عاقبت همه ی 

ما را ختم به خیر بفرما؛ گرفتاری ها را برطرف بفرما.

تنهاراهغلبه
برشیاطین،

ایستادگیاست

قرآنبایددر
جلساتومحافل،
هنرمندانهقرائت

شود

ملتایرانبه
استکباراعتمادنکرد

وپیشرفتکرد

خبر
معاون وزیر ارشاد: مبانی قرآنی و روایی بیانیه گام 

دوم انقلاب در نمایشگاه قرآن عرضه می شود
معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در نشست 
خبری بیست وهفتمین نمایشگاه بین المللی قرآن کریم پیرامون 
پرداختن به بیانیه گام دوم انقلاب در این نمایشگاه گفت: در جلسات 
شورای برنامه و بودجه با همین نگاه نگریستیم و به دنبال این بودیم 
که در دو طرح جداگانه هم مبانی قرآنی بیانیه گام دوم را عرضه 

کنیم و هم مبانی روایی را در نمایشگاه قرآن کریم داشته باشیم.
عبدالهادی فقهی زاده  گفت: گام دوم انقلاب در ۲۲بهمن سال 
گذشته از طرف مقام معظم رهبری انقلاب ابلاغ شد و شور و 
نشاط را در میان معتقدان به آرمان های انقلاب اسلامی ایجاد 
کرد. از نظر من این بیانیه، بیان مهم ترین فرصت ها برای 
جمهوری اسلامی بود همچنین بیان چالش ها و آسیب ها در 
جامعه است. رئیس نمایشگاه بین المللی قرآن کریم تأکید کرد: 
رهبر انقلاب به نقاط ضعفی اشاره کردند که همه انقلاب ها را 
دچار چالش می کند و هشدار دادند در این چالش ها گرفتار 
نشویم. مقام معظم رهبری نسل جدید برآمده از انقلاب اسلامی 
را در این نگاه صحیح برخوردار از توانمندی هایی دیدند که 
شایستگی استمرار راه انقلاب را در دهه های آینده دارد. 
توصیه هایی داشتند تا این توانایی ها به ظهور برسد و توان مقابله 

با چالش ها را داشته باشند. 
فقهی زاده درباره علت تأخیر در افتتاح این دوره از نمایشگاه قرآن 
اظهار داشت: چند روزی است که نمایشگاه کتاب به اتمام رسیده 
است و عزیزان در حال جمع آوری غرفه های نمایشگاه کتاب 
هستند و به همین علت ما نیز کار اجرایی بیست وهفتمین 
نمایشگاه بین المللی قرآن کریم را تازه آغاز کرده ایم. وی پیرامون 
کیفیت مراسم رسمی افتتاحیه نمایشگاه قرآن کریم گفت: 
افتتاحیه نمایشگاه بین المللی قرآن کریم روز شنبه ۲۱اردیبهشت 
و با حضور صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد ساعت۱۶:۳۰ در مصلای 
امام خمینی برگزار خواهد شد و بعد از دو هفته در شب نوزدهم 
ماه مبارک رمضان به اتمام خواهد رسید. رئیس نمایشگاه قرآن 
همچنین خاطر نشان کرد: این دوره از نمایشگاه با شعار »قرآن 
معنای زندگی« فعالیت خود را آغاز می کند و این شعار را به خاطر 
اینکه قرآن حامل پیام های مهمی است، انتخاب کردیم چراکه ما 

قرآن را کتاب حیات و زندگی می دانیم. 



وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعي در شرکت محورسازان ایران خودرو:  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعي با تاکید بر 
فرمایشات مقام معظم رهبري مبني بر 
ترویج فرهنگ کار در جامعه گفت: در همین 
مدت کوتاهي که از تحریم ها گذشته تلاش 
زیادي براي خودکفایي و افزایش داخلي 
سازي برخي از قطعات پیشرفته خودرو 
صورت گرفته که درآینده به ثمر خواهد 

نشست. 
به گزارش ایکوپرس، در همایشي که 
به مناسبت روز بسیج کارگري با حضور 
مدیرعامل گروه صنعتي ایران خودرو در 
برگزار شد، محمد  شرکت محورسازان 
شریعتمداري، ضمن تکریم مقام کارگر، بر 
اهمیت کار و تولید در جامعه ایراني تاکید 
کرد و گفت: در آموزه هاي دیني مان نیز بر 

اهمیت کار و کارگر تاکید شده است.
وي افزود: در دین مبین اسلام در 
زمینه تکریم کار و کارگر در ابعاد مادي و 
معنوي اصول سختي داریم که باید به آن 
تاسي و کشور را اداره کنیم و نباید به آن بي 

توجهي شود.
شریعتمداري، وجود ۱۴ هزار شهید 
در جامعه کارگري را نشانه مظلومیت این 
قشر دانست که گفت: بسیاري از شهدا و 

سربازان در این آمار به ثبت نرسیده است.
وي تصریح کرد: شرکت محورسازان 
ایران خودرو از جمله تولیدکنندگاني است 
که کارگران آن در سه شیفت کاري درحال 
فعالیت هستند اما بسیاري از شرکت ها در 
حال حاضر چنین شرایطي ندارند و به 
دلایل متعدد تولید آن دچار مشکل شده 

مشکلات  رفع  مسیر  در  باید  ما  است. 
کارگري گام برداریم.  

شریعتمداري تاکید کرد:  امسال سال 
رونق تولید است و زماني رونق شکل مي 
گیرد که از سیاست هاي تولید حمایت شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعي با 
اشاره به نقش کارگران در پشتیباني از 
انقلاب اسلامي تصریح کرد: در سال هاي 
اول انقلاب گروه هاي سیاسي مخالف در 
مقابل انقلاب نوپاي کشور مبارزات بي اماني 
را آغاز کردند که یکي از مطامع آنان استفاده 
از جامعه کارگري بود، اما کارگران همواره 
واکنش  و  دانسته  نظام  همراه  را  خود 

مناسبي نسبت به این افکار داشتند.
شریعتمداري با بیان این که برخي 
افراد که اهل عمل صالح نیستند، با استفاده 

از فضاي مجازي و تبلیغات گوناگون به 
دشمن کمک کرده اند گفت: تلاش شده 
است تا خودباوري، امید و نشاط را از جوان 
ایراني بگیرند و آینده مبهمي را پیش روي 
او بگذارند. اما نمي توانند در دل مردم ترس 

ایجاد کنند.
این عضو کابینه یازدهم با اشاره به 
سطح  درباره  گرفته  صورت  مذاکرات 
دستمزد کارگران در سال جاري گفت: 
تلاش کرده ایم که منافع کارگر و کارفرما 

در تعیین دستمزد رعایت شود.
در این همایش مدیرعامل محورسازان 
خانه  را  شرکت  این  نیز  خودرو  ایران 
خودکفایي خواند و گفت: در فرآیند تولید 
از تهیه مواد اولیه تا تولید قطعه نهایي 

خودکفا هستیم.

مجید یحیایي افزود: وضعیت سهام 
بر  شاهدي  خودرو  ایران  محورسازان 
عملکرد ما است که نسبت به سال گذشته 

در شرایط بسیار مطلوب تري قرار دارد.
وي با اشاره به توانمندي کارکنان 
مجموعه محورسازان ایران خودرو گفت:  
تجهیزات تولیدي که نیاز تعمیر داشت 
توسط کارکنان مجموعه با دقت بسیار بالا 

بازسازي شده است.
یحیایي افزود: درحال حاضر سهم 
عمده اکسل هاي محصولات گروه صنعتي 
ایران خودرو در شرکت محورسازان تولید 
مي شود ، قطعات اصلي سایر خودروسازان 
در این بخش نیز توسط این شرکت تامین 

و تولید مي شود.
پشتیباني  با  گفت:  پایان  در  وي 
سهامداران توانستیم به تولید محورسازان 
رونق بدهیم و امیدواریم در سال جاري نیز 
به سمت موفقیت هاي بیشتر گام برداریم.

گفتني است،  وزیر تعاون،  کار و رفاه 
اجتماعي به همراه مدیرعامل گروه صنعتي 
ایران خودرو در روز بسیج کارگري، از 
خطوط تولید محورسازان ایران خودرو 
بازدید و با کارگران تولیدي این شرکت 

گفت و گو کرد.
همچنین در همایش روز کارگر از 
طرح حاتم بسیج کارگري رونمایي شد. 
هدف این طرح معرفي توانمندي هاي  
صنعتي و تولیدي کشور به اقشار مختلف 
مردم است. تقدیر از کارگران نمونه بسیجي 

نیز از دیگر برنامه هاي این همایش بود.

 تلاش براي داخلي سازي قطعات پیشرفته 
خودرو به ثمر خواهد نشست 

مدرن ترین خط تولید گریس در کشور 
شرکت »به تام روانکار« 

خط  مدرن ترین  به کارگیری  با  داخلی  شرکت  یک 
تولیدگریس در کشور نیاز شرکت های بزرگ تولیدکننده 
محصولات صنعتی و مصالح ساختمانی کشور را تامین 

می کند. 
با توجه به نقش  گریس در صنایع و کارخانه ها و از آنجا 
که بسیاری از نیرو محرکه ها بدون استفاده از این روانکار 
قابل استفاده نیستند، تعداد کثیری از شرکت های بزرگ در 
زمینه تولید روانکارها، سعی دارند تا با گسترش سبد 
محصولات خود، نیاز بخش های مختلف صنعت را به این 
ماده اساسی مرتفع کنند.بنابر این گزارش، شرکت »به تام 
روانکار«  نیز نه تنها از این قافله عقب نمانده، بلکه با به 

کارگیری مدرن ترین خط تولید گریس در کشور و همچنین 
تاسیس خطی مجزا به عنوان پایلوت تحقیقاتش، از پیشروان 
تولید کیفی و متنوع این کالای اساسی موردنیاز صنایع در 
کشور است.برخورداری از خط پایلوت مذکور، این امکان را 
فراهم کرده تا با توجه به خواست مشتریان طیف وسیعی از 
محصولات را در مقیاس تحقیقاتی تولید و پس از کسب 
تاییدیه های کیفی لازم، به تولید انبوه برساند.این اقدام سبب 
شده تا بسیاری از صنایع بزرگ کشور، شرکت »به تام 
روانکار«  را گزینه اول خود برای تامین نیازشان به انواع 

گریس قرار دهند.
این گزارش حاکی از آن است که شرکت»به تام 

روانکار« فعالیتی گسترده را در زمینه تولید انواع گریس مورد 
نیاز صنایعی نظیر فولاد، سیمان، کاشی و سرامیک در دستور 
کار خود قرار داده تا به این وسیله با محصولات جدید خود 
با برند »بی تی« پاسخگوی نیاز آن دسته از مشتریان خود 
باشد که پیش از این توانسته بود با برند »توتال« اعتماد آنها 
را جلب کند. بنابر گفته روابط عمومی این شرکت در راستای 
سابقه ۱۶ ساله حضور آنها در تولید و توزیع انواع روانکارها، 
شرکت به تام روانکار انواع گریس های لیتیومی )با افزودنی 
EP و بدون افزودنی EP با گستره NLGI صفر تا ۳(، لیتیوم 
کمپلکس و مولیبدن دی سولفات را در سبد محصولات 

خویش قرار داده است.

خبر

 درخواست انجمن واردکنندگان 
خودرو از قوه قضائیه 

یک سال و نیم از طوفان که در بخش 
واردات خودرو به راه افتاد می گذرد، 
واردکننده  شرکت های  تعهدات 
ترخیص  در  تعویق  به دلیل  خودرو 
خودرو عقب افتاد و مشتریان ناراضی، 
شکایت  واردکننده  شرکت های  از 
از  برخی  حال حاضر  در  و  کردند 
شرکت های  صاحبان  یا  مدیران 
اما  هستند.  زندان  در  واردکننده 
وضع  مقصر  خودرو  واردکنندگان 
پیش آمده را دولت و تصمیم های اشتباه آنها می دانند.  مهدی 
دادفر دبیر انجمن واردکنندگان خودرو در ابتدای نشست خبری 
این انجمن گفت: سخن انجمن واردکنندگان خودرو با رئیس 
قوه قضائیه است،  با توجه به اینکه بالغ بر یک سال و نیم است که 
همکاران ما با عناوین مختلف مورد اتهام قرار گرفته و در شعبات 
مختلف قضایی پرونده های تشکیل شده آنها در حال بررسی است، 
تقاضای ما اولا تسریع در فرآیند رسیدگی است و ثانیا در حوزه 
واردات  این را در نظر داشته باشند که همکاران ما علت نیستند 
بلکه معلولند. وی افزود: البته همکاران ما در قبال عملکرد خود 
مسوول هستند و پاسخگو خواهند بود، اما عملکرد آنها متاثر از یک 
تصمیم ناصحیح در یک شب در سال ۹۵ و ۹۶ گرفته شد.دادفر 
گفت: مدیران بخش واردات خودرو به دنبال کسب رضایت مردم 
و ایفای تعهدات خودشان بودند و اگر تخلفی اتفاق افتاده از روی 
اجبار و اکراه بوده و هیچ کس قصد قانون شکنی نداشته است.دبیر 
انجمن واردکنندگان خودرو با اشاره به اینکه از سال ۹۷ تعداد ۱۵ 
هزار خودرو در گمرکات کشور باقی مانده و واردات آن مسدود 
شده، بیان کرد: در روز ۱۶ دی ماه پارسال هیات دولت مصوبه ای 
را تصویب کرد که خودرو های موجود در گمرکات امکان خروج 

را پیدا بکنند.

گفت وگو

ارشد  کارشناس  معدنی  سعید 
خودرو، درخصوص بهبود وضعیت 
صنعت خودرو در سال ۹۸ گفت: 
به نظر نمی رسد شرایط در سال 
۹۸ خیلی بهتر شود. طبق بررسی 
تا   ۱۱ حداقل  شده  انجام  های 
به  باید  تومان  میلیارد  هزار   ۱۲
که  شود  تزریق  خودروسازان 
حدود ۴ هزار میلیارد تومان آن 

به صنعت خودرو تزریق شده و این روند باید ادامه یابد، در 
غیر اینصورت مجددا خودروسازان دچار بحران خواهند شد.

و تصمیمی که اواخر سال گذشته اخذ و بر طبق آن قرار شد 
خودروهای تعهدات قبلی با قیمت های قدیم و قبلی تحویل 
مشتریان شود زیان هنگفتی را به خودروسازان تحمیل می 
کند و علاوه بر آن موجب کاهش گردش نقدینگی آنان می 
شود و خودروسازان طبیعتا قادر به تامین مواد نیز نخواهند 
بود. در این شرایط قاعدتا می بایست کمک های دولتی نیز 
اتفاق افتد و بانک ها باید سریع تر این کمک را عملی نمایند. 
وکمک سری قبل به قطعه سازان بسیار یاریگر بود و موجب 
افزایش تولید شد. امسال نیز باید این کمک انجام شود. 
قیمت فروش درخصوص خودروهای جدید ثبت نامی نیز 
باید به حاشیه بازار منتقل شود. حتی ۵ درصد حاشیه بازار 
نیز باید حذف شود و باید دقیقا با همان قیمتی که خودرو 
در بازار خرید و فروش می شود قیمت روز مشخص شود 
–همانند قیمت دلار که صرافی ها قیمت خرید و فروش ارز 
را در روز اعلام می کنند- درخصوص قیمت فروش توسط 
خودروسازان نیز باید به این شکل عمل شود، یعنی خودرو 
باید با قیمت روز توسط خودروساز فروخته شود تا فاصله بین 

قیمت کارخانه و بازار تقریبا به صفر رسد.
سعید مدنی گفت : این مساله باعث می شود تقاضاهای 
کاذبی که توسط دلالان ایجاد می شود کاهش یابد و نیز 
فشار تقاضا بر خودروسازان کمتر می شود و خود به خود 
قیمت خودرو در بازار کاهش می یابد. حتی ۵ درصد نیز 
انگیزه ایجاد می کند که برخی از دلالان وارد بازار تقاضا 
شوند و موجب افزایش قیمت در بازار خودرو شوند، از طرف 
دیگر خودروساز نیز نمی تواند قیمت خودرو را از یک حد 
معین بیشتر افزایش دهد زیرا توان خرید مصرف کننده 

واقعی محدود است. 
و درخصوص چشم انداز صنعت خودرو در پایان سال ۹۸ 
گفت: اگر شرایط تغییر نکند و به همین شکل باشد چشم 
انداز خیلی خوبی برای پایان سال ۹۸ پیش بینی نمی شود. 
اگر خودروسازان بتوانند خود را در همین حد حفظ کنند و 
تولیدی در حد ۱ میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه تا ۱ میلیون و 
۴۰۰ هزار دستگاه را داشته باشند و یا با سعی بسیار، تولید 
خودرو داخلی را به ۱ میلیون و ۵۰۰ هزار دستگاه رسانند 
کار بزرگی را با توجه به شرایطی که بسیاری از این شرایط 

دست خودرسازان نیز نیست انجام داده اند. 
از  زیادی  توقعات  اوقات  گاهی   : داشت  اظهار  ایشان 
خودروسازان داریم درصورتیکه در شرایط فعلی ۳۰ تا ۴۰ 
درصد آینده خودروسازان در دست مدیریت آنها قرار دارد 
و اکثر عوامل موثر به سیاست های کلان و سیاست های 
از صنایع حساسیت  خارجی کشور برمی گردد. بسیاری 
پتروشیمی،  نفت،  صنایع  در  مثلا  ندارند  را  خودروسازی 
ساختمانی و فولاد تعامل با کشورهای خارجی در حدی 
که خودروسازان نیاز به تعامل با کشورهای خارجی دارند 

نیاز نیست. 
و ما در بعضی از صنایع، تکنولوژی ها را بومی کرده ایم، مثلا 
در صنعت فولاد علیرغم وجود نیازهای ارزی، از نظر دانش 
و تکنولوژی پیشرفت کرده ایم و در صنایع پتروشیمی نیز 
وضعیت به همین شکل است؛ اما کشور ما در صنعت خودرو 
تا آن حد پیشرفت نکرده، گرچه پیشرفت در صنعت خودرو 
اصلا بدون تعامل با دنیا امکان پذیر نیست و این تعامل بدین 

معنا نیست که حتما با خودروسازان بزرگ دنیا کار کنیم. 
 وی بعنوان یک کارشناس ارشد اقتصادی معتقد است 
که ما حتی اگر بخواهیم با برند ملی خود کار کنیم با 
تکنیک ها و تکنولوژی های روز دنیا که در ارتباط با قطعه 
سازی، طراحی، تست ها و آزمایش ها استفاده می شود 
مرتبط خواهیم بود و به این زیرساخت ها نیاز داریم. اگر 
قرار باشد صنعت خودرو کاملا مستقل و در چهارچوب 
کشور خودمان و با اتکا به توانمندی های فنی خودمان 
پیش رود پیشرفتی نخواهد کرد؛ کما اینکه بسیاری از 
کشورهای دیگر نیز از کمک تکنولوژیک سایر کشورها 

استفاده کرده اند.

حمیدرضافولادگررئیسکمیسیونویژهتولیدملیبااشارهبهواقعینبودنقیمتهایفعلیخودرودربازارگفت:قیمتهایفعلیخودروراجریاندلالیوواسطهایبه
بازارتحمیلکردهاست.ویدرحاشیهنشستکمیسیونویژهتولیدملیباسازمانملیاستاندارددرجمعخبرنگارانگفت:درکمیسیونصنایعبحثساماندهیصنعت
خودروبررسیشدوبااینطرحارتقاءکیفیتورقابتپذیرکردناینصنعتمدنظرقرارگرفتهوبراینعقیدهایمتاوقتیاینصنعتازحالتانحصاریبیروننیایدو
ساختارشاصلاحنشودمشکلاتشادامهدارد.ویگفت:خریدوفروشهایصوریباقیمتهایتصنعیدربرخیبنگاههاصورتمیگیردتااینگونهجلوهدادهشودکهاین
قیمتهاواقعیاستوبدینترتیبقیمتبهبازارتحمیلشود.ویادامهداد:اینمشکلاتگاهیدرقیمتخودرورخمینمایدوگاهیدرخدماتپسازفروشکهنیاز
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محمدعلیپورمختار؛عضوکمیسیونقضاییوحقوقیمجلسدرپاسخبهاینسوالکهآیاکمیسیونحقوقیوقضاییمجلسنسبتبهتخلفاتآشکارخودروسازانازجمله
انتصاباتورودکردهاستیانه،تصریحکرد:اینموضوعجزوظایفذاتیکمیسیوننیستولینمایندگانباوزیرصنعتدربارهانتصاباتسیاسیوسفارشیدرهیئتمدیره
شرکتهایتابعهخودروسازیصحبتداشتهاند.ویادامهداد:واقعیتایناستکهخودروسازیماهموارهموردغفلتدولتووزرایصنعتبودهاست.خودروسازیکشور
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شرکتایرانخودرووسایپاوجودداردکهاینموضوعنیازمندرسیدگیجدیوزیرصنعتاست.

محمدعلی پورمختار: خودروسازان به تحول مدیریتی نیاز دارند 

عیسی اسحاقی مدیرعامل شرکت نفت ایرانول گفت: این شرکت در سال ۹۷ به رکورد بی نظیری درفروش ۱۷۰ میلیون لیتری انواع روغن موتور و فروش حدود ۲۱ هزار میلیارد 
ریالی کل فروش دست یافت. وی با اشاره به استقبال بازدیدکنندگان از غرفه ایرانول افزود:  سال گذشته بهترین سال ایرانول بود و مقدار فروش انواع روغن موتور ایرانول از 
۱۵۰ میلیون لیتر سال ۹۶ به حدود ۱۷۰ میلیون لیتر ، فروش ریالی ایرانول از حدود ۱۳ هزار میلیارد به حدود ۲۱ هزار میلیارد ریال و سهم بازار ایرانول از ۲۷ درصد به بیش 

از ۳۰ درصد رسید.وی در پاسخ به این سوال که ارزیابی شما از سال ۹۷ ایرانول چیست؟ گفت: ما براساس استراتژ ی ۸ ساله ای که برای ایرانول تدوین شده پیش 
می رویم و خوشبختانه توانستیم در شش سال حضورم در ایرانول رکورد تولید، فروش، صادرات ، صادرات روغن موتور ، سهم بازار و سود را بشکنیم و سال ۹۷ 

براساس این استراتژی پیش رفتیم و فروش مقداری انواع روغن موتور با حدود ۳۰ درصد  و فروش مبلغی کل با ۶۵ درصد نسبت به سال ۹۶ افزایش یافت. 
وی در مورد پیش بینی سود ایرانول در ۱۲ ماهه سال ۹۷ گفت: هنوز قطعی نشده است اما مصوبه هیات دولت که در اسفند ماه قطعی شد و براساس این 

مصوبه نرخ خوراک از آبان ماه ) یعنی ۵ ماه قبل( از نرخ ارز ۴۲۰۰ به نیمایی تبدیل شد و فروش محصولات نهایی افزایش قیمتی نداشت.

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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عیسی اسحاقی: 

رکورد 21 هزار 
میلیاردی و 170 میلیون 

لیتری فروش روغن 
موتور ایرانول

دو وظیفه مهم خودروسازان در سال جاری :

 افزایش تیراژ خودروهای قدیمی 
و تمرکز بر پلتفرم های ملی

قسمت دوم 

جناب آقای 
د                    کتر کاظم جلالی 

رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 

ضایعه درگذشت مادر گرامی تان را به شما و 
خانواده محترم تسلیت گفته و از پروردگار متعال 

برای آن مرحومه غفران الهی و برای 
بازماندگان صبر و شکیبایی 

مسالت می نماییم 

مهد                    ی میرحید                    ری
                                                             مد                    یر وسرد                    بیر هفته نامه اقتصاد                    ی اعتبار

جناب آقایان 
حسین و خشایار نظریان 

ضایعه درگذشت مرحومه مهین محمدیون، را به شما 
و خانواده محترم تسلیت گفته و از پروردگار متعال 

برای آن مرحومه غفران الهی و 
برای بازماندگان صبر و شکیبایی 

مسالت می نماییم 

مهد                    ی میرحید                    ری
                                                             مد                    یر وسرد                    بیر هفته نامه اقتصاد                    ی اعتبار

پیام مدیرعامل سایپا به مناسبت یازدهم اردیبهشت

کارگران ارزشمندترین سرمایه 
سایپا هستند

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا به مناسبت فرارسیدن روز جهاني 
کارگر پیامي خطاب به کارگران فعال و شریف کشور به ویژه کارگران 
شاغل در این گروه خودروسازي صادر کرد. بي تردید پیشرفت هاي 
حاصل در زندگي ما، مرهون تلاش و کوشش انساني، درکنار رشد و 
پویایي فکر و اندیشه ورزي است و هر جامعه اي که از این دو ویژگي 
بهره مند باشد، مي تواند پله هاي ترقي و توسعه را بپیماید. در این میان، 
کارگران به عنوان بازوان تواناي هر جامعه اي در مسیر رشد و تعالي 
به حساب مي آیند و شکوفایي در همه حوزه ها به ویژه حوزه صنعت، 
اقتصاد و تولید ملي، به تلاش آنان وابسته است. ایران عزیز ما با تکیه 
بر ظرفیت هاي عظیم نیروي انساني به ویژه کارگران فعال در بخش 
تولید، توانسته خود را در میان کشورهاي صنعتي و صاحب فکر و 
اندیشه در دنیا، مطرح کند و بهره مندي این سرزمین عزیز از ظرفیت 
عظیم نیروي انساني خلاق، پویا و متعهد، نقطه قوت و امري مهم در 
این میان است. همان طور که مي دانید در چند ماه اخیر در گروه 
خودروسازي سایپا دوشادوش هم و با همت و تلاش فراوان توانستیم 
تولید را افزایش دهیم که این مهم در سایه سعي والا و همکاري همه 
شما عزیزان محقق شد؛ از این رو اعتقاد راسخ دارم شما عزیزان، 
ارزشمندترین سرمایه سایپا هستید. در سال ۱۳۹۸ نیز که از سوي 
رهبر معظم انقلاب به نام سال “رونق تولید” نام گذاري شده، بي تردید 
نقش همه ما به عنوان فعالان عرصه تولید در دستیابي به اهداف کلان 
و  موفقیت ها  و  است  راهبردي  و  مهم  گذشته،  بیش از  کشور، 
پیشرفت هایي که به یاري خداوند و در سایه حمایت دولت محترم و 
وزارت صنعت، معدن و تجارت تا پایان امسال محقق خواهیم کرد، 
منوط به همت، تعهد و تلاش همه شما است. از سعی و تلاش دلسوزانه، 
بی وقفه و شبانه روزی همه کارگران کشور به ویژه همکاران عزیزم در 
گروه خودروسازي سایپا که با دستان توانمند و عزم راسخ خود، 
چرخش چرخ تولید را در این مجموعه رقم زده اند، قدرداني کرده و 
فرارسیدن روز کارگر را به شما عزیزان تبریک و تهنیت عرض مي کنم.

همواره شاد و سلامت و پیروز باشید.

مدیر عمليات فروش ایران خودرو اعلام کرد: 

گروه صنعتي ایران خودرو درراستاي ایفاي مسئولیت 
هاي اجتماعي،آمادگي نوسازي ۱۰ هزار دستگاه 
تاکسي فرسوده شهر تهران در سال جاري را دارد. مدیر 
عملیات فروش ایران خودرو با اعلام این خبر گفت: 
 ایران خودرو یکي از ارکان طرح نوسازي ناوگان تاکسي 
راني است و در صورت همکاري نهادهاي مرتبط، 
آمادگي نوسازي ۱۰ هزار دستگاه تاکسي فرسوده شهر 
تهران را دارد. علیرضا مهري اسکوئي خاطرنشان کرد: 
تعهد ایران خودرو نسبت به جامعه و ایفاي مسئولیت 
هاي اجتماعي، این شرکت را بر آن داشته تا علیرغم 
پرداخت نشدن مطالبات مربوط به طرح نوسازي بیش 
از ۶۰ هزار دستگاه تاکسي در سال ۹۵ و ۹۶، براي 
نوسازي در سال ۹۸ برنامه ریزي کند. اسکوئي افزود: 
طرح کلید به کلید ایران خودرو که در سال ۹۵ و ۹۶ 
به اجرا گذاشته شد، در تاریخ نوسازي ناوگان تاکسي 
راني کشور بي سابقه بوده و رضایت بالاي رانندگان را 
در پي داشته است. در این طرح رانندگان تاکسي هم 
زمان با اسقاط خودروي فرسوده، تاکسي نو را تحویل 
گرفتند و به این ترتیب درآمد و معاش آن ها دچار 
مشکل نشد. وي علت متوقف شدن اجراي این طرح 
را عدم وصول مطالبات ایران خودرو از محل گواهي 
اسقاط خودروهاي فرسوده عنوان کرد و گفت: برخي 
از متولیان نوسازي از جمله گمرک و ستاد بهینه سازي 
مصرف سوخت به تعهدات خود عمل نکردند و بیش 
از ۱۰۰ میلیارد تومان طلب ایران خودرو تاکنون 
پرداخت نشده است. اسکوئي تصریح کرد: با این وجود 
ایران خودرو خود را مکلف به انجام این وظیفه مي داند 
تا با مشارکت در این طرح ملي دین خود را به جامعه 
ادا کند. وي افزود: متناسب با تقاضاي تاکسي راني و 

توان و تمایل رانندگان، تعداد خودروهاي پیش بیني 
شده قابل افزایش است. مدیر عملیات فروش ایران 
گفت:  تاکسي  تحویل  تعهدات  درباره  خودرو 
خوشبختانه تعهدات براي تاکسي راني به روز است و 
هیچ معوقه اي براي آن وجود ندارد. هر تقاضاي جدید 
در سال جاري با قیمت مصوب قابل عرضه خواهد بود. 
وي حمایت مسئولان و نهادهاي تصمیم گیر از قشر 
زحمتکش رانندگان تاکسي را لازمه مشارکت آنان در 
طرح دانست و گفت: افزایش سقف تسهیلات اعطایي 
به رانندگان، بخشي از حمایت هاي مورد نیاز براي 
اجراي موفق طرح است. اسکوئي تصریح کرد: همه 
نهادها و ارکان هاي مرتبط از جمله،  تاکسي راني، 
وزارت کشور، ستاد سوخت و خودروساز باید این طرح 
را طرحي ملي دانسته و با همدلي و همکاري و رفع 
موانع احتمالي براي اجراي کامل آن تلاش کنند. وي 
افزود: کاهش آلایندگي، کاهش مصرف سوخت، 
کاهش استهلاک خودرو،  رفاه و ایمني راننده و 
سرنشین، زیبایي شهر و در نهایت رضایت رانندگان و 
شهروندان از نتایج اجراي طرح نوسازي تاکسي هاي 

فرسوده خواهد بود.

 آمادگي ایران خودرو براي نوسازي 10 هزار
 تاکسي فرسوده شهر تهران

پیام تبریک مدیرعامل گروه بهمن به 
مناسبت روز کارگر

فرا رسیدن روز جهانی کارگر فرصتی است تا یک بار دیگر زحمات 
و تلاشهای آنها را در سراسر جهان به یاد آوریم. کارگران شریفی که 
با اراده ای قوی و روحیه خستگی ناپذیر برای کسب روزی حلال 
تلاش کرده و باور دارند که لازمه استقلال اقتصادی کشور، توسعه 
و ارتقاء کیفی تولیدات داخلی است که آن هم به مدد تلاش و 
پشتکار محقق می شود. لذا خوشبختانه در سرزمین پهناور ایران 
امروز چنین انسان های سخت کوش و کارگران با انگیزه، مسئولیت 
به حرکت درآوردن چرخ های تولید و تحول اقتصادی را به دوش 

گرفته اند.
بهترین  با  همکاری  افتخار  که  نیز  بهمن  گروه  بزرگ  مجموعه 
فرزندان این مرز و بوم را در کارنامه زرین خود دارد همیشه به 
داشتن نیروهای متدین و توانمند می بالد و قدردان زحمات شبانه 
روزی این عزیزان است. از این رو، این روز بزرگ را به همه این 
سخت کوشان میهن مان  تبریک گفته و از تمامی آنها که صادقانه 
و با تمام نیرو و توان خویش تلاش می کنند، سپاسگزارم و امید 
آن دارم تا در سالی که به فرموده رهبر فرزانه انقلاب به عنوان سال 
– رونق تولید– نام گرفته است تمامی فرصت های کسب و کاری 
که در مجموعه گروه بهمن برنامه ریزی شده، در پرتو همدلی و 

همکاری کارگران عزیز با نتیجه مطلوب همراه گردد. 
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مدیرعامل 
هواپیمایی 
جمهوری 
اسلامی ایران:

هواپیمایی  مدیرعامل  زنگنه  دهقانی  تورج   
جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر ضرورت چابک 
سازی این شرکت گفت: صندوق بازنشستگی از 

بدنه »هما« جدا خواهد شد.
به گزارش اعتبار به نقل پایگاه خبری وزارت راه و 
شهرسازی، تورج دهقانی زنگنه، مدیرعامل جدید 
ایران  اسلامی  جمهوری  هواپیمایی  شرکت 
»هما« در حاشیه مراسم تکریم و معارفه مدیران 
عامل پیشین و جدید این شرکت، در جمع 
خبرنگاران گفت: افزایش ناوگان هما یکی از 
برنامه های این شرکت است که با استفاده از تمام 

امکانات موجود انجام خواهد شد.
وی ادامه داد: ما به دنبال آن هستیم تا با ارتقای 
کیفیت خدمات، بتوانیم شان مسافر ایرانی را 
حفظ کنیم. در حال حاضر تعداد هواپیماهای 
فعال در ناوگان ایران ایر ۲۴ فروند است که این 
تعداد را افزایش خواهیم داد.دهقانی زنگنه در 
ادامه به مساله صندوق بازنشستگی »هما« اشاره 
کرد و گفت: به دنبال چابک سازی و اصلاح 
ساختار ایران ایر هستیم و به همین دلیل با 
صندوق  شهرسازی،  و  راه  وزیر  حمایت 

بازنشستگی از بدنه »هما« جدا خواهد شد.

عباس تابش،رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
اعلام کرد که این سازمان روزانه قیمت ۹۲ کالا را رصد می کند و در 
بانک اطلاعاتی ثبت می شود، سپس براساس تغییرات قیمت چه از لحاظ 
کمبود کالا چه مازاد آن به تمام مراجع تولید، سیاستگذاری و مصرف 
اطلاع رسانی می شود. عباس تابش معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در گفت وگو با برنامه »از نزدیک« رادیو جوان اظهار کرد: وظیفه سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ایجاب می کند که شش ماه قبل 
از تغییر قیمت در کالا با تحلیل های کارشناسی و با رصد بازار به صورت 
مکتوب به واحدهای تأمین کننده امکان تغییر در قیمت این اقلام را 
انعکاس بدهد.  وی خاطرنشان کرد: بحث گران فروشی نیز مطرح است 
که عده قلیلی از تحولات و تنش های اقتصادی استفاده می کنند. وظیفه 
دیگر سازمان حمایت، برخورد با این افراد است و از مردم خواهشمندیم 
با سامانه ۱۲۴ تماس بگیرند و گزارش بدهند. در خرید کالاها مردم باید 

مطالبه فاکتور کنند زیرا معیار سنجش گران فروشی فاکتور است.

عباس تابش

سازمان حمایت 
روزانه 92 کالا را 
رصد می کند

 تکریم و معارفه مدیرعامل همامدیرعامل پیشین »هما« با 
اشاره به دستاوردهای این شرکت در چند سال اخیر گفت: 
پروازهای  تمام  گسترده،  تحریم های  وجود  با  توانستیم 
خارجی را حفظ کنیم. به گزارش خبرنگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرسازی، فرزانه شرفبافی مدیرعامل پیشین 
شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران »هما« در مراسم 
تکریم و معارفه مدیران عامل پیشین و جدید این شرکت، 
به بیان برخی از دستاوردهای این شرکت گفت: در عملیات 
حج سال ۹۶، بعد از دو سال وقفه و در حالی که امکانات ما 
در فرودگاه های عربستان دیگر وجود نداشت و به علت بدهی 
به فرودگاه جده، امکان دریافت اسلات فرودگاهی نداشتیم، 
انتقال ۷۰ هزار حاجی به ایران ایر سپرده شد که کار بسیار 

سختی بود.

فرزانه شرفبانی
 مبارزه با 
 فساد در 
ایران ایر

شورای عالی فضای مجازی کشور پیام رسان های داخلی برتر برای 
انجام مکاتبات و ارائه خدمات اداری و استفاده نهادها و مؤسسات 
دولتی، عمومی و غیردولتی را اعلام کرد.به  گزارش »ایران«، شورای 
عالی فضای مجازی کشور طبق بررسی های صورت گرفته سه پیام 
رسان اجتماعی »بله«، »سروش« و »گپ« را به عنوان پیام رسان های 
و  اداری  خدمات  ارائه  و  اداری  مکاتبات  انجام  برای  شرایط  واجد 
همچنین انجام تبلیغات توسط نهادها و مؤسسات دولتی، عمومی 
و غیردولتی معرفی کرد. بنابراین گزارش، براساس بند ۱۱ مصوبه 
»سیاست ها و اقدامات ساماندهی پیام رسان های اجتماعی« شورای 
عالی فضای مجازی کشور استفاده از پیام رسان های اجتماعی خارجی 
برای مکاتبات اداری و ارائه خدمات اداری را ممنوع اعلام کرده و بند ۷ 
آن نیز تأکید بر آن دارد تا تمامی نهادها و مؤسسات دولتی، عمومی و 
غیردولتی باید برای تبلیغات خود از محیط پیام رسان های اجتماعی 

صرفاً داخلی با بیش از یک میلیون کاربر فعال استفاده کنند.

شورای عالی فضای مجازی 

معرفی پیام 
رسان های برتر 
کشور

مسعود سلطانی فر طی حکمی معاون امور مجلس، حقوقی 
و هماهنگی امور استان های وزارت ورزش را منصوب کرد.

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش و 
جوانان، با حکم وزیر ورزش و جوانان، سیدهادی حسینی 
به عنوان معاون امور مجلس و حقوقی و هماهنگی امور 

استان های وزارت ورزش منصوب شد.
وی پیش از این معاون امور مجلس و حقوقی وزیر ارشاد و 

نماینده مجلس بود.
سیدهادی حسینی که در کارنامه مدیریتی خود، مدیرکلی 
جایگزین  دارد،  هم  را  مازندران  استان  جوانان  و  ورزش 

امیررضا خادم شده است.
انتخابات  به  ورود  برای  گذشته  سال  اسفندماه  خادم 
فدراسیون کشتی از معاونت مجلس، حقوقی و هماهنگی 

امور استان های وزارت ورزش استعفا کرد.

سیدهادی حسینی
انتصاب معاون 
مجلس و حقوقی 
وزارت ورزش  و 
جوانان 

محمدحسن زدا  سرپرست سازمان تامین اجتماعی در نشست خبری با 
اصحاب رسانه به منظور تشریح جزییات و زمان پرداخت مابه التفاوت افزایش 
حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران تامین اجتماعی در سال ۹۸ و بسته 
حمایتی به کارفرمایان در سال رونق اقتصادی، برگزار شد گفت: مابه التفاوت 
افزایش حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران تامین اجتماعی از اردیبهشت 
ماه اعمال می شود و از این ماه مستمری بگیران حقوق جدید دریافت 
می کنند..در ادامه زدا با بیان اینکه مستمری بگیران به دو گروه تقسیم 
می شوند، گفت: یک گروه حداقل بگیران هستند که افزایش حقوق آنها 
توسط شورای عالی کار مشخص می شود که امسال شورای عالی کار ۳۶.۵ 
درصد افزایش حقوق برای آنها در نظر گرفته که به زبان ساده تر باید بگویم 
کسانی که سال گذشته یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان دریافت می کردند 
امسال حقوق شان یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است که با دریافت مزایای 
جانبی همچون حق همسر، حق اولاد، حق مسکن، بن و … حدوداً دو 

میلیون تومان دریافت می کنند و زیر دو میلیون تومان دریافتی نداریم.

محمدحسن زدا
افزایش حقوق 
بازنشستگان و 
مستمری بگیران 
تامین اجتماعی

سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی ریاست حسین 
انتظامی را که پیش از این سرپرستی سازمان سینمایی، سمعی و بصری را 
عهده دار بود صادر کرد. در حکم سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خطاب به حسین انتظامی که پیش از این سرپرستی سازمان 
سینمایی، سمعی و بصری را عهده دار بود، آمده است: »نظر به تعهد، سابقه 
و توانایی مدیریتی ارزشمند جنابعالی به موجب این حکم به سمت معاون 
وزیر و رئیس سازمان سینمایی، سمعی و بصری منصوب می شوید. انتظار 
می رود با بهره گیری از تمامی ظرفیت های موجود، در رشد و اعتلای کیفی 
سینمای کشور و توجه به تولیدات متناسب با سبک زندگی ایرانی اسلامی، 
صیانت از حریم اخلاق و هنجارهای ملی، شکوفایی اقتصاد سینما و حضور 
فعال تر در بازارهای جهانی شکوفا باشید. توفیق جنابعالی را از درگاه خداوند 
متعال مسألت دارم.« انتظامی بزودی در یک نشست خبری سیاست ها و 
برنامه های خود در سازمان سینمایی، سمعی و بصری را اعلام خواهد کرد. 

انتظامی از آذرماه سال ۹۷ سرپرستی این سازمان را برعهده داشت.

سید عباس صالحی 

انتصاب رئیس 
سازمان سینمایی

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت در هجدهمین 
همایش »روز ملی حمایت از مصرف کننده« گفت: پارسال 
غیرفعال  واحد   ۹۰۰ و  هزار  یک  تولید  به  بازگشت  برای 
برنامه ریزی شده بود که در نهایت یک هزار و ۷۰۰ واحد فعال 
و ۲۸ هزار نفر اشتغالزایی شد که رقم پیش بینی شده برای 
امسال ۲ هزار و ۲۰۰ واحد است. وی افزود: اولویت وزارتخانه 
به حداکثر رساندن تولید واحدهای دارای ظرفیت و کمک به 
واحدهای مشکلدار است. وی ادامه داد:  برای واحدهای بحرانی 
نیز برنامه هایی داریم که مشکلات آنها را استخراج و با استفاده 
از ظرفیت هایی همچون ستاد تسهیل و رفع موانع تولید حل 
کنیم همچنین واحدهایی داریم که ظرفیت بالایی دارند اما 
از حداکثر ظرفیت آنها به دلایلی همچون سرمایه در گردش 
ناکافی و غیره استفاده نمی شود که اولویت امسال ما رسیدگی 

به این واحدهاست.

رضا رحمانی

امسال 22۰۰ واحد 
غیرفعال به چرخه 
تولید بازمی گردد

فرشاد مقیمی، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تأمین 
بموقع مواد اولیه مورد نیاز صنایع، یکی از کلیدی ترین موضوعات 
در این وزارتخانه به شمار می رود. وی با اشاره به شرایط اقتصادی 
خاصی که کشور در آن قرار دارد، اظهار داشت: در بخش تولید با 
توجه به نامگذاری امسال به نام سال رونق تولید توسط رهبر معظم 
انقلاب اسلامی و بحث صیانت از تولید در فضای کسب و کار کنونی، 
لزوم مدیریت بهتر بر بخش تولید داخلی بیش از پیش احساس 
می شود. وی در ادامه مهمترین برنامه های معاونت امور صنایع وزارت 
صنعت،معدن و تجارت  در سال رونق تولید را بازسازی و نوسازی و 
بکارگیری ظرفیت های خالی صنایع برشمرد و گفت: توسعه و تعمیق 
ساخت داخل در همه زمینه های دارای ظرفیت و توانمندی در داخل 
کشور بویژه صنایع نساجی و پوشاک، محصولات لوازم خانگی و 
خودرو از جمله برنامه هایی است که در سال جاری از سوی وزارت 

صنعت، معدن و تجارت مورد پیگیری قرار خواهد گرفت.

فرشاد مقیمی
تأمین مواد اولیه 
واحدهای تولیدی 
در اولویت

محسن هاشمی  رئیس شورای اسلامی تهران، ری، تجریش و شمیرانات 
گفت: شوراها با بیش از ۱۰۰ هزار عضو در کشور به عنوان بزرگترین نهاد 
مردم سالاری محسوب می شوند، ولی تنها یک سوم از اختیارت آن به 
نمایندگان شوراها واگذار شده است. به گزارش ایرنا، محسن هاشمی 
دیروز در دومین سمینار نقش شوراها در توسعه شهرستان ری در سالن 
کنفرانس فرودگاه امام خمینی)ره( با بیان اینکه در فصل هفتم قانون 
اساسی، هفت بند به اختیارات شوراها اختصاص یافته است، اظهار داشت: 
فرمانداران باید واگذاری اختیارات قانونی نمایندگان شوراها را از استانداران 
مطالبه کنند. وی تصریح کرد: امروز بسیاری از مشکلات تهران و حومه آن 
به دلیل نبود انسجام دولت با شورای اسلامی شهر تهران، ری و تجریش 
بر روی زمین مانده است. هاشمی در ادامه به مشکلات مناطق جنوبی 
پایتخت اشاره کرد و گفت: صنعتی بودن و ارزانی ملک در شهرستان ری 
از دلایل مهاجر پذیری این مناطق محسوب می شود و بافت فرهنگی و 

اقتصادی این منطقه را تحت تأثیر قرار داده است.

محسن هاشمی

اختیارات شوراها 
محدود است

ایران  صادرات  کنفدراسیون  رئیس  لاهوتی،  محمد 
به وجود  به مشکلات و محدودیت های  توجه  گفت:با 
با  ایرانی  صادرکنندگان  ارز،  انتقال  مسیر  در  آمده 
برای  را  مشکلاتی مواجه هستند و همین مسأله کار 
آنها سخت کرده است. در چنین شرایطی سیاست های 
دولتی باید به سمت حمایت از صادرکنندگان و فعالان 
همچون  سیاست هایی  که  حالی  در  باشد  اقتصادی 
تعهدات ارزی نه تنها کمک نمی کند که حتی مشکلی 
اضافه می کند. لاهوتی  به محدودیت های گذشته  نیز 
کشورهای  با  ارزی  ارتباط  فعلی  شرایط  در  داد:  ادامه 
پیشنهاد  ما  دارد.  زیادی  اهمیت  ما  برای  همسایه 
داده ایم شرایط برای برقراری یک ارتباط مستقیم میان 
از  استفاده  با  و  شود  فراهم  عراق  و  ایران  صرافی های 

برخی شیوه های جدید راه برای انتقال ارز باز شود.

محمد لاهوتی

برقراری رابطه مستقیم 
میان صرافی های ایران 
و عراق

اقتصاد  وزیر  معاون   ، دهنوی  دهقان  محمدعلی 
گفت: بسته های سیاستی حمایت از رونق تولید در 
این وزارتخانه در حال آماده سازی است.وی در جمع 
خبرنگاران افزود: امیدواریم این بسته در سال ۹۸ اثر 
ملموس داشته باشد و برای سال های بعد نیز پیگیری 
شود. معاون وزیر اقتصاد با بیان این که حذف صفر 
از پول ملی اثر واقعی در فضای اقتصاد ندارد گفت: 
برای جبران کسری بودجه باید برنامه ریزی جدید در 
جهت افزایش درآمد و کاهش هزینه های بودجه ای 
به   ۹۸ سال  در  گفت:  همچنین  باشیم.وی  داشته 
و  بیکاری  کاهش  برای  سیاست هایی  اجرای  دنبال 
سیاست های  بسته  افزود:  بود.دهقان  خواهیم  رکود 
مالیاتی برای بازنگری در معافیت های مالیاتی در حال 

آماده سازی و بررسی است.

محمدعلی دهقان دهنوی

آماده سازی 
 بسته های حمایت
 از رونق تولید

را  عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور حل معضل حاشیه نشینی 
در گرو اصلاح نظامات اداری، مالی، برنامه ریزی، بودجه ریزی کشور 
خواند. وی در صد و شانزدهمین جلسه شورای اجتماعی کشور که با 
موضوع بررسی معضلات و مشکلات حاشیه نشینی برگزار شد، اظهار 
کرد: حاشیه نشینی یکی از پنج آسیبی است که مقام معظم رهبری 
نیز در این خصوص تاکیداتی داشتند.وی ادامه داد: موضوع حاشیه 
نشینی خارج از تحلیل و ریشه یابی و بعد تاریخی آن، واقعیتی است 
که با آن مواجه هستیم. به گفته وزیرکشور،  دو نگاه در خصوص 
حاشیه نشینی وجود دارد؛ نگاه اول این است که اگر کمک کنیم شرایط 
مناطق حاشیه نشین بهبود یابد، سیر مهاجران به این مناطق افزایش 
می یابد.وی ادامه داد: نگاه دوم این است که این واقعیت را ریشه یابی 
کرده و بدانیم که حاشیه نشینی خروجی اقداماتی است که در این کشور 
صورت گرفته است. حاشیه نشینان انسان بوده و از بعد انسان بودن و 

هم وطن بودن بر ما حق دارند و باید شرایطی برای آنها فراهم شود.

عبدالرضا رحمانی فضلی

حاشیه نشینی نتیجه 
نظام اداری مالی 
غلط کشور است

خبر
دکتر محمد علی سهمانی مدیر عامل بانک رفاه

بانک رفاه جزو بانک های درآمد زا 
و سودآور است

علی سهمانی  محمد  دکتر 
مدیر عامل بانک رفاه در مراسم 
تجلیل از مدیران و کارگران 
نمونه  صنعتی  واحدهای 
کشوری وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی با بیان اینکه بانک 
رفاه جزو بانک های درآمد زا و 
سودآور است افزود: بانک رفاه 
بسیار مفتخر است که نام بزرگ 
کارگر را در خود دارد و منتصب 
به این قشر زحمتکش است.

وی وجود نام کارگران در بانک رفاه را موجب قداست و مایه 
تفاخر دانست و تصریح کرد: با تمام وجود بانک رفاه را متعلق به 
جامعه کارگری می دانیم و برای ارائه خدمات به این عزیزان از 
هیچ کوششی فروگذار نخواهیم کرد. وی عنوان رفاه کارگران 
را عنوانی زیبنده برای بانک رفاه تلقی کرد و خاطر نشان ساخت: 
سهامداران بانک رفاه تصریح دارند که عنوان کارگران جزئی 
جدایی ناپذیر از وجود بانک رفاه است. تمامی ظرفیت ها و 
زیرساخت ها برای ارائه خدمات به این عزیزان بسیج می شود.
مدیر عامل بانک رفاه در ادامه خاطر نشان ساخت: تمام تلاش 
خود را مصروف می داریم تا در کار و فعالیت های شما عزیزان 
رونق ایجاد شود. ایشان به معرفی بانک رفاه پرداخت و گفت: 
بانک رفاه به منزله یک بانک قدیمی و با تجربه، امروزه به مثابه 
یک بانک تجاری با بیش از هزار شعبه در اقصی نقاط مختلف 
کشور با رسالت و حیطه وظایف مشخص با همراهی بیش از ۱۰ 
هزار نیروی انسانی مشغول خدمت رسانی به هموطنان عزیز از 
جمله قشر محترم کارگران است. وی به تشریح فعالیت های 
ارزی و ریالی بانک رفاه پرداخت و گفت: بانک رفاه در بین 
بانک های بزرگ کشور در شاخص های عملکردی جایگاه 
مطلوبی دارد. این بانک همچنین در سال ۹۶ در بین ۵۰۰ 
شرکت برتر جایگاه نهم را کسب کرد و در بین بانک های کشور 
از نظر سازمان مدیریت صنعتی رتبه سوم را از آن خود کرده 
است.وی با تصریح اینکه بانک رفاه جزو بانک های درآمد زا و 
سودآور است گفت: این بانک همچنین بانک سلامت محور و 
دارای اعتبار بین نهادهای نظارتی است. وی  مهم ترین سرمایه 
این بانک را سرمایه اجتماعی و انسانی دانست و گفت: جامعه 
از جمله  نیز  بازنشسته و مستمری بگیر و کارگر  بزرگ 
سرمایه های بانک محسوب می شوند که بانک به خاطر این 

دارایی بر خود می بالد.

 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ایرانسل، مراسم 
هجدهمین دوره اعطای گواهینامه و تندیس ملی رعایت 
حقوق مصرف کنندگان در سالن کنفرانس شماره ۱ 
اساس  بر  و  برگزار شد  تهران  المللی  بین  نمایشگاه 
ارزیابی های سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید 
ایرانسل  متوالی  سال  ششمین  برای  کنندگان 
رضایت مندی بیش از ۹0 درصد مشترکان را به دست آورد 
و تندیس و گواهینامه ملی رعایت حقوق مصرف کنندگان 
را دریافت کرد. از شرایط دریافت گواهینامه رعایت حقوق 
کسب  چون  مواردی  به  می توان  مصرف کنندگان 
ارزیابی و سنجش واحدهای  امتیازهای شاخص های 
تولیدی، رضایت مندی مشتریان، شاخص های مربوط به 
کیفیت کالا و خدمات، رعایت قیمت ها، توزیع و خدمات 
پس از فروش اشاره کرد. همچنین از شرایط دریافت 
تندیس ملی رعایت حقوق مصرف کنندگان نیز می توان 
به کسب امتیازهایی نظیر امتیاز شاخص های ارزیابی و 
سنجش واحدهای تولیدی، دریافت گواهینامه حداقل در 
۲ سال متوالی یا۳ سال غیرمتوالی، کسب حداقل ۹0 
امتیاز در مجموع امتیازهای اعطای گواهینامه و وجود 
گسترده توزیع کالا یا خدمات و نمایندگی در حداقل ۲0 

استان کشور اعلام شده است.
این تندیس بر اساس مفاد آیین نامه اعطای گواهینامه و 
تندیس های ملی رعایت حقوق مصرف کنندگان و پس از 
بررسی و ارزیابی عملکرد ایرانسل و به استناد مصوبه 
شورای سیاست گذاری مستقر در سازمان حمایت از 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، توسط وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی 
و رئیس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان به 

ایرانسل اعطا شده است.
تقدیر  لوح  قبل  ماه  یک  از  کمتر  همچنین  ایرانسل 
با رویکرد  »همایش سراسری رضایت مندی مشتری 
حمایت از کالا و خدمات ملی« را نیز از انجمن ملی حمایت 

از حقوق مصرف کنندگان دریافت کرد.

ایرانسل برای ششمین سال متوالی تندیس 
و گواهینامه ملی رعایت حقوق مصرف 

کنندگان را دریافت کرد

اقتصاد کلان
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علی آبادی: خودکفایی کامل ایران در طراحی و ساخت نیروگاه
عباس علی آبادی مدیرعامل شرکت 
گروه مپنا گفت: منصفانه نیست وقتی 
کارگری ایرانی در شرایط سخت تحریم، 
و  کیفیت  بهترین  با  را  محصولی 
تولید  قیمتی  نظر  از  رقابت پذیری 
می کند، مشابه آن را برای پروژه های 
داخلی از خارج از کشور خریداری کنیم. 
به گزارش اعتبار به نقل خبرگزاری 
تسنیم، عباس علی آبادی در نشستی 
تحریم ها  اگرچه  کرد:  اظهار  خبری 
سختی هایی را برای کشور به دنبال داشته 
و هزینه اجرای پروژه ها را بیشتر کرده، اما 
همین تحریم ها موجب شد به سمت 
خودکفایی و خوداتکایی پیش برویم و 
امروز نتیجه آن را با تلاش جوانان این مرز 

و بوم شاهد باشیم. 
وی با بیان اینکه »محصولات متنوع 
تمام ایرانی را داریم که مشابه آنها نیز از 
خارج از کشور وارد می شود«، افزود: ارزی 
برای  را  با زحمت بدست می آید  که 
واردات کالاهایی استفاده می کنیم که 
مشابه آنها با کیفیت بهتر و ارزان تر در 

داخل کشور تولید می شود. 
مدیرعامل شرکت گروه مپنا تصریح 

کرد: در این زمینه به نظر می رسد منافع 
شخصی و سودجویی هایی در میان است 
و مسائلی ممکن است وجود داشته باشد 

که به آنها  اشاره نمی کنم. 
علی آبادی گفت: منصفانه نیست 
وقتی کارگری ایرانی در شرایط سخت 
تحریم، محصولی را با بهترین کیفیت و 
تولید  قیمتی  نظر  از  پذیری  رقابت 
برای  را  آن  مشابه  برویم  می کند، 

کشور  از  خارج  از  داخلی  پروژه های 
خریداری کنیم. 

 MGT40 وی افزود: توربین گازی
یک توربین تمام ایرانی است که از سال 
۱۳۹۱ کار تحقیق و توسعه آن آغاز شده 
و اکنون به نتیجه رسیده و موفق شدیم 
اولین نمونه آن را با موفقیت در ساخت 
یک نیروگاه ۴۲ مگاواتی به بهره برداری 

وارد کنیم. 

مدیرعامل گروه مپنا عنوان کرد: این 
توربین ساخت داخل، قابلیت این را دار 
که در شرایط مختلف آب و هوایی، حتی 
شرایط سختی چون دمای بالا، ارتفاع بالا 
مدار  در  مشکل  بدون  ریزگردها  و 

بهره برداری باشد. 
علی آبادی اضافه کرد: این توربین با 
وجود آنکه از پایه با طراحی ایرانی و علم 
بومی ساخته شده، از نظر کیفیت با بهترین 
نمونه های حال حاضر جهان رقابت می کند 
و اگر از آنها بهتر نباشد، کیفیتی برابر دارد؛ 
همچنین از نظر قیمت نیز نسبت به انواع 
توربین های هم مقیاس و مشابه باکیفیت، 

خارجی رقابت پذیر است. 
وی تأکید کرد: امروز کشور ما در 
تمامی  نیروگاه در  و ساخت  طراحی 
مقیاس ها و اندازه ها به خودکفایی کامل 

رسیده است. 
مدیرعامل گروه مپنا با بیان اینکه 
»همکاری زیمنس و گروه مپنا در ابعاد 
مختلف ادامه دارد«، گفت: قراردادی در 
زمینه انتقال تکنولوژی توربین های کلاس 
F با شرکت زیمنس آلمان داریم که این 

قرارداد در حال پیگیری و اجرا است.

با ارز 14 هزار 
تومانی هم 
صادرات 
رشد نکرد

رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: امروز ارز به ۱۴ هزار تومان رسیده، اما به آن اندازه صادرات رشد نداشته و باید علت ریشه یابی شود.وی در نشست مشترک با هیأت رئیسه 
فراکسیون توسعه صادرات غیرنفتی مجلس با بیان این که وظیفه وزارت صنعت، حمایت از تولید است، افزود: باتوجه به شرایط ارزی، صادرات توجیه پذیر و واردات و قاچاق توجیه ناپذیر شده، 
با این حال انتظار می رفت صادرات در سال گذشته افزایش یابد، اما این گونه نشد و نیاز به ریشه یابی دارد. وی تصریح کرد: همه تشکل ها متفق القول بودند که با افزایش نرخ ارز به ۶ 
هزارتومان، صادرات رونق می یابد، درحالی اکنون ارز به ۱۴ هزار تومان رسیده، ولی صادرات به آن اندازه رشد نیافته است. رحمانی با بیان این که صادرات به کشورهای منطقه 
در اولویت قرار گرفته، گفت امسال، به عنوان »رونق تولید« و راهکار اصلی آن توسعه صادرات است، بنابراین در مقابل کسانی که خلاف این شعار عمل کنند، می ایستیم. وزیر 
صنعت، بازگشت ارز حاصل از صادرات و ارائه مشوق های صادراتی را ۲ مسأله مهم بخش تجارت قلمداد کرد و گفت: اکنون صادرات به کشورهای همسایه ۲۳ میلیارد دلار است 
که ۲ درصد واردات این کشورها را تشکیل می دهد، اما برای دستیابی به چهار درصد تلاش می شود.وی اضافه کرد: درباره پیمان سپاری ارزی نیز ضرورت دارد کارگروه مشترکی 

بین مجلس و دولت تشکیل شود و نواقص آن بررسی و راهکار ارائه شود.



انتصاب 
نماینده 
ولی فقیه در 
امور حج و 
زیارت و 
سرپرست 
حجاج ایرانی

خامنه ای  آیت الله  حضرت 
حجت الاسلام  حکمی  در 
به  را  نواب  سیدعبدالفتاح 
نمایندگی ولی فقیه در امور حج و 
زیارت و سرپرستی حجاج ایرانی 

منصوب کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به 

این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

سیّد  آقای  حجةالاسلام  جناب 
عبدالفتاح نواب دامت توفیقاته

حجةالاسلام  جناب  که  اکنون 
یک  از  پس  عسکر  قاضی  آقای 

دوره تلاش موفق در سرپرستی 
مسئولیت  این  از  حجاج 
تشکر  با  کرده اند  کناره گیری 
گسترده ی  خدمات  از  فراوان 
ایشان، جنابعالی را که برخوردار 
از صلاحیت های وافر و تجربه های 
ارزشمند در امر خطیر حج و اتقان 
و کارآمدی در سابقه ی فعالیتهای 
خود می باشید به نمایندگی خود 
و سرپرستی حجاج محترم ایرانی 

منصوب می کنم.
بزرگ  موهبت  حج  فریضه ی 
فرصت  و  مؤمنان  بر  خداوند 

و  اجتماعی  و  فردی  بی نظیر 
بین المللی برای آنان است. مهم 
آن است که ما قدر این نعمت را 
بهره مندی  ظرفیت  و  شناخته 
از آن را در مقیاس فرد و جامعه 
هدایت  دهیم. چگونگی  افزایش 
عظیم،  رویداد  این  مدیریت  و 
این  در  نقش آفرین  می تواند 
شناخت و بهره  مندی باشد، و امید 
عرصه ی  این  در  جنابعالی  است 
حساس مشمول توفیق و کمک 
خداوند بوده و آزمون شایسته ئی 

را بگذرانید.

کارگروه ساماندهی کاغذ مصوب مردادماه ۱۳۹۷ ستاد تنظیم بازار 
روز گذشته در محل وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تشکیل جلسه 
داد. در این نشست حسین انتظامی با اشاره به وظایف این کارگروه 
گفت: در وهله اول این کارگروه وظیفه تأیید ثبت سفارش های کاغذ 
و در مرحله بعد وظیفه نظارت بر توزیع را خواهد داشت، از این رو در 
این جلسات تدابیری برای هم افزایی و همدلی بین دستگاه ها به خاطر 
یکپارچه شدن بیشتر مدنظر است. دستیار ارشد وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی تأکید کرد: مطابق اطلاعاتی که دستگاه های مختلف ارائه 
کرده اند حدود ۳ هزار تن کاغذ روزنامه ای و به همین میزان کاغذ 
چاپ و تحریر ویژه نشر در حال حاضر از بنگاه ها ترخیص شده و 
مقرر شد که طی روزهای آینده توسط معاونت های تخصصی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی یعنی معاونت های مطبوعاتی و فرهنگی 
حواله های این کاغذها برای مصرف کنندگان صادر شود. انتظامی 

یادآور شد: التهاب بازار با این توزیع ها قابل کنترل است.

حسین انتظامی

 ورود ۶ هزار تن 
کاغذ به کشور

ابراهیم رئیسی ، رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه هدف ما از 
اجرای قانون رسیدگی به دارایی مسئولان، مچ گیری نیست، 
گفت: در واقع، این قانون برای صیانت هر چه بیشتر از حیثیت 

مسئولان و مقامات جمهوری اسلامی است.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه مسئولان عالی قضائی 
با تبریک حلول ماه مبارک رمضان، ماه ضیافت الله و بهار 
قرآن، تصریح کرد: انسان وقتی میزبان کسی است، تمام 
تلاش خود را به کار می گیرد که بهترین ها را برای میهمانش 
فراهم کند. حال وقتی میزبان انسان خداوند باشد، قطعاً 
بهترین ها که همان مقام ربانی حضرت حق است در انتظار 
مؤمنان خواهد بود و اگر بتوانیم حقیقت بندگی را در این 
ماه بزرگ کسب کنیم، به سعادت عظیمی دست یافته ایم و 
امیدواریم خداوند توفیق بهره مندی از این فیوضات معنوی را 

به همه ما عطا کند.

سید     ابراهیم رئیسی

با اجرای قانون رسیدگی 
به دارایی مسئولان، دنبال 
مچ گیری نیستیم 

شرکت  هلدینگ های  امور  معاون  عنوان  به  کاردار  سعید 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی منصوب شد.به گزارش روابط 
عمومی شستا، با حکم محمد رضوانی فر مدیرعامل شستا، 
سعید کاردار به عنوان معاون امور هلدینگ ها منصوب شد. 
با توکل به خداوند  در حکم ایشان آمده است: امید است 
متعال و با به کارگیری کلیه ظرفیت های مجموعه شستا و با 
هماهنگی کلیه مدیران عامل هلدینگ ها و شرکت های تابعه با 
نظارت صحیح و برنامه ریزی مناسب در راستای ارتقا بهره وری 
و افزایش بازدهی حاصل از سرمایه گذاری ها، اقدامات موثری 
ایشان، مشاور مدیرعامل سازمان  صورت پذیرد. در سوابق 
تامین اجتماعی، معاون دانشجویی دانشگاه آزاد، عضو هیات 
مدیره شرکت بازرگانی پتروشیمی ایران PCC و عضو هیات 
علمی مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 

نظام، مشاهده می شود.

سعید کاردار

کاردار معاون امور 
هلدینگ های شستا 
شد

ذبیح اله خدائیان رئیس جدید سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور نیز با اشاره به تقارن آغاز مدیریت جدید در قوه قضائیه با 
گام دوم انقلاب و ویژگی های شاخص آیت اله رئیسی به عنوان 
شخصیتی تحول گرا با روحیه ای جهادی که برای اولین بار از 
درون دستگاه قضایی انتخاب گردیده اند گفت: سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور سازمانی حاکمیتی است که وظایف مهمی 
برعهده دارد. وی ادامه داد: تثبیت مالکیت ها از جمله خدمات 
مهم سازمان ثبت است که موجب نظم و امنیت و برقراری 
صلح در جامعه می شود زیرا امروز بسیاری از اختلاف ها ناشی 
از قراردادهای عادی است که در بنگاه های معاملات املاک و 
خودرو و عمدتا توسط افراد غیر متخصص تنظیم می شود.وی 
تداخل مرزهای املاک و مستغلات عامل بسیاری از اختلافات 
است که اگر به خوبی انجام شود موجب کاهش ورودی پرونده 

به دستگاه قضا می شود.

ذبیح اله خدائیان
انتصاب رئیس 
سازمان ثبت اسناد 
و املاک کل کشور 

بیمه البرز در دو سال گذشته نیز موفق به دریافت تندیس نقره ای شد 
و سال های ۸۸، ۹۱ و ۹۳ هم گواهینامه رعایت حقوق مصرف کنندگان 
دریافت کرد.شرکت بیمه البرز موفق به دریافت تندیس طلایی رعایت 
حقوق مصرف کنندگان شد. به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه 
البرز، در هجدهمین همایش ملی حمایت از مصرف کنندگان، سید رسول 
تاجدار،  مدیرعامل بیمه البرز گواهینامه و تندیس طلایی رعایت حقوق 
مصرف کنندگان را از وزیر صنعت، معدن و تجارت دریافت کرد.بر اساس 
این گزارش، بیمه البرز در دو سال گذشته نیز موفق به دریافت تندیس 
نقره ای شد و سال های ۸۸، ۹۱ و ۹۳ هم گواهینامه رعایت حقوق 
مصرف کنندگان دریافت کرد. طی ممیزی انجام شده از سوی سازمان 
حمایت از حقوق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، ۵۴۵ شرکت و بنگاه 
برای حضور در این همایش ثبت نام کردند و در نهایت ۹۱ واحد برای 
دریافت تندیس طلایی، نقره ای و گواهینامه ارزیابی شدند که ۱۶ بنگاه از 

جمله شرکت بیمه البرز موفق به دریافت تندیس طلایی شدند.

بیمه البرز

اعطا تندیس طلایی رعایت 
حقوق مصرف کنندگان به 
بیمه البرز

مایکروسافت با هدف جلوگیری از دستکاری سایبری در زمان رأی 
گیری انتخاباتی قصد دارد نرم افزار ویژه ای را با همکاری شرکت 
گالوئیس تولید کند. این نرم افزار کنترل روند اخذ رأی را از طریق 
فرم های رمزگذاری شده از لحظه رأی گیری تا زمان شمارش و ثبت 
آرا ممکن می کند. این امر موجب می شود تا شمارش آرا به طور دقیق 
و بدون تخلف انجام شود و پیگیری هر رأی از زمان ثبت تا شمارش 
ممکن گردد.تولید این نرم افزار با استقبال برخی سازمان ها و نهادهای 
فعال مواجه شده و انتظار می رود این نرم افزار متن باز در سیستم های 
رأی گیری الکترونیک به کار گرفته شود.ایمن سازی و رمزگذاری این 
نرم افزار توسط شرکت گالوئیس صورت می گیرد که همکاریهای 
گسترده ای با وزارت دفاع آمریکا ) پنتاگون( دارد. انتظار می رود نسخه 
نهایی این نرم افزار که ElectionGuard نام دارد تا تابستان امسال 
عرضه شود. استفاده از این نرم افزار سال آینده و در جریان برگزاری 

انتخابات ریاست جمهوری آمریکا رخ خواهد داد

شرکت ماکروسافت
ایمن سازی 
انتخابات با 
نرم افزار تازه 
مایکروسافت

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور و دبیر 
کمیته بازسازی و نوسازی قرارگاه بازسازی مناطق سیل زده با 
قدرداني از انجمن خیرین مسکن ساز براي ساخت یکهزار واحد 
مسکوني در مناطق سیل زده، گفت: بار بازسازي مناطق سیل 
زده، بار سنگیني است و در این زمینه نیازمند مشارکت موثرتر 
مردم و خیرین در همه بخش ها از جمله خیرین مسکن ساز 
هستیم.وی با بیان مطلب فوق در نشست با مدیرعامل انجمن 
خیرین مسکن ساز اظهار کرد: بازسازي و نوسازي مناطق آسیب 
دیده از سیل اخیر به منظور رفع آلام ساکنین این مناطق، 
نیازمند حضور پررنگ و کمک هاي عموم هموطنان در سراسر 
کشور مي باشد و تلاش ما اینست که زمینه مشارکت خیرین 
و حضور بخش خصوصی،  بویژه خیرین مسکن ساز،  عزیز، 
سازمان هاي مردم نهاد، کارآفرینان و حتي سرمایه گذاران را در 

این موضوع فراهم نماییم.

مهدي جمالي نژاد 

بازسازي مناطق 
سیل زده نیازمند 
حضور موثرتر خیرین 
مسکن ساز است

سید مجید صدری مدیرعامل شرکت مخابرات ایران در راستای 
تکریم و ارزش نهادن به زحمات کارگزاران روستایی خبر از 
امضای قرارداد دائم با آنان داد. دائمی شدن قرارداد کارگزاران 
مراکز مخابرات روستاییبه گزارش  حوزه دنیای ارتباطات گروه 
فضای مجازی باشگاه خبرنگاران جوان، وی با اشاره به زحمات 
همواره  که  کشور  سراسر  در  روستایی  مخابرات  کارگزاران 
موردتوجه مدیریت شرکت مخابرات ایران بوده است، تاکید کرد: 
در راستای ارج نهادن به این تلاش ها و کاهش دغدغه های این 
عزیزان، قرارداد دائم تا زمان بازنشستگی با کارگزاران به امضاء 
می رسد.مدیرعامل شرکت مخابرات ایران، همچنین اضافه کرد: 
در تهیه این قرارداد تلاش شده تا با توجه به صرفه و صلاح 
کارگزاران و با رعایت قانون کار و آیین نامه استخدامی شرکت، 
موارد درخواست شده کارگزاران نیز تا جای ممکن در آن لحاظ 

شود.

سید مجید صدری
دائمی شدن 
قرارداد کارگزاران 
مراکز مخابرات 
روستایی

طی حکمی از سوی رئیس قوه قضاییه دکتر علی بهادری 
امور مشاوران حقوقی، وکلا و  به ریاست مرکز  جهرمی 
کارشناسان قوه قضاییه منصوب و از خدمات جناب آقای 
مومنی رئیس سابق این مرکز تقدیر شد. به گزارش اداره 
کل روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله رئیسی طی حکمی، 
دکتر علی بهادری جهرمی را به عنوان رئیس مرکز امور 
مشاوران حقوقی، وکلا و کارشناسان قوه قضاییه منصوب 
کرد.نظر به سوابق علمی و اجرایی جنابعالی به موجب این 
ابلاغ به مدت سه سال به عنوان رئیس مرکز امور مشاوران 
حقوقی، وکلاء و کارشناسان قوه قضاییه منصوب می شوید 
تا با همکاری کلیه وکلاء و کارشناسان محترم نسبت به 
اجرایی نمودن رهنمودهای مقام معظم رهبری )مد ظله 
العالی( و سیاست های راهبردی قوه قضاییه بویژه در دوره 

تحول اقدام نمایید.

علی بهادری جهرمی

انتصاب رئیس مرکز 
مشاورن حقوقی، وکلا 
و کارشناسان 

و  داشت  بر  در  کشور  در  هم  را  هایی  کلانتری سیل خسارت  عیسی 
مهمترین خسارت ها برای مناطقی بود که طبیعت توسط بشر دستکاری 
شده بود. معاون رئیس جمهوری اظهار داشت: در سال های گذشته بر اثر 
خشکسالی های پیاپی محیط زیست کشور در معرض خطر جدی قرار 
گرفته بود و پوشش گیاهی به شدت در معرض خشکسالی ها قرار گرفت 
که در برخی مناطق حیات وحش به دلیل نبود آب و پوشش گیاهی تلف 
شدند و بارندگی های اخیر این وضعیت را مرتفع کرد. وی گفت: با توجه به 
بارندگی های خوب در ماه های گذشته بخش عظیمی از تالاب های کشور 
احیا شد اما در برخی تالاب ها همچون جازموریان و گاوخونی با مشکل 
مواجه هستیم که امیدواریم با توافق سازمان با وزارت نیرو بتوانیم بخشی 
از مشکلات موجود را حل کنیم. کلانتری یادآور شد: تالاب ها بخشی از 
طبیعت هستند که متاسفانه بر اثر توسعه کشاورزی غیراستاندارد و عدم 
توجه به حق آبه تالاب با مشکل مواجه شده اند و گرد و غبار، نمک و ریزگرد 

حاصل از آن سلامت و بهداشت مردم را با مشکل مواجه کرده است. 

عیسی کلانتری

بارندگی اخیر 
محیط زیست 
طبیعی را احیا کرد

 فریدون حسنوند نمایند مردم اندیمشک در دیدار با مهندس خلیل آقایی، با 
اشاره به اینکه اکنون در بسیاری از رودخانه های فصلی و سیلاب ها مهار آب 
وجود ندارد، عنوان کرد: سازمان جنگل ها می تواند در این بخش کمک قابل 
توجه ای کند و با اجرای طرح های آبخیزداری و ساخت بندهای آبی، بندهای 
بتون غلتکی و پخش سیلاب در حوزه باغبانی، زراعت و دامداری بسیاری از 
نگرانی های مردم را برطرف کند. رییس کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی اقدامات سازمان جنگل ها را در استان های سیلخیز تاثیر گذار دانست 
و بر اجرای طرح های آبخیزداری جهت حفظ پوشش گیاهی و  جلوگیری از 
فرسایش خاک و سیل تاکید کرد و خلیل آقایی رییس سازمان جنگل ها گفت: 
این اعتبارات با عنایت و موافقت مقام معظم رهبری، دولت و مجلس محترم 
صورت گرفته و با توجه به نیاز کشور و درخواست جوامع  محلی، کشاورزان 
و مسئولین استان ها، اقدامات آبخیزداری در سال ۹۸ با قوت بیشتری در حال 
انجام است و امسال نیز از صندوق توسعه ملی رقمی حدود ۱۵۰۰ میلیارد 

تومان به اجرای طرح های آبخیزداری و آبخوانداری اختصاص داده شده است.

 فریدون حسنوند
اختصاص ۱۵۰۰ میلیارد 
تومان برای اجرای 
طرح های آبخیزداری 
در سال 98

محمد قاسم پناهی سرپرست سازمان امور مالیاتی کشور با 
تاکید بر اینکه مبارزه با فرار مالیاتی در کانون توجه نظام مالیاتی 
قرار دارد، گفت: با تکمیل پایگاه اطلاعات مودیان، مسیر کشف 
فرارهای مالیاتی و شناسایی فعالان اقتصادی فاقد پرونده مالیاتی 
امور  برنامه های سازمان  مهمترین  است. وی  هموارتر شده 
مالیاتی کشور برای تحقق درآمدهای مالیاتی سال ۹۸ را تشریح 
کرد.وی در این خصوص گفت: تحقق درآمدهای مالیاتی امسال، 
نه با فشار مالیاتی بر اصناف و مشاغلی که دارای پرونده مالیاتی 
هستند و حساب و کتاب شفاف دارند و نه با افزایش نرخ های 
مالیاتی، بلکه از طریق مقابله جدی با فرار مالیاتی، شناسایی 
مودیان جدید، وصول مطالبات و معوقات مالیاتی، تسریع در 
و  پرونده ها  بندی  اولویت  مالیاتی،  های  پرونده  به  رسیدگی 
رسیدگی براساس اهمیت پرونده و همچنین گسترش پایه های 

مالیاتی تامین خواهد شد.

محمد قاسم پناهی

مبارزه با فرار 
مالیاتی در کانون 
توجه نظام مالیاتی

نایب رئیس فراکسیون ولایی مجلس گفت: دلالان در 
سال ۹7 از مابه التفاوت نرخ ارز آزاد و دولتی که به برخی 
شرکت ها و افراد واگذار شده، حدود ۲00 هزار میلیارد 

تومان سود کرده اند. 
محمد دهقان نایب رئیس فراکسیون ولایی با بیان اینکه 
قوه قضائیه باید به پرونده به یغما بردن ذخایر ارزی کشور 
توسط بانک مرکزی و دولت ورود کند، گفت: در سال ۹7 
حدود ۲0 میلیارد دلار ارز کشور با نرخ ۴ هزار و ۲00 تومان 
به مجموعه های مختلف واگذار شد. ما به التفاوت ارز آزاد 
و دولتی که به برخی شرکت ها و افراد واگذار شده، حدود 
۲00 هزار میلیارد تومان است. این در حالی است که 
خسارت سیل عظیم در فروردین ماه حدود ۳5 هزار 

میلیارد تومان برآورد شده است. 
وی اظهار داشت: بنده با برخی از افرادی که پرونده های 
مربوط به تخلفات اختصاص ارز دولتی به واردات را بررسی 
کردند، صحبت کردم و آن ها اعلام کردند که با بررسی ۱00 
پرونده مربوط به این مساله، تمامی افراد مورد نظر این 
پرونده ها تخلف داشته اند. شرکت هایی که ارز دولتی 
دریافت کرده اند یا به هیچ عنوان کالایی وارد نکرده اند یا 
درصد اندکی از ارز دریافتی را کالا وارد کرده اند و قیمت 
کالا را از طریق شرکت های خارجی خود به شدت افزایش 
دادند تا ارز بیشتری دریافت کنند؛ این پرونده ها پر از 

دروغ و رانت خواری است. 
نماینده مردم چناران و طرقبه در مجلس تأکید کرد: دولت 
در سال ۹7 بیش از ۲0 میلیارد دلار ارز به نرخ دولتی به 
وارد کنندگان اختصاص داد. مابه التفاوت نرخ ارز آزاد و 
دولتی به جیب دلالان رفت. تعدادی از این افراد دلار هایی 
را که با نرخ ارز دولتی گرفته بودند در بازار با نرخ ارز آزاد 

به فروش رساندند و اموال ملت را به غارت بردند. 
نایب رئیس فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس با بیان 
اینکه قوه قضائیه تا امروز به پرونده تخلفات ارزی ورود 
نکرده است گفت: انتظار داریم در دوره مدیریت جدید، 

قوه قضائیه ورود جدی به این پرونده ها داشته باشد.

دلالان 200 هزار میلیارد تومان از 
»ارز جهانگیری« سود کرده اند

گفت وگو

حضرت آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاسلام والمسلمین حاج سید علیرضا حائری را به 
مدیریت بنیاد دائرة المعارف فقه اسلامی بر مذهب اهل بیت)علیهم السلام( منصوب کردند.

متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب مستطاب حجةالاسلام والمسلمین آقای حاج سید علیرضا حائری دام افضاله
یکی از موهبتها و الطاف الهی در دوران جمهوری اسلامی توفیق اقدام به تهیه ی دائرة المعارف فقه 
اسلامی بر اساس مذهب اهل بیت علیهم السلام است که حقاً پدیده ئی افتخارآفرین و ماندگار و راه گشا 
است. نقش اصلی و اساسی را در این اقدام بزرگ مرحوم آیة الله هاشمی شاهرودی رحمة الله علیه بر 

عهده گرفته و با همکاری گروهی از فضلای برجسته، بخش مهمی از این بنای فاخر را به سامان 
رساندند. اکنون پس از ارتحال آن عالم محقق، لازم است تلاش مبارک برای به انجام رساندن این 
کار بزرگ ادامه یابد. اینجانب پس از بررسی و مشورت و جستجوی لازم جناب مستطاب عالی را که 
بحمدالله دارای منزلت علمی و شایستگی وافر میباشید و سالها در تدوین آن اثر برجسته همکاری و 
مشارکت داشته اید برای این مسئولیت مهم برگزیدم و مدیریت بنیاد متصدی این کار را به شما میسپارم 
و امیدوارم با جدیت و تلاشی که به کار خواهید برد ادامه ی کار را با کیفیت و سرعت شایسته به سامان 

برسانید. توفیقات جنابعالی و دیگر دست اندرکاران را از خداوند متعال مسألت میکنم.
سیّدعلی خامنه ای ۱۴ اردیبهشت ۱۳۹۸

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان
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5
با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی 

انتصاب مدیر بنیاد 
دائرةالمعارف فقه 

اسلامی بر اساس 
مذهب اهل بیت)ع(

قسمت ششم

علی حید                 ری کارشناس ارشد                  اقتصاد                 ی:

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

بازنشستگی د            رمشاغل   نظیر 
نوسازی   ، آور  زیان  و  سخت 
صنایع و...د            ر روند             پیشی گرفتن 
مصارف بر منابع تسریع شد            ه و د            ر 
نقطة مقابل نیز نه تنها تلاش 
برای  هد            فمند            ی  و  منسجم 
افزایش بیمه پرد            ازان معمول 
نگرد            ید            ه است ، بلکه با اعمال 
تخفیفات و معافیت های بیمه 
ای روند             گریز از پرد            اخت حق 

بیمه تسهیل شد            ه است .
طبق قانون و بنابرماهیت سازمان تأمین اجتماعی، کلیة 
د            ارائیها و ذخایر آن جزو”  اموال عمومی “می باشد             و سازمان نیز 
یک “ نهاد             عمومی غیر د            ولتی “ است و بهیچوجه نمی توان آنرا 

شبه د            ولتی د            انست .
متأسفانه بسیاری از نمایند            گان ، مسئولین و د            ست اند            ر 
کاران که د            ر مقابل رشد             تصاعد            ی سرمایه گذاریهای بخشهای 
د            یگری که اساساً سرمایه گذاری جزء وظایف قانونی آن نیست 
سکوت اختیار کرد            ه و می کنند             ، د            ر مقابل تأد            یه مطالبات سنواتی 
د            ولت به سازمان تأمین اجتماعی د            ر قالب واگذاری سهام به 
سازمان تامین اجتماعی مقاومت می کنند             و آنرا شبه د            ولتی می 
خوانند             . این افراد             د            ر مقابل غلبة بخشهای غیر عمومی و تعاونی)که 
اسامی، قانون تشکیل و وظایف ذاتی آنها اند            وخته گذاری نیست( 
بر اقتصاد             کشور هیچ عکس العملی نشان نمی د            هند            ، ولی 
عمومی ترین وتعاونی ترین نوع تملک سهام که نفع آن به بیش 
از نصف جمعیت ایران میرسد             را شبه د            ولتی می خوانند             و با هیاهو 
و جنجال مانع از این می شوند             که د            ولت بد            هی خود             به سازمان 

تأمین اجتماعی را د            ر قالب تهاتر و واگذاری سهام تأد            یه نماید             .
پرواضح است که انباشته شد            ن بد            هی د            ولت طی سه د            هه 
اخیر ، سازمان را از فرصتهای بسیار زیاد             سرمایه گذاری محروم 
ساخته و همچنین عد            م پرد            اخت تعهد            ات جاری د            ولت و نیز عد            م 
تأد            یه بموقع بد            هیهای سنواتی د            ولت به سازمان تأمین اجتماعی 
، بشد            ت بر تعاد            ل منابع و مصارف این صند            وق مشاع ، بین النسلی 
و حق الناس اثرات منفی گذاشته است و اکنون که د            ولت به حکم 
قانون برنامة چهارم توسعه و متعاقب اجرایی شد            ن اصول و 
سیاستهای کلی اصل ۴۴ قانون اساسی می خواهد             نسبت به تأد            یه 
بد            هیهای خود             به سازمان تأمین اجتماعی اقد            ام نماید            ، عد            ه ای 
بابزرگ کرد            ن غیر واقعی شستا و ناد            ید            ه گرفتن سایر بخشهای 

اقتصاد            ی غیر عمومی و غیر  تعاونی مانع این اقد            ام می شوند             .

علی حید                 ری کارشناس ارشد                  اقتصاد                 ی:
 علی لاریجانی: اکثریت نمایندگان مجلس

 مخالف افزایش قیمت بنزین هستند
مردم نباید هر روز با یک 
نرخ جدید مواجه شوند

رئیس قوه قضاییه، دگرخواهی در پرتو خداخواهی را 
از مهمترین جلوه های معنوی ماه مبارک رمضان 
برشمرد و افزود: این جلوه معنوی برای کسانی که 
امروز  دارند، مضاعف است.  بر عهده  مسئولیتی 
مهم ترین وظیفه مسئولان، گره گشایی از زندگی 
مردم و رفع مشکلات معیشتی است. در همین راستا، 
لازم است همه دستگاه های دولتی اعم از سازمان 
حمایت از حقوق مصرف کنندگان، وزارت صنعت، 
تعزیرات  سازمان  همچنین  و  تجارت  و  معدن 
حکومتی، وظایف قانونی خود را در حوزه نرخ گذاری 
و نظارت بر قیمت ها انجام دهند و پیش از آنکه 
دستگاه قضایی ورود کند، این وضعیت را که مردم هر 
روز با یک نرخ جدید مواجه می شوند، سامان دهند. 
آیت الله رئیسی با طرح این پرسش که فارغ از نظام 
عرضه و تقاضا، چه کسانی قیمت مسکن، خودرو، ارز، 
طلا و مایحتاج ضروری مردم را تعیین می کنند، بر 
نظارت بر نرخ ها خصوصا در وضعیت فعلی تاکید کرد 
و یادآور شد: وظیفه مهم مسئولان دولتی این است 
که از این افزایش لجام گسیخته قیمت ها که موجب 
نگرانی مردم می شود، جلوگیری کنند و قطعا قوه 
قضاییه نیز همانند گذشته به تکالیف قانونی خود در 
این زمینه عمل می کند و دادستان ها نیز همکاری های 
لازم را در این حوزه خواهند داشت.   آیین نامه اجرایی 
این قانون که تهیه آن بر عهده دستگاه قضایی نهاده 
شده، در حال نهایی شدن است و به زودی این قانون 
که مبنای آن اصل ۱۴۲ قانون اساسی است، به مرحله 
اجرا درخواهد آمد. با اجرای قانون رسیدگی به دارایی 

مسئولان، دنبال مچ گیری نیستیم
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: هدف ما از اجرای این 
و  بلکه در پی شفافیت  نیست  قانون، مچ گیری 
اقدامات پیشگیرانه هستیم. در واقع، این قانون برای 
صیانت هر چه بیشتر از حیثیت مسئولان و مقامات 

جمهوری اسلامی است؛  

علی لاریجانی در جلسه علنی مجلس گفت: درباره موضوع بنزین 
در این جلسه مباحث مفصلی اعم از اینکه سیستم کارتی بر روی 

بنزین اعمال شود، صورت گرفت.
وی افزود: حتما سیستم ارائه بنزین از طریق کارت سوخت 
درست است و مجلس از آن حمایت می کند، همچنین درباره بحث 
سهمیه بندی بنزین نظر مجلس بر این نبود که قیمت بنزین 
افزایش پیدا کند.اکثریت مجلس موافق این فرآیند نبودند و نظر 

مجلس به دولت منعکس شد.
رئیس مجلس با بیان این که در این جلسه درباره مسائل مهم 
کشور خصوصا ابعاد موضوعات اقتصادی که با آن مواجه هستیم، 
بحث و تبادل نظر صورت گرفت،اظهارداشت: در این جلسه سازمان 
برنامه و بودجه، وزارت نفت و وزرات کشور پیشنهاداتی به مجلس 
ارائه کردند و برخی نمایندگان و روسای کمیسیون ها هم در این 

زمینه مباحث خود را مطرح کردند.
لاریجانی اظهارداشت: در این جلسه مقرر شد اصلاحات 
ساختاری در بودجه کشور مد نظر قرار گیرد و طوری حرکت شود 
که یارانه ها به درستی به دست مردم برسد. بر اساس این گزارش 
وزیر نفت گفت: این وزارتخانه هیچ تصمیمی برای افزایش قیمت 
بنزین نداشته است و در این خصوص دولت باید تصمیم گیری کند. 
بیژن نامدار زنگنه در گفت و گویی به برخی انتقادها مبنی بر این 
که ریشه تمامی هیاهوهای افزایش قیمت بنزین از وزارت نفت 
نشات می گیرد، اشاره کرد و افزود: دولت در این خصوص هیچ 
مصوبه ای نداشته اما برخی با شایعات برای کشور مشکل ایجاد 
کردند. وی ادامه داد: وزارت نفت هیچ تصمیمی درخصوص افزایش 

قیمت بنزین نداشته است.
وزیر نفت در پاسخ به سوالی درباره بازداشت کوتاه مدت 

نفتی  فرآورده های  و پخش  پالایش  ملی  سخنگوی شرکت 
اظهارداشت: اگر مشخص شود منتشرکننده خبر – که یک خانم 
خبرنگار بوده و مسئولیتی هم در این شرکت دارد- واقعا تخلف 
کرده است، ما نیز با وی برخورد می کنیم. زنگنه با بیان این که 
رسانه ها در مقابل انتشار اخبار خود آن هم به صورت قطعی مسئول 
هستند، یادآور شد: اطلاعی از امکان افزایش قیمت بنزین ندارم، 
در این زمینه دولت باید تصمیم گیری کند. روز گذشته باشگاه 
خبرنگاران جوان نوشت: جلسه غیرعلنی مجلس به منظور بررسی 
مدیریت مصرف سوخت با حضور وزاری نفت، اقتصاد و کشور آغاز 
شد. جلسه غیرعلنی روز دوشنبه ۱۶ اردیبهشت مجلس شورای 

اسلامی به منظور بررسی مدیریت مصرف سوخت آغاز شد.



شهرستان

www.etebar.net

شنبه 21 اردیبهشت ماه1398، شماره 178

6
دکتر عباس 
رضایی: تحقق 
شعار رونق تولید 
وظیفه ی شرعی 
همه مدیران است

دکتر عباس رضایی  استاندار اصفهان اظهارداشت: تحقق شعار رونق تولید وظیفه ی شرعی همه مدیران است و باید به این وظیفه ی مهم جنبه عملی و اجرایی داد. به گزارش اعتبار به 
نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان،  وی در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان اظهارداشت: اگر بخواهیم شعار امسال را در مقام عمل اجرایی 
نماییم و رونق تولید را در استان داشته باشیم باید مسائل کارگر و کارفرما در کنار هم دیده شود. استاندار اصفهان افزود: تحقق شعار رونق تولید وظیفه ی شرعی همه مدیران است و 
باید به این وظیفه ی مهم جنبه عملی و اجرایی بدهیم. وی اظهارداشت: باید کمیته ای با حضور ارگان های نظارتی تشکیل گردد که حقوق و منافع دولت و در عین حال تعطیل 
نشدن کارخانه ها و واحدهای تولیدی در کنار هم مورد بررسی قرار گیرد، و تصمیمات لازم برای رفع مشکلات واحدهای تولیدی اتخاذ گردد.  عباس رضایی با اشاره به اینکه 
دولت تدبیر و امید برای رفع مشکلات واحدهای تولیدی و صنعتی ستاد تسهیل را پیش بینی نموده و اختیاراتی را به این ستاد داده است، تصریح کرد: در این جلسه مشکلات 
دو واحد تولیدی مورد بررسی قرار گرفت و تلاش گردید بدون اینکه به حق دولت خدشه ای وارد شود مشکلات این واحد حل و فصل گردد. استاندار اصفهان افزود: با توجه 

به توافقات صورت گرفته با مدیرعامل بانک صنعت و معدن مشکلات مربوط به سرمایه درگردش این واحدها نیز در قالب این توافقات مرتفع گردید.

عظیمیان : فولاد مبارکه با پرداخت ۱5۰۰ میلیارد تومان خبر
مالیات ردیف اول در بین شرکت های تولیدی است 

مدیرعامل  عظیمیان،  مهندس حمیدرضا 
شرکت فولاد مبارکه اصفهان، در اختتامیة 
همایش بین المللی آیندة جهان اسلام در 
افق ۱۴۱۴ که در دانشگاه تهران برگزار شد، 
اقدام های شرکت فولاد مبارکه در شرایط 
فعلی منطقه و جهان اسلام را امیدبخش 

دانست.
مبارکه  فولاد  این که  بر  تأکید  با  وی 
بخش  در  و  است  اسلامی  انقلاب  مولود 
صنعت و تولید کالای استراتژیک تاکنون 
پیشرفت های ویژه ای داشته است تصریح 
هزار  ما ۶۰۰  در سال ۱۳۵۷ کشور  کرد: 
تن تولید داشت و ۴ میلیون تن فولاد وارد 
امروز در چهل سالگی  می کرد؛ درحالی که 
انقلاب اسلامی، صنعت فولاد ایران اسلامی 
به  نصب شده،  ظرفیت  تن  میلیون  با ۳۲ 
یافته  میلیون تن دست  واقعی ۲۵  تولید 

است.
جایگاه  ارتقای  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
ایران در بین دیگر کشورهای تولیدکنندة 
جهادگران  تلاش  ثمرة  را  جهان  فولاد 
سال  در  افزود:  و  دانست  صنعت  عرصة 
۱۳۵۷ رتبة تولید فولاد ایران در جهان 
سی و پنجم بود که امروز به رتبة دهم ارتقا 

یافته است.
عظیمیان گفت: فولاد مبارکه به عنوان مولود 
 ۱۰.۲ با  حاضر  حال  در  اسلامی  انقلاب 
میلیون تن تولید، ۵۰ درصد تولید کشور را 
در اختیار دارد و توانسته از سنگ تا رنگ را 
جامة عمل بپوشاند و زنجیرة تولید فولاد را 

در خود کامل کند.
در  مبارکه  فولاد  نام  گرفتن  قرار  وی 
فهرست تحریم ها را اقدامی ظالمانه خواند و 
خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه در ۲۷ مهرماه 
قرار  تحریم ها  فهرست  در  گذشته  سال 
گرفت. این اقدام نشان دهندة این است که 
فولاد مبارکه نقش بسیار بزرگی در صنعت 
به زانو  برای  آمریکا  و  دارد  ایران  اقتصاد  و 
را در  ایران فولاد مبارکه  اقتصاد  درآوردن 

فهرست تحریم ها قرار داده است.
مهندس عظیمیان ادامه داد: در حال حاضر 
فولاد مبارکه یک درصد GDP کشور و ۵ 
درصد از GDP صنعت را در اختیار دارد و 
مالیات،  تومان  میلیارد  پرداخت ۱۵۰۰  با 
و   تولیدی  بین شرکت های  در  اول  ردیف 
ردیف دوم در شرکت های بورسی را به خود 

اختصاص داده است.
کرد:   خاطرنشان  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
در همة  مبارکه  فولاد  کارکنان  و  مدیران 
تا  شده اند  هم قسم  کارخانه،  قسمت های 
تولید  شرایطی  هیچ  تحت  ندهند  اجازه 
فولاد  کارکنان  حقیقت  در  شود.  متوقف 
مبارکه و آن هایی که به صورت غیرمستقیم با 
این بنگاه اقتصادی سروکار دارند، خانواده ای 

۳۵۰ هزار نفری را تشکیل می دهند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود در این 
همایش، از ارتباط فولاد مبارکه با دانشگاه 
به عنوان یک مزیت یاد و اضافه کرد: در فولاد 
مبارکه ده ها قرارداد مطالعاتی، تحقیقاتی و 
منعقد  کشور  دانشگاه های  با  پژوهشی 

علمی  جامعة  تخصص  و  توان  از  تا  شده 
بهره برده شود. یکی دیگر از دستاوردهای 
حداکثری  توان  از  استفاده  شرکت  بزرگ 
بومی است؛  و  شرکت های سازندة داخلی 
درصد   ۸۰ از  بیش  توانسته ایم  تاآنجاکه 
از  و  بومی سازی  را  خود  موردنیاز  قطعات 
داخل کشور تأمین کنیم. این موفقیت بزرگ 
حاکی از وجود نیروهای متخصص و متعهد 

در ایران اسلامی است.
عنصر  دو  مصرف  میزان  از  ادامه  در  وی 
به عنوان  کشورها  در  فولاد  و  سیمان 

کرد:   اضافه  و  یاد  توسعه  شاخص های 
به  فولاد  و  سیمان  صادرات  در  ما  کشور 

دستاوردهای خوبی نائل شده است.
مدیرعامل فولاد مبارکه در پایان با تأکید 
بر این که بسیاری از مردم ایران سهامدار 
مبارکه  فولاد  فواید  و  مبارکه اند  فولاد 
می رسد  ایرانی  شهروند  میلیون  به ۸۰ 
برای کارکنان  امر  این  خاطرنشان کرد: 
فولاد مبارکه باعث افتخار است و برای 
همچنان  سربلندی  و  عزت  این  حفظ 

تلاش خواهیم کرد.

 رئیس کمیسیون عمران مجلس: اقدامات فولاد مبارکه در حوزۀ 
عمران یک مزیت برای منطقه و کشور است 

رئیس کمیسیون عمران مجلس: اقدامات 
فولاد مبارکه در حوزۀ عمران یک مزیت 

برای منطقه و کشور است

گفت وگو

دکتر محمدرضا رضایی رئیس کمیسیون عمران مجلس 
ضمن حضور در فولاد مبارکه از نزدیک با توانمندی های 

این بنگاه صنعتی آشنا شد.
وی ضمن تشکر از تلاش ها و زحمات صادقانه مدیرعامل 
از  یکی  شرکت  این  کرد:  خاطرنشان  مبارکه  فولاد 
واحدهای تولیدی بزرگ اقتصادی کشور است که هم 
برای کشور مفید فایده واقع شده و هم در منطقه منشأ 

اثر بوده است.
رئیس کمسیون عمران مجلس با بیان این که خوشبختانه 
از  پیش  مبارکه  فولاد  مدیرعامل  عظیمیان،  مهندس 
این معاون وزیر و شهردار بوده اند و با محدودیت منابع 
دولتی آشنایی دارند ابراز امیدواری کرد در این شرایط، 
بنگاه های اقتصادی بزرگی مانند فولاد مبارکه بتوانند در 
حل مشکلات مردم، خصوصا مساعدت در حوزة عمران و 

راه ها بیشتر از گذشته یاری رسان دولت باشند.
رضایی ضمن قدردانی از تعاملات سازندة فولاد مبارکه 
با نمایندة مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
عمرانی  کمیسیون  در  حضور  به سبب  گفت:  اسلامی 
به ویژه حوزة  و  امور عمرانی کشور  مجلس در جریان 
حمل بار در شهرستان مبارکه، در همین راستا با توافق 
دکتر خادمی معاون وزیر راه و شهرسازی حل مشکلات 

این حوزه در دستور کار قرار گرفته است.
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دانشگاه در شناسایی مشکلات بنگاه های اقتصادی و ارایه راه حل نقش موثر دارد

در گفتگو با نماینده مدیریت  بحران شرکت آبفا اصفهان مستقر در اهواز مطرح شد:

در نیمه فروردین ماه سال جاری که 
استان خوزستان به دلیل بارش های بی 
امان دچارسیل شد و این حادثه غیر 
مترقبه تبعاتی همچون پس زدگی 
فاضلاب در خیابانها،معابر،کوچه ها و 
منازل مردم به بار آورد ،اکیپ بحران 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با 
هدف امداد رسانی به مردم خوزستان و 
مهار این حادثه به شهر اهواز اعزام شدند 
محمد  با  گفتگویی  اساس  براین 
جمشیدیان  نماینده مدیریت  بحران 
درخصوص  اصفهان،  آبفا  شرکت 
اقداماتی که در راستای مهار فاضلاب 
جاری  شده در برخی از مناطق شهر 

اهواز انجام دادند صورت گرفت
۱- پس از ورود اکیپ بحران آبفا اصفهان 
به شهر اهواز، پس از ۷۲ ساعت خبر از 
مهار پساب فاضلاب شرق اهواز توسط 
این اکیپ اعزامی آمد لطفا پیرامون این 
بیشتری  توضیحاتی  موضوع 
دهید؟ساعت  ۱۵، بیستم فروردین ماه   
اکیپ بحران آبفا اصفهان که مجهز به 
پمپ کف کفش ،موتور برقی و تجهیزات 
بحران بود به شهر اهواز اعزام شد و در 
ساعت ۲ بامداد روز ۲۱ فروردین به شهر 
اهواز رسیدیم و با مشاهده اینکه برخی 
از نقاط شهر غرق در پساب است . طی 
استراحت کوتاهی در ساعت ۶ صبح 

عملیات مهار پساب فاضلاب را آغاز 
نمودیم.

۲- افراد و تجهیزات را در مناطق آسیب 
دیده تقسیم نمودید و بطور هماهنگ 
مهار  پساب فاضلاب را در سطح شهر 
آغاز کردید؟ دقیقا، به محض ورود به 
اهواز اکیپ بحران آبفا اصفهان به ۹ گروه 
تقسیم شد که هر گروه با در اختیار 
را  پساب  ،مهار  تجهیزات  گرفتن 
عملیاتی نمودند بعنوان مثال پیکاپ 
بحران منطقه یک اصفهان عملیات 
تخلیه و پمپاژ فاضلاب محله های کوی 
ملت ،کارون،کوروش،دانیال و انتهای 
کوچه مسجد امام حسن)ع( زرگان، 
پیکاپ بحران منطقه ۲ اصفهان عملیات 
تخلیه و پمپاژ فاضلاب محله های کوی 
ملت ،کارون،کوروش،دانیال و انتهای 
کوچه فرهاد زرگان ، پیکاپ بحران 
منطقه ۵ اصفهان عملیات تخلیه و پمپاژ 
ملت  کوی  های  محله  فاضلاب 
،کارون،کوروش،دانیال و انتهای کوچه 
۱،۳و۴ پاستوریزه،پیکاپ بحران منطقه 
پمپاژ  و  تخلیه  عملیات  اصفهان   ۳
ملت  کوی  های  محله  فاضلاب 
،کارون،کوروش،دانیال و انتهای کوچه 
۵،۶،۸،و ۹ پاستوریزه ،بادیسان بحران 
و  تخلیه  عملیات  اصفهان  آبفا 
پاستوریزه   ۱ شماره  پمپاژکوچه 

،بادیسان بحران عملیات تخلیه و پمپاژ 
فاضلاب منهول ،نبش چهارراه گلبهار، 
بنز ۱۹۱ عملیات تخلیه و پمپاژ  و 
فاضلاب با پمپ خودمکش و مخزن 

ذخیره را اجرایی نمودند.
۳- این ۹ اکیپ در طی ۳ روز موفق به 
مهار بخشی از پساپ فاضلاب  شهر اهواز 
شدند بغیر از فعالیت شبانه روزی آنها 
چه عاملی باعث این فعالیت جهادگونه 
شد؟ اگر بگویم در ۳ روز اول ،برخی از 
افراد گروه بصورت شبانه روزی فعالیت 
می کردند مبالغه نکرده ام  چون وقتی 
می دیدیم از منهول ها بصورت جوشان 
فاضلاب در سطح شهر سرازیر می شود 
و این رویداد زندگی مردم را با مخاطراتی 
روبرو می کند نمی توانستیم بغیر از مهار 
به چیزی  زمان  کمترین  در  پساب 
دیگری فکر کنیم وهمه همراهان فقط 

درصدد رفع  سریع این حادثه بودند.
۴- برخی از  مردم  در مواقعی که 
خساراتی بابت وقوع بحران در زمینه 
های مختلف متحمل می شوند دچار 
تنش هایی می گردند آیا مردم  آسیب 
دیده اهواز در هنگامی که شما قصد 
کمک به آنها را داشتید همکاری می 
کردند؟ اکیپ بحران آبفا اصفهان  ، 
قسمتهایی از شهر اهواز  که مهار پساب 
فاضلاب آن را برعهده گرفته بود کاملا 

از  گروه  این  بودند  نشین  عرب 
هموطنانمان معتقد بودند که ما از 
اصفهان آمدیم تا به آنها کمک کنیم پس 
بحران  اکیپ  با  را  همکاری  نهایت 
اصفهان داشتند و با رفتار خوبی که با ما 
داشتند گروه را در امر امداد رسانی یاری 

می کردند.  
۵- شما بعنوان مدیر اکیپ اول بحران 
آبفا اصفهان ۱۰ روز در شهر اهواز مستقر 
بودید بغیر از توان فنی و تخصصی در 
مقابله با حوادث غیر مترقبه ،  چه عامل 
دیگری را بسیار موثر در مهار سریع 
بحران  می دانید؟ من بغیراز حضور در 
شهر اهواز به جهت کمک به مردم آسیب 
دیده این شهر،در زمان وقوع زلزله غرب 
کشور به منظور اصلاح شبکه آب به 
کرمانشاه اعزام شدم و نیز در استان 
اصفهان بحران کم آبی در شهرهای 
نایین و خوروبیانک همچنین بحران 
ریزش شبکه فرسوده فاضلاب شاهین 
شهر راتجربه کردم بر این اساس می 
توان گفت   آنچه در مواقع مهار بحران 
بیش از پیش نیاز است ، در نهایت آرامش 
، خونسردی همدردی کردن  و تسلی 
بخشیدن به آسیب دیده گان است و نیز 
مدیر گروه باید با انگیزه دادن وارائه 
رهنمودهای لازم به همراهان، اکیپ را 
در انجام موفق  ماموریت محوله یاری 

کند این درحالیست که  موفقیت  در 
مهار فاضلاب جاری شده در شهر اهواز 
را نیز مرهون توصیه و پی گیریهای 
شبانه روزی مهندس امینی مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان  
می دانیم    و حضور خود در اکیپ بحران 
آبفا اصفهان را ناشی از توجهات خداوند 

و  آقاامام زمان)ع( می دانم.
۶- اصفهان معین اهواز در مواقع وقوع 
بحران است براین اساس استان اصفهان 
به  امدادرسانی  در  موفق  چقدر 
بوده  اهواز  شهر  در  هموطنانمان 
است؟بغیر از اکیپ بحران آبفا اصفهان 
،مهندس غلامی معاون امور هماهنگی 
عمرانی استانداری اصفهان ،مدیرکل 
حوادث غیر مترقبه استانداری اصفهان 
، و دیگر مسئولان استان حضور داشتند 
همه مسئولان هنگامی که از نزدیک 
نظاره گر آسیب های ناشی از سیل بودند 
بی وفقه  راههای  به حداقل رساندن 
را  مترقبه  این حادثه غیر  خسارات 
توصیه کردند و در این زمینه از هیچ 
تردید  بی  ننمودند   کوششی دریغ 
اصفهانی ها در مهار حوادث ناشی از 
سیل در استان خوزستان و دیگر استانها 
نقش موثری داشتند چراکه با همدلی و 
از  بسیاری  بر  توان  می  همکاری 

مشکلات در کشور  غلبه کرد.

به غیر از مهار پساب در کمترین زمان به چیزی دیگری فکر نمی کردیم

فولاد مبارکه  تندیس طلایی رعایت 
حقوق مصرف کنندگان را کسب کرد

مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه موفق به کسب 
تندیس طلایی رعایت حقوق مصرف کنندگان شد.

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری وزارت صنعت و 
معدن و تجارت هجدهمین همایش روز ملی حمایت از 
حقوق مصرف کننده، در مرکز همایش های نمایشگاه بین 
المللی تهران با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت، ریاست 
سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
و مدیران عامل شرکت های تولیدی سراسر کشور برگزار 
شد و برگزیدگان فولادی حمایت از حقوق مصرف کنندگان 

معرفی شدند.
در هجدهمین همایش روز ملی حمایت از حقوق 
مصرف کننده، تندیس طلایی رعایت حقوق مصرف 
فولاد  مدیرعامل  عظیمیان  مهندس  به  کنندگان 

مبارکه اهدا شد.

هفته نامه اقتصادی ایران

ذوب آهن اصفهان برای ششمین سال پیاپی به عنوان برترین 
شرکت فولادی در رعایت حقوق مصرف کنندگان شناخته 
شد و برای دومین بار تندیس طلایی و لوح سپاس مربوطه را 
درهجدهمین همایش روز ملی حمایت از حقوق مصرف 
کنندگان کسب نمود. آیین گرامیداشت روز ملی حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان با حضور وزیر صنعت ، معدن و تجارت 
، مسئولین حوزه صنعت کشور و مدیران صنایع و سازمان 
های مختلف ۱۵ اردیبهشت ماه در سالن کنفرانس نمایشگاه 
بین المللی تهران برگزار شد .   ذوب آهن اصفهان امسال برای 
ششمین  سال پیاپي، برترین شرکت فولادی در رعایت حقوق 
مصرف کننده شناخته شد و برای دومین بار تندیس طلایی 
رعایت حقوق مصرف کننده را از آن خود نمود . شایان ذکر 
است در بررسی های دقیق و کارشناسی سازمان حمایت از 
مصرف کنندگان در طی سال گذشته و بر اساس معیارهایی 
همچون رضایت مشتریان ، وجود رویکردهای نظام مند جهت 
بررسی شکایات مشتریان ، دارا بودن استانداردهای کیفیت 
بودن  دارا   ، محصولات  گذاری  قیمت  در  شفافیت   ،
استانداردهای ایزو ۲۰۰۰ و ایزو ۴۰۰۰  ، کسب تندیس ها و 
گواهینامه های بین المللی  ، طراحی و توسعه محصولات 
جدید ، افزایش بهره وری و کاهش هزینه های تولید ، ارتقا 
کمی و کیفی کالاها و خدمات پس از فروش ، خدمات مدرن 
و جلوگیری از واردات ، داشتن واحد تحقیق و توسعه و نوآوری 
و ... این شرکت برای دومین بار مفتخر به کسب تندیس طلایی 
و لوح تقدیر گردید . دکتر نعمت اله محسنی در این خصوص 
گفت : نوآوری وتوجه به حقوق مصرف کننده ازدیدگاه کیفیت 
محصولات تولیدی ، ایجاد شرایط دسترسی آسان و سریع به 
محصولات تولیدی شرکت ، توزیع گسترده محصولات در 
تمامی بخش ها ، توجه به نیازهای صنعتی از جمله تولید ریل 
ملی و آرک معدنی و انواع فولادهای آلیاژی ، محصولات 
ساختمانی متناسب با تغییرات معماری و طراحی ساختمان 
های مسکونی از جمله تیرآهن های بال پهن و تولید مطابق 
استانداردهای روز جهانی از جمله استانداردS   از عمده دلایل 
موفقیت شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان می باشد .  وی 
افزود : با محصولات ذوب آهن اصفهان می توان در کشور زلزله 
خیز ایران سازه های پایدار و مطمئن ساخت و از منابع ملی 
به خوبی محافظت نمود .  محسنی درادامه تصریح کرد : 
چنانچه ظرفیت ۴۵ درصدی خالی تولید ذوب آهن با تامین 
مواد اولیه مناسب که تمامی آن در کشور پهناور ایران یافت 
می شود ، فعال گردد، این شرکت می تواند تولیدات کیفی 
بیشتر که لایق مردم ایران باشد را تولید نماید تا از این ظرفیت 

بلااستفاده کشور استفاده شود .

 برای ششمین سال پیاپی به عنوان شرکت برتر 
در رعایت حقوق مصرف کنندگان

ذوب آهن اصفهان تندیس طلایی رعایت 
حقوق مصرف کنندگان را کسب نمود

حمید رضا فولادگر: احداث سد و تونل سوم 
کوهرنگ هیچگونه مشکل مالی ندارند

حمید رضا فولادگر رئیس کمیسیون 
عضو  و  مجلس  ملی  ازتولید  ویژه 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: استان 
که  استانی  درآمد  با  اصفهان 
نسبت به جمعیت در نظر گرفته 
شده، اصفهان چهارم است، سرانه 
هر نفر یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
تومان است استان تهران با عدد 

۴.۴ میلیون اول، استان بوشهر با ۲.۲ میلیون دوم و استان 
هرمزگان با عدد ۱.۷ میلیون سوم و اصفهان چهارم است.

نماینده اصفهان در مجلس شورای اسلامی افزود: در ضریب 
بازگشت هزینه ها، استان اصفهان رتبه ماقبل آخر است، 
تهران پایین تر است و استدلال این است که استان اصفهان 

از جمله استان های برخوردار است.
وی با اشاره به بحث عدم تکیه به اعتبارات دولتی برای 
استان، اظهار داشت: وضعیت همین گونه است و روشی 
که سازمان بودجه در نظر دارد همین مقدار است، چون با 
توجه به یکسری شاخص، اعداد را درآورده و ارائه می دهند.
فولادگر تصریح کرد: طرحی برای کمک به سیل زدگان در 
مجلس در دست اقدام است و دولت به موازات آن کارهایی 
انجام می دهد که از منابع مختلف به مناطق سیل زده کمک 
شود.  وی ادامه داد: نکته مهم در این است که در نامه مقام 
معظم رهبری، ابتدا نگفتند از صندوق توسعه ملی بردارید 
گفتند این مراحل باید طی شود و از ۵ درصد منابع بحران 
سپس  بودجه ای  اعتبارات  جابجایی  طریق  از  بودجه ای 
از طریق بیمه، تسهیلات بانکی و در آخر کمبودها را از 
صندوق توسعه ملی بردارند. ایشان با بیان اینکه اگر ابتدا از 
صندوق برداشته می شد، دولت ۲ میلیارد یورو برداشته و 
سپس هزینه می شد، گفت: آن موقع طریقه هزینه کردن 
آن بسیار تفاوت داشت و بسیاری از خلاء های بودجه ای با 
آن پر می شد، در نتیجه تدبیر مقام معظم رهبری بسیار 
مهم و ارزشمند بود.وی افزود: نعمت الهی به ایران سرازیر 
شد ولی خسارات سیل به عملکرد خود ما می رسد، اگر 
منابع طبیعی حفظ شده بود اگر حاشیه رودخانه از بین 
نرفته بود، دستکاری در طبیعت نشده بود، سیل بندها سالم 
بودند، زهکشی ها انجام شده بود، بسیاری از بارش ها مهار 
می شد، به هر حال بارندگی کنترل می شد و اینهمه خسارت 
برجای نمی گذاشت.فولادگر خاطرنشان کرد: در همه جای 
دنیا سیل وجود دارد ولی ما می توانستیم با پیشگیری های 
به موقع و انجام طرح های زهکشی و سیل بندی، طرح های 
آبخیزداری از میزان خسارت ها بکاهیم و با مدیریت به موقع 
حوادث غیرمترقبه و حضور به موقع در صحنه تلفات انسانی 

قسمت دوم

طرح تحقیق و بررسی نحوه استفاده از لجن های واحد 
بازیافت پالایشگاه اصفهان در کارخانه سیمان اردستان 
و اجراي طرح در مقیاس پایلوت تحت نظارت اداره کل 
سازمان حفاظت از محیط زیست، به مجري گري 
دانشگاه پیام نور اصفهان و کارفرمایي شرکت پالایش 
نفت اصفهان عملیاتي شد.به گزارش واحد پژوهش  
وفناوری شرکت پالایش نفت اصفهان،  در مقیاس 
پایلوت و سایر مستندات و صورتجلسات، استفاده از این 
روش براي امحاء این نوع خاک آلوده به مواد نفتي  کاملًا 
بي خطر و به دور از آسیب هاي محیط زیستي اعلام  شده 
است،  به طوري که مي توان این روش را به عنوان 
راهکاري بسیار موثر و مطلوب در استفاده از این نوع 
پسماندها و موارد مشابه )با انجام پایلوت مشابه فعالیت 
پژوهشي اخیر( قلمداد کرد.   رئیس پژوهش و فناوری 
شرکت پالایش نفت اصفهان در این زمینه گفت: صنایع 
پالایش نفت مقدار زیادي از پسماندها را از منابع مختلف 

تولید مي کنند که یکي از آنها لجن هاي ناشي از ته 
ماندهاي نفتي، پساب ها و ضایعات مراحل مختلف 
جداسازي  است. تجمع این لجن ها در پالایشگاه ها باعث 
ایجاد مسائلي در نقاط مختلف جهان شده است.از طرفي 
قوانین زیست محیطي نیز مانع دفع این مواد به عنوان 
فضولات خطرناک به زمین هاي اطراف مي شود و از این 
رو  ضرورت توسعه روش هاي مختلف براي  حذف فلزات 
سنگین و یا بازیابي ترکیبات نفتي از این لجن ها در سال 
هاي اخیر پر رنگ تر شده است. محسن  مرادمند افزود: 
پالایشگاه اصفهان نیز به عنوان یکي از اصلي ترین 
پالایشگاه هاي کشور با مشکل تجمع لجن هاي با 
محتواي نفتي بالا مواجه بود، بنابراین  پروژه مذکور با 
هدف  بررسي کاربرد لجن هاي نفتي در فرآیند تولید 
سیمان در جهت کاهش آلاینده هاي محیط زیست 
تعریف شد. در مسیر انجام پروژه ابتدا روش استفاده از 
لجن هاي نفتي در تولید سیمان به منظور حذف آلودگي 

هاي زیست محیطي مطالعه شد و موانع و مشکلات 
احتمالي فرآیند مورد بررسي قرار گرفت. سپس با توجه 
به شرایط پالایشگاه اصفهان و آنالیز دقیق لجن از لحاظ 
ترکیب شیمیایي، درصد آب، درصد oil و محتواي 
حرارتي لجن با نمونه برداریهاي مکرر،تستهاي فیزیکي 
و شیمیایي استاندارد آزمایشگاه سیمان اردستان بر روي 
لجن صورت گرفته و فرمولاسیون اختلاط تعیین گردید.  
وی با بیان اینکه  در این طرح و  با نظارت کامل اداره 
حفاظت از محیط زیست،  کلیه آنالیزهاي مربوط به 
محتواي oil، حضور و میزان ترکیبات آروماتیک و نیز 
حضور و میزان فلزات سنگین توسط آزمایشگاه معتمد 
گرفتن  نظر  در  با  سپس  و   انجام  زیست  محیط 
استانداردهاي مربوط به تولید سیمان این لجن هاي 
نفتي در تولید سیمان در کارخانه سیمان اردستان 
فرموله شد.در نهایت تاثیرات افزودن لجنها بر کیفیت 

سیمان تولید شده بررسي  گردید.

استفاده موفق از لجن های واحد بازیافت پالایشگاه اصفهان در کارخانه سیمان اردستان



به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، عبدالناصر همتی گفت: بانک مرکزی قبلا تدابیر لازم برای مقابله و خنثی کردن فشارهای اقتصادی آمریکا اتخاذ و آرایش 
متناسب را، با هدف کنترل بازار ارز و مهار تورم گرفته است؛ و برنامه های زیر را پی می گیرد:

۱- تلاش برای حفظ و تقویت ثبات نسبی بازار ارز از طریق عملیاتی کردن بازار متشکل ارزی و تقویت و ارتقای عملکرد سامانه نیما و تامین تراز ارزی کشور
۲- تنظیم سیاست های ارزی برای رشد صادرات غیرنفتی و برگشت ارز به چرخه اقتصادی کشور

۳- تامین ارز مورد نیاز کالاهای اساسی و ضروری در اجرای سیاست دولت در حمایت از اقشار آسیب پذیر
۴- فعال سازی عملیات بازار باز با هدف کنترل نرخ اوراق و کمک به دولت در انتشار اوراق خزانه

۵- تامین نقدینگی و سرمایه در گردش برای حفظ و رونق تولید از طریق نظام بانکی در چارچوب برنامه های طراحی شده برای کنترل رشد نقدینگی
۶- برقراری مکانیسم مالی با کشورهای همسایه و دوست و ایجاد تعامل بین وزارت صمت و گمرک با بانک مرکزی به منظور واردات از طریق تهاتر

با تنوع بخشی به شیوه های سپرده گذاری شرکت های 
بیمه و استفاده از تمامی ظرفیت های آیین نامه شماره ۶۰ 
می توان ضمن حفظ سرمایه های این صنعت به رونق تولید 

نیز کمک کرد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
مرکزی، دکتر غلامرضا سلیمانی در جریان بازدید از شرکت 
بیمه سرمد ضمن اعلام این مطلب، افزود : توزیع سپرده 
گذاری های بیمه در بازارهای گوناگون سرمایه و تزریق بخشی 
از آن به حوزه تولید، ضمن ایفای مسئولیت های اجتماعی 

صنعت بیمه در کاهش ریسک سرمایه ای هم مؤثر است.
رئیس کل بیمه مرکزی با اشاره به این مطلب که 
پروژه  موفقیت  های  نشانه  از  فروش  شبکه  گسترش 
فرهنگسازی در صنعت بیمه است، خاطر نشان کرد: روابط 
عمومی ها باید در شناسایی ظرفیت های فرهنگی و نظایر آن 

به مجموعه بازاریابی شرکت های بیمه کمک کنند.
وی با قدردانی از تلاش های شرکت بیمه سرمد برای 
جذب نیروی انسانی جوان و باانگیزه، تصریح کرد: تأمین 
معیشت نیروی انسانی به افزایش سلامت شرکت ها، آرامش 
کارکنان و در نهایت رضایتمندی بیمه گذاران منتهی خواهد 

شد.
دکتر سلیمانی از پرداخت دیرهنگام خسارات و ایجاد 
نارضایتی و ناراضی تراشی به عنوان مهمترین آسیب صنعت 
بیمه یاد کرد و گفت: واحدهای پرداخت خسارت باید به این 
موضوع مهم توجه داشته باشند که آینده صنعت بیمه در گرو 

رضایت مندی مشتریان و مخاطبان این صنعت است.
رئیس شورای عالی بیمه با اشاره به این مطلب که هزینه 
های مربوط به بخش آموزش و فرهنگ سازی در واقع سرمایه 
گذاری شرکت ها محسوب می شود، افزود: تکیه بر جوانگرایی 
و تأکید بر امر آموزش، آینده و افق های خوبی را پیش روی 

شرکت بیمه سرمد قرار خواهد داد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به اهمیت موضوع 
امنیت شبکه ها در صنعت بیمه اشاره کرد و گفت: صنعت 
بیمه بخش مهمی از فضای مناسب امنیت اجتماعی را تأمین 

می کند و به همین خاطر از تخریب ها مصون نیست.
رئیس کل بیمه مرکزی در بخش پایانی سخنان خود، 
بیان این مطلب که افزایش پرتفوی غیر سهامداری در 
شرکت های بیمه نشان دهنده مدیریت و تلاش کارکنان آن 
شرکت است، اعلام کرد: یکی از مزایای صنعت بیمه بهره 
مندی از سرمایه های خرد برای ایجاد سرمایه گذاری های 
عظیم است که سیاست گذاران شرکت های بیمه باید به این 

امر توجه ویژه ای داشته باشند.
گفتنی است در این نشست مدیرعامل، رئیس هیئت 
مدیره و تنی چند از مدیران شرکت بیمه سرمد به ارائه گزارش 

و طرح دیدگاههای خود پرداختند.

رییس کل بانک مرکزی طی احکام جداگانه ای مدیران کل 
»عملیات و تعهدات ارزی«، »امورمجلس«، »بین الملل« و 
»آموزش و منابع انسانی«، را منصوب کرد. به گزارش روابط 
عمومی بانک مرکزی، با حکم دکتر عبدالناصر همتی، شیوا 
راوشی، به عنوان مدیرکل عملیات و تعهدات ارزی و مهرزاد ذاکری 
به سمت مدیرکل امور مجلس منصوب شدند. همچنین رییس 
کل بانک مرکزی، حمید قنبری را به عنوان مدیرکل بین الملل 
بانک مرکزی و محمدحسین فلاحتکار را به سمت مدیرکل 
آموزش و منابع انسانی منصوب کرد.     خاطرنشان می شود، طی 
حکمی دیگر از سوی دکتر عبدالناصر همتی، مهدی اسلامی پناه 

به سمت مشاور رییس کل بانک مرکزی منصوب شد.

با حکم عبدالناصر همتی: 

 انتصاب چهار مدیرکل و یک مشاور 
در بانک مرکزی

فاز عملیاتی بازار متشکل ارزی به زودی مدیرعامل بازار متشکل 
معاملات ارز، ضمن توضیح درباره آخرین وضعیت راه اندازی این 
بازار، از تکمیل تمام مراحل ثبت شرکت در سامانه ثبت شرکت 
و اجرای فاز عملیاتی این بازار خبر داد.به گزارش روابط عمومی 
بانک مرکزی، محمود شکسته بند، درخصوص بازار متشکل 
برنامه های  ارز تصریح کرد: کارهای کارشناسی،  معاملات 
نرم افزاری و سیستم های مورد نیاز این بازار نیز در حال طراحی و 
تدوین است و به طور مرتب هیأت مدیره شرکت، جلسات 
مستمری را با کارشناسان فناوری اطلاعات برگزار می کند. وی 
خاطرنشان کرد که ساختمان محل استقرار بازار نیز تجهیز شده 
است و به محض نهایی شدن ثبت شرکت، هیأت مدیره، مدیران 
و کارشناسان در محل بازار متشکل ارزی مستقر می شوند.
مدیرعامل بازار متشکل معاملات ارز در پایان اعلام کرد که پس 
از طی شدن فاز تأسیس، فاز عملیاتی بازار به صورت آزمایشی 

آغاز خواهد شد.

مدیرعامل بازار متشکل ارزی:
تکمیل مراحل ثبت بازار در سامانه ثبت شرکت  

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه
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رئیس کل بانک مرکزی:

 تدابیر بانک مرکزی 
در مقابل فاز جدید 

تحریم ها

خبر
رئیس کل بیمه مرکزی:

گسترش شبکه فروش نوعی فرهنگ 
سازی است

نمایندگانمجلسپسازاستماعاظهاراتموافقانومخالفانلایحهمالیاتبرارزشافزوده،باکلیاتاینلایحهموافقتکردند.
بهگزارشاعتباربهنقلازخبرگزاریخانهملتنمایندگاندرنشستعلنیمجلس،درجریانبررسیمالیاتبرارزشافزودهباکلیاتاینلایحهبا۱۱8

رایموافق،۵8رایمخالفو۵رایممتنعازمجموع۱۹۵نمایندهحاضردرصحنموافقتکردند.
لازمبهذکراستکهدرجریانبررسیکلیاتلایحهمذکور،برخیازنمایندگاننسبتبهروندبررسیاینلایحهدرکمیسیوناقتصادی
مجلسوهمچنینوجودبرخیابهاماتدرموادلایحهانتقادکردندازاینروباموافقتنمایندگانمقررشدکهاینلایحهدرقالبدوشوری
موردبررسیقرارگیردیعنیآنکهلایحهباردیگربرایبررسیبیشتربهکمیسیونارجاعدادهشدهوپسازآنبرایتصویبنهاییبهصحن

علنیمجلسارسالشد.

موافقت مجلس با کلیات لایحه مالیات بر ارزش افزوده
محمدحسینحسینزادهمدیرعاملبانکقرضالحسنهرسالتگفت:کسبوکارهایخُردوخانگیرامیتوانبابهرهگیریازمدلهایمردمیتوسعهدادوبانک
قرضالحسنهرسالتبهعنوانعضویازشبکهدرتلاشاستتااینامرمهمرامحققکند.ویدراولینهمایشرسانههاینوینوشکلدهینهادهایاجتماعیکهدر
کرمانوباحضورآذریجهرمیوزیرارتباطات،فیرورآبادیدبیرشورایعالیفضایمجازی،پورابراهیمیرییسکمیسیوناقتصادیمجلسوفداییاستاندارکرمان
برگزارشد،بهتشریحالگویتوسعهکارآفرینیاجتماعیرسالتپرداخت.ویبااشارهبهفعالیتهایشبکهتوسعهاجتماعیرسالتگفت:بانکقرضالحسنهرسالت
بهعنوانعضویازاینشبکهخدماتبانکیاعضارابرعهدهدارد.مدیرعاملبانکقرضالحسنهرسالتبابیاناینکهالگویتوسعهکارآفرینیاجتماعیرسالتکاملا
مردمیاستوهیچباریبردوشدولتنمیگذارد،افزود:دشمندرزمینهاقتصادوفرهنگیآرایشجنگیبهخودگرفتهاستومانیزبایددرتقابلبادشمنآرایش

جنگیبگیریمکهاینهمایشنمونهکارجهادیدردوراندفاعمقدسودرمقابلهبادشمناست.

توسعه کسب و کارهای خُرد با بهره گیری از مدل های مردمی

توسعه بانکداری دیجیتال، اولویت بانک ملی ایران است
دکتر محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران با بیان 

این که دولت مصمم است بانکداری دیجیتال در کشور نهادینه شود، گفت: 
بانک ملی ایران، پیشتاز تحول گرایی است و توسعه بانکداری دیجیتال، یکی 
از مصادیق آن اســت و بانک ملی ایران، همواره تحول گرا بوده و این روحیه 
باید برای همیشه در مدیرعامل، معاونین و مدیران ارشد و همه کارکنان بانک 
حفظ شود.وی توسعه محصولات بانک با هدف جلب رضایت حداکثر مشتری 
را مهمترین هدف بانک ملی ایران خواند و گفت: نیاز مشتری باید درک شود 
و متناسب با آن خدمات جدید طراحی شود، به طوری که مشتری، همواره 
با یک بانک پویا و به روز مواجه باشد.حســین زاده »ایده پردازی« را لازمه 
حرکت پیشــرونده یک سازمان دانســت و خاطرنشان کرد: تک تک اجزای 
سازمان باید خود را در قبال آن مسئول بدانند و از حداکثر توان علمی و عملی 
خود برای توسعه آن استفاه کنند.وی خدمت رسانی چابک و داشتن سرعت 
عمل در پیاده سازی خدمات بانکی را لازمه زندگی امروز دانست و با بیان این 
که بانک ملی ایران در این زمینه پیشتاز است، ادامه داد: تحول گرایی و نوآوری، 

دو کلیدواژه موثر در استراتژی بانک ملی ایران است.

مهمترین برنامه در سال جاری ورود به منطقه سودآوری است
حجت اله صیــدی مدیر عامــل بانک صادرات ایــران گفت: 

مهمترین برنامه بانک صادرات ایران برای ســال ۹۸ خروج از زیان و ورود به 
منطقه سود است که با توجه به اصلاح ساختار مالی سال گذشته، در تلاش 
هستیم تا سهم بازار و نرخ موثر تسهیلات افزایش و در مقابل بهای تمام شده 
پول را کاهش دهیم. در ســال جاری فعالیت های ارزی بانک صادرات ایران 
افزایش خواهد یافت و برنامه  عرضه گروه مالی ســپهر صادرات در بورس با 
جدیت دنبال می شود.  وی با بیان این مطلب، اهداف ارائه طرح  »طراوت« را 
برای حمایت از بخش های مختلف تولید تشریح کرد و افزود: بانکها در کنار 
شرکت های بازار سرمایه، برای رفع تنگنای مالی و تخصیص بهینه وجوه نقد 
و اعتبار و سرمایه بین بخش های فعال اقتصادی، می توانند با ایجاد تسهیلات 
ترکیبی در بخش های مختلف عرضه و تقاضا، نقش مهمی بازی کنند و بانک 
صــادرات ایران نیز با طرح »طراوت« بخش تولید و توزیع را هدف قرار داده 
اســت.حجت اله صیدی درباره شیوه حمایت طرح طراوت از تولید کنندگان 
توضیح داد: بانک صادرات همیشه چند خط اعتباری خاص برای بخش تولید 

در دستور کار خود دارد، که امسال آنها را ارتقا داده است.

همکاری شایسته بانک پارسیان درکمک مناطق سیل زده

نماینده مردم آق قلا و گرگان از همکاری بانک پارسیان 
در کمک به مردم مناطق سیل زده تقدیر کرد و گفت: بانکها برای کمک 
به مردم مناطق ســیل زده نیازمند خط اعتباری ویژه ای هستند.وی در 
ادامه اظهار کرد: بانک پارسیان به صورت ویژه بحث سیل زدگان عزیز را 
مورد بررســی و پیگیری قرار داده است و مساعدت و همکاری بانک ها، 
توانسته است مرهمی برای تســکین آلام مردم مناطق سیل زده باشد.
تربتی نژاد نماینده گرگان و آق قلا با اشاره به همکاری بانک ها به ویژه 
بانک های خصوصی در کمک به مناطق سیل زده، اظهارداشت: بانک ها 
به اندازه توان اعتباری که داشــتند در مناطق سیل زده همکاری کردند. 
سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس؛ افزود: در صورت حمایت بانک 
مرکزی و در نظر گرفتن مصوبات؛ بانکها می توانند کمک های اعتباری 
ویژه ای برای مناطق ســیل زده در نظر بگیرنــد. نماینده مردم آق قلا 
درگفت وگو با اخبار بانک، خاطرنشــان کــرد: مقررگردیده با همکاری 
دستگاه های حمایتی و با مشــاکت بانک ها روند ایجاد مشاغل خرد و 

کوچک در مناطق آسیب دیده از سیل فراهم شود.

رمضان الکریم با جشنواره ماه نو باشگاه مشتریان بانک تجارت

باشــگاه مشــتریان بانک تجارت در ایام ماه مبارک رمضان 
جشــنواره ای را با عنــوان ماه نو همراه با جوایز ارزنــده برگزار می کند. ماه 
رمضان را به اسم و رسم ماه میهمانی خدا می شناسیم. روزها و شب هایی که 
با عطر دل انگیز یاد خدا همراه بوده و دعای سحر و ربنای روح انگیز افطارش 
دل ها را جلا می دهد.در همین روزها، باشگاه مشتریان بانک تجارت استفاده 
کنندگان از همراه بانک تجارت را به جشنواره ای دعوت کرده است با عنوان 
ماه نو.ماه نو در بازه زمانی شــانزدهم اردیبهشت تا سیزدهم خرداد ماه هر 
روز به قید قرعه جوایزی را برای کاربران همراه بانک تجارت در نظر گرفته 
اســت. جوایزی ارزنده که به صورت هفتگی قرعه کشــی و به برندگان اهدا 
می شود. روزهای بیست و ششم اردیبهشت، دوم خرداد، نهم خرداد و نوزدهم 
خرداد ماه چهار مقطع زمان قرعه کشی این جشنواره است.علاقه مندان برای 
شــرکت در این جشنواره ابتدا باید در بخش جشــنواره های من در سایت 
 www.tejaratclub.ir اینترنتی باشگاه مشتریان بانک تجارت به نشانی
ثبت نام کرده و نسبت به کسب امتیاز از طریق انجام تراکنش در همراه بانک 

تجارت و افزایش شانس برنده شدن خود اقدام کنند.

اولویت بانک مسکن تأمین مالی خرید واحدهای میان متراژ است

نادر قاسمی عضو هیأت مدیره بانک مسکن، وجود متقاضی 
و رعایت الگوی مصرف را از معیارهای تأمین مالی پروژه های از سوی این 
بانک گفت: در این زمینه دولت به جای تمرکز بر ســاخت و ســاز برون 
شهری، بر نوسازی واحدهای درون شهری در مناطق بافت فرسوده تمرکز 
کرده اســت که دارای تأسیسات زیربنایی هستند. این عضو هیأت مدیره 
بانک مســکن همچنین با تاکید بر اینکه جامعــه هدف این بانک تأمین 
مالی خرید واحدهای میان متراژ برای افشــار متوسط جامعه است، گفت: 
متأسفانه بر اســاس آمارهای ارائه شده بیشتر پروانه های صادر شده برای 
واحدهای با میانگین مساحت ۱۳۰ متر مربع است در صورتی که نیاز غالب 
امروز جامعه واحدهای کوچک و متوســط است. وی با بیان اینکه به نظر 
می رســد الگوی مصرف ۷۰ تا ۷۵ متر مربع مساحت نیز به دلیل افزایش 
قیمت مسکن باید کاهش یابد، گفت: اولویت بانک مسکن لوکس سازی و 
ساخت واحدهای بزرگ متراژ نمی باشد. قاسمی، وجود متقاضی و رعایت 
الگوی مصرف را از معیارهای تأمین مالی از سوی بانک مسکن عنوان کرد و 
گفت: در تأمین مالی پروژه ها حتماً باید این دو شاخص مد نظر قرار گیرند.

افتتاح نیروگاه خورشیدی ۱0مگاواتی شرکت تابان 

نیروگاه خورشیدی ۱۰مگاواتی شرکت تابان با مشارکت بانک 
حکمت ایرانیان در آباده اســتان فارس با حضور زارع نماینده شهرستان 
آباده در مجلس شورای اسلامی، اسدالهی فرماندار شهرستان آباده، حائری 
معاون محترم برق و انرژی وزارت نیرو، جاوید میلانی مدیرعامل و صادقی 
رئیس هیئت مدیره شــرکت تابان و جمعی از مســئولین استان فارس و 
شهرســتانهای آباده و بهمن به طور رســمی افتتاح و مورد بهره برداری 
قرار گرفت. در آغاز این مراســم حائری، اسداللهی و جاوید میلانی به ایراد 
سخنانی پرداختند. سخنرانان بر لزوم حمایت از تولید داخلی و استفاده از 
ظرفیت های تولیدی و اجرایی شــرکت تابان تاکید نمودند.این نیروگاه با 
اعتباری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد ریال و مشارکت مالی بانک حکمت ایرانیان 
ساخته شد تا شرکت تابان موفق شود برق دومین نیروگاه ساخت خود را 
وارد شــبکه برق سراسری کشور کند.این پروژه سالانه از تبخیر ۴ هزار و 
۳۷۱ مترمکعب آبّ که در تولید برق فسیلی استفاده می شود، جلوگیری 
می کند و با صرفه جویی ۵.۶۴ میلیون مترمکعب گاز طبیعی در ســال به 

صرفه جویی ذخایر سوخت های فسیلی کمک خواهد کرد.

توسعه صادرات، موتور محرک رشد و توسعه اقتصادي است

حسین مهري مدیرعامل بانک صنعت و معدن در دیدار با افروز 
بهرامي مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات کشور با تأکید بر نقش این بانک 
تخصصي در رونق تولید و گسترش صادرات بیان داشت: رونق تولید و بهبود 
کیفیت محصولات تولیدي لازمه توسعه صادرات است که این موضوع، موتور 
محرک رشــد و توسعه اقتصادي کشور مي باشــد و تجارت خارجي موتور 
محرک رشد اقتصادي است و در شرایط کنوني تسهیل فرآیند صادرات مي 
تواند ارز آوري خوبي براي کشور داشته باشد و باید صادرات کالاهاي نهایي 
مورد توجه قرار گیرد و از خام فروشي جلوگیري بعمل آید.مهري اضافه کرد: 
در شرایط کنوني محدودیت های نقل  وانتقال پول و مراودات تجاری، رسالت 
متولیان امر تولید و صادرات را ســنگین تر می کند.وي خاطرنشان کرد: این 
بانک علاوه بر ارائه مشاوره هاي تخصصي به تولید کنندگان و صنعت گران 
در نظر دارد، خدمات تخصصي بانکي با همکاري صندوق ضمانت صادرات به 
صادرکنندگان ارائه نماید که در این مورد لزوم همکاري هاي مشترک بیشتر 

بین این بانک و صندوق از اهمیت زیادي برخوردار است.

امکان پرداخت الکترونیکی عوارض آزادراهی

به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه، این بانک با هدف ارائه 
محصــولات و خدمات نوین بانکــداری الکترونیک و جلب رضایت حداکثری 
مشــتریان ارجمند ســرویس نوین پرداخت الکترونیک عوارض آزادراهی را 
راه اندازی و مورد بهره برداری قرار داد.این خدمت جدید با نام »آنی رو« بســتر 
پرداخت الکترونیک عوارض آزادراهی در کشور را فراهم کرده و بانک سرمایه 
یکی از اولین بانک هایی اســت که امکان استفاده از آن را برای مشتریان خود 
فراهم ســاخته است.از این پس مشتریان بانک سرمایه می توانند بدون نیاز به 
مراجعه حضوری به شــعب، صرفا با در اختیار داشــتن اطلاعات کارت بانک 
سرمایه خود شامل شــماره کارت، رمز دوم، CVV2 و تاریخ انقضاء به سامانه 
NSPAY بــه آدرس www.nspay.ir مراجعــه نموده و بــا ثبت پلاک خودرو/

خودروهای خود در ســامانه و تعیین یکی از حساب هایشان در بانک سرمایه 
جهت برداشت مستقیم مبالغ عوارض آزادراهی )با تعیین تعداد و سقف مبلغ 
قابل برداشت روزانه(، از خدمات این سامانه بهره مند شوند و عوارض آزادراهی 

را به روش »برداشت مستقیم« )Direct Debit( پرداخت نمایند.

 حمایت از رونق تولید ملي محور سیاست هاي اعتباري بانک در سال ۹۸

علیرضا بلگــوري مدیرعامل بانک اقتصادنویــن مدیرعامل این بانک با 
اشاره به نام گذاري سال ۹۸، تحت عنوان سال رونق تولید ملي گفت: نظام بانکي کشور 
در هدایت حرکت توســعه اي در مســیر رونق تولید و اشتغال و تحقق شعار سال نقش 
تعیین کننده اي دارد؛ در این راستا گروه اقتصادنوین سیاست هاي اعتباري خود در سال 
۹۸ را با محوریت تامین مالي بنگاه هاي تولیدي با استفاده از ابزارهاي متنوع و پرداخت 
تســهیلات خرد و کلان در جهت حمایت از تولیدکننده و مصرف کننده کالاي داخلي 
تهیه و تدوین کرده اســت. بلگوري ضمن مرور عملکرد بانک اقتصادنوین در سال ۹۷، 
گفت: بانک اقتصادنوین در ســال گذشته با اولویت قرار دادن اعطاي تسهیلات و ایجاد 
تعهدات در بخش هاي تولیدي صنعت و معدن، با توزیع عادلانه و کارشناسانه، بالغ بر ۸۰ 
درصد منابع در اختیار خود را در بخش هاي مختلف صنعت تزریق و در مســیر تولید و 
رونق اقتصادي کشور هدایت کرده است. او مجموع تسهیلات اعطایي بانک اقتصادنوین به 
بخش هاي صنعتي و تولیدي کشور را بیش از یکصد هزار میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: 
در کنار پرداخت تســهیلات به بنگاه هاي تولیدي، بانک اقتصادنوین با در اختیار داشتن 
زنجیره کاملي از خدمات پولي و مالي در گروه خود، منابع مورد نیاز بسیاري از بنگاه هاي 

تولیدي و صنعتي کشور را با استفاده از سایر ابزارهاي تامین مالي، فراهم کرده است.

شفافیت مالی سند افتخار بانک مهر اقتصاد است

سید ضیاء ایمانی مدیر عامل بانک مهر اقتصاد شفافیت کار 
بانک مهر اقتصاد را سند افتخار آن دانست و تصریح کرد: ما به عنوان کارمند 
و مدیر در نظام جمهوری اســلامی مامور به ادای تکلیف هستیم لذا در هر 
شــرایطی و فعالیت تحت هر نامی باید در حوزه نظارت، شفافیت و کارآیی 
بهترین باشیم. ایمانی با اشــاره به مشکلات شبکه بانکی در سال گذشته، 
تصریح کرد: افزایش قیمت ها و  موضوع ارز و سکه،  فضای کار بانکی را به 
ســمت و سویی برد که بانکها مجبور شدند برای ادامه فعالیت، قیمت تمام 
شده پول را  به شیوه های مختلف افزایش دهند لذا رقابتی بین آن ها پیش 
آمد که نرخ سود سپرده ها، رکود اقتصادی و عدم وجود نقدینگی در شبکه 
بانکی باعث شد بانک ها یک مسابقه و رقابت برای جذب منابع  داشته باشند.

وی با اشاره به سیاست ها و برنامه راهبردی بانک مرکزی برای هدایت منابع 
شبکه بانکی در راستای تحقق شعار رونق تولید، افزود: بانک مهر اقتصاد نیز 
برنامه های بانک مرکزی را در دستور کار خود قرار داده تا با اتخاذ سیاست 
های همســو با بانک مرکزی و رعایت قوانین و مقــررات ابلاغی بتواند در 

چارچوب استانداردهای مورد تاکید به مسیر حرکت خود ادامه دهد.

پیام تسلیت مدیرعامل بانک در پی درگذشت والده مکرمه شهیدان طهرانی مقدم

 دکتر غلامحســن تقی نتاج مدیرعامــل بانک قوامین 
در پی درگذشــت والده مکرمه شــهیدان طهرانی مقدم، در پیامی، 
ضمــن ارج نهادن به ایثــار و مجاهدتهای این بانوی مومنه ، ضایعه 
درگذشــت ایشــان را تســلیت گفت. بــه گزارش روابــط عمومی 
بانک قوامین متن پیام تســلیت وی به این شــرح اســت : ضایعه 
ی درگذشــت والده معظم شــهیدان طهرانی مقــدم موجب تأثر و 
تألــم فراوان گردید.ایثــار بی منت و مجاهدت هــای بی بدیل آن 
بانوی مومنه و پاکدامن در تربیت فرزندان رشــیدی همچون سردار 
شــهید علی طهرانی مقدم و نیز پدر صنعت موشکی ایران سرلشکر 
شــهید حســن طهرانی مقدم، بی تردید توشــه ای گرانقدر و باقی 
الصالحاتــی خدا پســند در محضــر ذات اقدس الهــی خواهد بود.
اینجانب به نمایندگی از کارکنان شــریف بانک قوامین ضمن عرض 
تســلیت به خانواده محترم طهرانــی مقدم، برای آن بانوی صبور از 
درگاه ایزد منان، رحمت واســعه الهی و برای متعلقین ، صبر و اجر 

آرزو می کنم.                                         

با انجام قرعه کشی نهمین دوره باشگاه مشتریان بانک آینده 

اولویت وصول مطالبات معوق بانک 

حمید تهرانفر مدیر عامل بانک در خصوص مطالبات غیرجاری بانک 
خاطرنشان کرد: مطالبات معوق معضلی است که طی سالیان اخیر منابع بانک ها را 
به  شدت منقبض کرده و ارائه خدمات اعتباری به مشتریان را دچار مشکلات زیادی 
کرده است.وی در خصوص مشکلات مطالبات معوق در برخی از شعب تصریح کرد: 
همان طور که قبلاً نیز تأکید کرده ام، عدم توجه به اعتبارســنجی دقیق مشتریان، 
تســهیلات اعطایی را به تســهیلات معوق تبدیل خواهد کرد.وی همچنین افزود: 
شرایط اقتصادی کشور، شرایط خاص و دشواری است. متأسفانه برخی افراد قادر به 
بازپرداخت تسهیلات اعطایی نمی باشند و طیف دیگری نیز بنای بازپرداخت ندارند. 
بنابراین باید مشتریان به دقت شناســایی و رصد شوند تا اهلیت آنان برای اعطای 
تسهیلات توسط همکاران شعب احراز گردد. بنابراین همه وثایق و تضامین مشتریان 
باید با دقت مورد بررســی قرار بگیرد تا با مشــکلات کمتری در این زمینه روبه رو 
باشــیم. از جمله اولویت های اصلی بنده در دوران تصدی این مسئولیت، بازدید از 
شعب بانک است تا ضمن آشنایی با همکاران، با مسائل و مشکلات مربوط به شعب 

آشنا شوم و از نزدیک در جریان نظرات و دیدگاه های همکاران قرار بگیرم.

اهدای جایزه طلایی روابط عمومی ایران به اداره کل روابط عمومی بانک سپه

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: اداره کل روابط عمومی بانک 
ســپه با انتخاب هیئت داوران کنفرانس بین المللی روابط عمومی ایران 

موفق به دریافت جایزه طلایی با موضوع تبلیغات شد.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ همزمان 
با گرامی داشت روز ملی ارتباطات و روابط عمومی، سومین رخداد 
ملی بررســی مســائل و چالش های روابط عمومی با حضور جمع 
کثیری از مدیران و کارشناسان روابط عمومی سازمان ها و وزارتخانه 
ها و همچنین اســاتید به نام این حوزه از جمله دکتر خزائی، عضو 
هیئت علمی دانشــگاه، دکتر خوارزمی، دکتر جلالی و خانم زهرا 
سعیدی نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی در محل 
هتل ارم تهران برگزار شــد.بر اســاس این گزارش: اداره کل روابط 
عمومی با ارسال آثار تبلیغی نظیر تیزرهای معرفی پروژه ها، حمایت 
از تولید ملی و رونق اقتصادی معرفی خدمات الکترونیک و مسئولیت 
اجتماعی موفق شــد در بین سایر آثار جایزه طلایی روابط عمومی 

ایران را از آن خود نماید.

.نماد معاملاتی بانک گردشگری وگردش بازگشایی شد

 نماد معاملاتی بانک گردشگری وگردش پس از انتقال از بازار دوم به 
تابلوی پایه ب فرابورس، در تاریخ یازدهم اردیبهشت ۹۸ بازگشایی شد. به گزارش 
روابط عمومی بانک گردشگری حسین رحمتی معاون مالی و سرمایه گذاری بانک 
گردشگری با اعلام این خبر گفت: نماد معاملاتی بانک گردشگری بدون محدوده 
دامنه نوســان و با رشد ۱۸/۷۹ درصدی بازگشایی شده است و از این پس امکان 
انجام معامله سهام بانک گردشگری برای ســرمایه گذاران و فعالان بازار سرمایه 
فراهم خواهد بود. رحمتی همچنین با سپاس و قدردانی از شکیبایی سهامداران 
محترم بانک گردشگری در مدت زمان بسته بودن این نماد، افزود: خوشبختانه با 
توجه به برنامه اصلاح ساختار مالی و افزایش سرمایه بانک گردشگری که پس از 
اخذ مجوزهای لازم و بر اساس تصمیم مجمع عمومی فوق العاده عملیاتی خواهد 
شد، سهامداران شاهد توسعه بیشتر خدمات بانکی، پیشبرد اهداف و ارزش آفرینی  
پایدار در این بانک در آینده نزدیک خواهند بود. معاون مالی و سرمایه گذاری بانک 
گردشگری در ادامه، آینده صنعت بانکداری کشور را با توجه به رشد بازار سرمایه، 
فرصت های پیش رو و سبد دارایی بانک ها روشن و مناسب ارزیابی و بر حرکت رو 

به جلو سیستم بانکی در کشور تاکید کرد.

طی مراســمی، در سالن همایش ســاختمان مرکزی بانک 
آینده و با حضور اعضای هیأت مدیره و جمعی از معاونان، مدیران و رؤسای 
شعب بانک آینده، مراسم قرعه کشی نهمین دوره باشگاه مشتریان، انجام شد.

بــا انجــام این قرعه کشــی، برنــدگان ۱۳۹۸ جایــزه نقدی بــه ارزش 
۱۳.۴۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال، شــناخته شدند. آقایان: علی ابراهیمی از شعبه 
تهران - بازار موبایل، بیرامعلی اسکندرزاده میانجی از شعبه تهران - مقدس 
اردبیلی و حمیدرضا فیروززاده از شــعبه شیراز، هر کدام برنده یک جایزه 
یک میلیارد ریالی شــدند.ضمناً، آقایان: آرش کشــاورزی از شعبه تهران 
– دو راهــی قلهک، علی اصغر یمینی از شــعبه تهران – صادقیه، محمد 
حسینعلی زاده از شعبه تهران – بازار آهن )بهاران ۲( ، میر ابوالفضل حسنی 
از شــعبه تبریز – خیابان امام خمینی )ره(، و خانم فرشته روشن چراغ از 
شعبه کرمانشاه – میدان فردوسی، هر کدام، برندگان جایزه پانصد میلیون 
ریالی بودند. برندگان ۱۳۹۰ جایزه دیگر، شــامل: ۲۰۰ جایزه ده میلیون 
ریالی و ۱۱۹۰ جایزه پنج میلیون ریالی نیز در این جلســه مشــخص و 

تعیین گردیدند.



سکه و ارز

قیمت بازار )تومان(نوع سکه

۴/۶۱۹/۰۰۰سکه طرح قد                    یم
۴/۷۷۰/۰۰۰سکه طرح جد                    ید                    

۲/۶۰۳/۰۰۰نیم سکه
۱/۶۸۳/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

۱۳/۴۰۱د                    لار
۱۵/۳۷۸یورو
۱۷/۴۸۶پوند                    

روز جهانی صلیب سرخ گرامی باد

عکس نوشت

آخرین خبر

رئیس جمهور: صبر ما هم استراتژیک است

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه راه جمهوری اسلامی ایران کاملاً مشخص است، گفت: 
مردم ما بدانند که ما از برجام خارج نشدیم؛ فکر نکنند که برجام نیست، برجام هست، 
برجام پابرجاست، اما آن روی سکه برجام را ما امروز نشان می دهیم؛ همان برجامی را 
که در بندهای ۲۶ و ۳۶ به ما می گوید که در صورت تخلف طرف مقابل، شما هم 
می توانید تعهدات خود را در هر سطحی بکاهید و ما امروز کاهش آن را اعلام می کنیم 
نه خروج از برجام را. رئیس جمهور گفت: من در اینجا به کشورهای دوست مان و به ۵ 
کشور باقی مانده اعلام می کنم که ما آماده مذاکره در چارچوب برجام، نه یک کلمه 
کم و نه یک کلمه اضافه هستیم؛ برجام همان برجام است، تغییر نمی کند. اما اگر برای 
اجرای تعهدات، پای میز مذاکره بنشینیم، ما میز مذاکره را ترک نکرده ایم و شما مرتب 
گفتید که ما میز را ترک نمی کنیم. آن قلدری که میز را به هم بزند، تا امروز ناموفق 
است. روحانی اظهار کرد: قاعدتا همه شما به نقش ایران در امنیت منطقه از خلیج فارس 
تا مدیترانه، از دریای خزر تا دریای سرخ، مطلع هستید و می دانید که نقش ایران در 
مبارزه با تروریسم در منطقه تا چه حد بوده و اگر نقش ما نبود، تروریسم ها در 

پایتخت های کشورهای اروپایی جولان می دادند.
وی افزود: شما می دانید به جای آنکه نقش سیل مهاجرین از اینجا به سمت اروپا 
باشد، ما پذیرای میلیون ها مهاجر هستیم. رئیس جمهور تصریح کرد: ما بزرگترین 
سنگر مبارزه با مواد مخدر به واسطه فداکاری و ایثار چهارهزار شهید در مرزها هستیم 

تا این مقدار مواد مخدر از مرزها عبور نکند و به کشورهای شما نرسد.
وی ادامه داد: شما می دانید انجام این اقدامات میلیاردها دلار مخارج دارد و با 

شرایطی که آمریکا به وجود آورده است، قادر به پرداخت این شرایط نیستیم.
می خواهند زیر سایه برجام باشند 
اما همه هزینه آن برعهده ما باشد

روحانی اظهار کرد: نمی توانیم هزینه برجام را ما پرداخت کنیم. برجام برای امنیت 
جهان و منطقه و صلح و توسعه منطقه است و همه باید بهایش را پرداخت کنند. شما 
می خواهید زیر سایه برجام باشید؛ درحالی که همه کار درختی که می خواهید زیر 
سایه اش باشید، برعهده ماست. شما هم برای حفظ امنیت خود و جوانان تان در برابر 
مواد مخدر،  سیل مهاجر و همکاری های دیگری که ایران تا کنون داشته است، وظیفه 
دارید. اگر این روند ادامه داشته باشد، همکاری ها تعطیل می شود. وی افزود: از شما 
نمی خواهیم طبق مصلحت ایران برای آینده کشور خود عمل کنید بلکه می خواهیم 
برای مصلحت کشورتان اقدام کنید. رئیس جمهور تصریح کرد: ما امروز با زبان جدیدی 
مذاکره را شروع کردیم اما میز مذاکره را ترک نکردیم. ما با زبان حقوقی با شما سخن 
گفتیم و دیروز با زبان سیاسی با شما صحبت کردیم که این حق ماست. وی ادامه داد: 
بدانید ایران به خوبی قادر است کشور را اداره کند، نظام ما نظام پایدار و ملت ما منسجم 
است و اگر هم اختلافی داشتیم، اختلاف سلیقه به خاطر فشار آمریکاست که این 
اختلاف سلیقه را کنار گذاشتیم و کنار می گذاریم. روحانی اظهار کرد: امروز از هر روز 
دیگر مجلس، دولت، قوه قضائیه، نیروهای مسلح، ملت و دولت تحت هدایت های مقام 
معظم رهبری است و همه باید یک صدا، متحد و منسجم باشیم. راهی را که ما امروز 
انتخاب کردیم، راه جنگ نیست بلکه راه دیپلماسی است. رئیس جمهور در پایان 
خاطرنشان کرد: این مسیر را ادامه می دهیم و طبق وعده الهی، خداوند به ما نصرت و 
یاری خواهد کرد. اتحاد، وحدت، یکپارچگی و تلاش همه جانبه و امید ما به آینده 

بی تردید ما را به پیروزی خواهد رساند.
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